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پرداخت مالیات ،اظهارنامه مالیاتی ، 
مهلت قانونی

ضمن رعایت فاصله اجتماعی ، ماســک زدن ، 
شستشوی مرتب دســتها به کادر درمانی و خودمان 

خدمت کنیم
 اتکاء به درآمدهای حاصل از صادرات ناپایدار نفت همواره 

با دو مسأله مهم مواجه بوده است : 
1 - بالا رفتن میزان وابستگی کشور به در آمد نفت 

2 - عدم کارایی لازم در استفاده ازاین درآمد.
درواقع از بررســی دریافتها و پرداختهای دولت چنین 
استنتاج می شود که هرگاه درآمدهای نفتی افزایش یافته اند 
، هزینه های دولت نیز بالا رفته و در نتیجه ، نیاز بیشــتری به 

درآمدها به وجود آمده است .
بقیه در صفحه آخر

رهبرمعظم انقلاب اسلامی:

نام  شهید  بر فراز 
کوی ها و برزنها 

موهبتی است
 که باید ادامه یابد

 سردار سرتیپ پاسدار حاج علی فضلی:

هیچ الگویی بهتر از دفاع مقدس 
سراغ نداریم

عناوین خبر ها

»ایمیدرو«؛ راهبر سبدگردانی 
شرکت های معدنی و صنایع معدنی 

9

ممیزی عملکرد اعضای کمیسیون ایمنی راه ها
 برای دادن اعتبارات در بودجه ۱۴۰۰

13

9۰ درصد موارد کلاهبرداری ها
 به صورت تلفنی است

10

 22شهریور سالروز افتتاح واحد 
ورق رنگی شرکت فولاد مبارکه

15

معافیت مالیاتی مناطق آزاد 
موجب بی عدالتی و فساد است 

11

جسارت  حذف  پراید
در دوران  سخت  تحریم

16

سامان یابی بخش آب در گرو به رسمیت 
شناختن مرزهای حوضه آبریز است

12

پیام تسلیت رهبر معظم انقلاب  اسلامی
در پی درگذشت آیت الله صانعی

2

واکسن بیمه ای بخش اشتغال و کسب و کار 
ناشی از ویروس کرونا طراحی شد 

6

شعر دفاع مقدس همزمان
 با شروع دفاع مقدس آغاز شد 

3

خواسته رئیس قوه قضائیه از دولت  
درباره گرانی ها

7

صدرنشینی خدمات پس از فروش 
ایران خودرو یازده ساله شد

4

پاسخ وزیر نفت به نمایندگان
 مجلس یازدهم

8

اعلام آمادگی مدیرعامل بانک ملت 
برای حمایت از پروژه های بزرگ مپنا

5 مهد    ی میرحید    ری
مد                    یر عامل و سرد                        بیر
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حجت الاسلام هفته نامه اقتصادی ایران

روحانی نژاد 
نماینده ولی فقیه 
در بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی شد

حضرت آیت الله العظمی خامنه ای در حکمی حجت  الاسلام روحانی نژاد را به نمایندگی ولی فقیه در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی منصوب کردند.  
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:  بسم الله الرحمن الرحیم

جناب حجت الاسلام آقای حاج حسین روحانی نژاد دام توفیقه در پی درگذشت جناب حجت الاسلام والمسلمین آقای رسولی محلاتی رحمهًْ الله علیه 
و به شیوه  حکم امام راحل رضوان الله علیه جنابعالی را که سال ها در بنیاد مسکن به خدمت اشتغال داشته اید، به نمایندگی خود در آن نهاد انقلابی 
منصوب می کنم. هدف از تشکیل این نهاد کمک به امر مسکن قشرهای محروم و آسیب دیدگان از بلایای طبیعی است. امید است حضور شما 

به مدیران بنیاد مسکن در این مقصود کمک کند. توفیقات همگان را از خداوند متعال مسألت می کنم. سیّد علی خامنه ای - ۲۴ شهریور ۱۳۹۹

رئیس دستگاه قضایی بر لزوم احیای »پلیس 
قضایی« و استفاده از نیروهای پلیس آشنا به حقوق 
و قضا برای پیگیری مأموریت های این حوزه تأکید 

کرد.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی قوه قضائیه، 
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی در گردهمایی سراسری 
فرماندهان، رؤســا و معاونان نیروی انتظامی  که در محل 
فرماندهی این نیرو برگزار شد، با تأکید بر لزوم استفاده از 
فناوری های روز گفت: هرچه یک سازمان به ابزارهای های 
نوین و ســامانه های الکترونیک مجهزتر شــود،  اشراف 
اطلاعاتی بیشتری پیدا می کند و افزایش  اشراف اطلاعاتی 
ناجا موجب کاهش عملیات می شود و نقش بازدارنده دارد. 
وقتی یک مالباخته به کلانتری مراجعه می کند، نباید به او 
گفته شود ما برای پیگیری موضوع و دنبال کردن سارق 
امکانات نداریم و یا اینکه ما برخورد کردیم اما فلان دستگاه 
با ما همکاری نکرده است؛ این نوع برخورد ها و بیان مشکل 

برای مردم هیچ دردی را از جامعه دوا نمی کند.
 اقتدار به معنی استفاده قانونمند از توانایی

برای خدمت به مردم است
وی با  اشاره به تعاملات و همکاری های گسترده پلیس 
با دستگاه قضایی از »مهربانی«، »اقتدار« و »تدبیر« به عنوان 
سه نکته مهم در رفتار سازمانی مشترک این دو مجموعه 
یاد کرد و اظهار داشت: نیروی انتظامی  هم باید مانند عدلیه، 
ملجأ و پناه مردم باشد و با مردمی که برای تظلم خواهی به 
آنها مراجعه می کنند، مهربان باشند. مردم خواهان پلیس 
مقتدر هستند اما همان طور که مهربانی به معنی ضعف و 
سستی نیست، اقتدار هم به معنی ظلم و اجحاف و تعدی و 
تضییع حقوق مردم نیست که ما امروز شاهد نمونه های آن 
در آمریکا و اروپا هســتیم بلکه اقتدار به معنی اســتفاده 
قانونمند از توانایی برای خدمت به مردم است. رئیسی با  
اشاره به تقدیر رهبر معظم انقلاب از عملکرد خوب ناجا، از 
اقدامات ارزنده پلیس و همکاری های ســازنده این نیرو با 
دســتگاه قضایی قدردانی کرد و از فرماندهان و کارکنان 
نیروی انتظامی  خواست با حسن انجام مأموریت های خود، 
قوه قضائیه را در رســیدگی بــه پرونده ها و کاهش اطاله 
دادرسی در نظام قضایی یاری دهند. پلیس هرچه در انجام 
مأموریت های خود در تحقیقات اولیه در پرونده ها دقیق تر 
عمل کند، احکام قضایی از اتقان بیشتری برخوردار خواهند 
بود، از فرمانده نیروی انتظامی  خواســت که سازوکاری را 
برای رسیدگی هرچه بهتر به موضوعات ارجاعی دستگاه 
قضایی به ناجا طراحی نماید. لزوم تشکیل »پلیس قضایی«  
با  اشاره به انحلال پلیس قضایی پس از ادغام کمیته انقلاب 
اســلامی و شــهربانی و ژاندارمری و شکل گیری نیروی 
انتظامی وجود دارد و  با توجه به همکاری تنگاتنگ پلیس 
و قــوه قضائیه، باید احیای پلیس تخصصی قضایی که به 
حقوق و قضا و علوم روز آشنا باشد، با جدیت پیگیری شود.  

خبـــــر
»پلیس قضایی« باید احیا شود

از  آیت الله یوسف صانعی 
اساتید حوزه علمیه در سن ۸۳ 

سالگی درگذشت.
 براساس گفته یکی از مسئولان 
دفتر آیت الله صانعی، وی به بیماری 
سیروز کبدی مبتلا بوده و مشکلات 
کلیوی نیز برای او ایجاد شــده بود. 
پنجشنبه شب و به  دلیل شکستگی از 
ناحیه دســت و لگن در بیمارستان 
نکویی قم بستری شد و برای تامین 
فاکتورهای مورد نیــاز کبد و کلیه 
تحت دیالیز قرار گرفــت، اما حین 

دیالیز درگذشت.
دانشــگاه علوم پزشکی قم در 
اطلاعیه ای خاطرنشــان کــرد: به 
استحضار ملت شریف ایران می رساند 
که مرحوم آیت الله صانعی ســاعت 
2۳:۴۰ دقیقــه روز پنجشــنبه 2۰ 
شهریورماه به علت سقوط در منزل، 
با شکستگی شدید لگن و ساعد چپ 
به بیمارســتان فرقانــی قم منتقل 

شدند.
در این اطلاعیه همچنین آمده 
است: ایشــان دارای سابقه بیماری 
کلیوی و کبدی نیز بودند که بلافاصله 
بعــد از حضــور در بیمارســتان 
مشاوره های ارتوپدی، داخلی، کلیه، 
قلب و بیهوشی برای ایشان انجام شد 
و اقدامات تشــخیصی لازم صورت 

گرفته و بستری شدند.
دانشــگاه علوم پزشــکی قم 
توضیح داد: به علت مشکلات کلیوی، 
بنابر نظر متخصصین، مقرر شــد تا 
دیالیز صورت گیرد، ساعت 1۹:2۰ 
دقیقــه روز جمعه 21 شــهریورماه 
اقدامات مقدماتی لازم انجام و ضمن 

دیالیز در بخــش مراقبت های ویژه 
بیمارستان بستری شدند.

در پایــان ایــن اطلاعیه آمده 
است: ساعت ۴:۳۰ دقیقه روز شنبه 
22 شــهریورماه ایشان دچار ایست 
قلبی و ریوی شده که با انجام عملیات 
احیا، برگشت انجام می شود، ساعت 
۷:۳۰ دقیقه مجددا دچار ایست قلبی 
می شوند که با وجود عملیات احیا و 
تلاش پی در پی کادر درمان، پاســخ 
داده نشده و متاسفانه دارفانی را وداع 

گفتند.
آیت الله یوسف صانعی متولد 
1۳1۶ در نیک آباد اصفهان بود. پدر 
وی، محمدعلی صانعی، و پدر بزرگ 
وی، حــاج ملایوســف، هــر دو از 
روحانیون شــناخته شده زمان خود 

بودند.
وی ســال 1۳2۵ وارد حــوزه 
علمیه اصفهان شد و پس از گذراندن 
دروس مقدماتی در سال 1۳۳۰ برای 
ادامه تحصیل، به حــوزه علمیه قم 

رفــت. وی در ســال های طلبگی از 
جلســه درس امام خمینــی)ره(، 
آیت الله بروجــردی، آیت الله اراکی، 
آیت الله محقق داماد کســب فیض 

کرد.
عضویت در شورای نگهبان به 
عنــوان یکی از ۶ فقیه این شــورا و 
دادستانی کل کشور از جمله سوابق 
وی در سال های پس از انقلاب است. 
وی همچنین در اولین دوره مجلس 
خبــرگان به عنــوان نماینده مردم 

تهران حائز اکثریت آراء شد.
آیت الله صانعی از جمله اعضای 
مجلس خبرگان بود که سال ۶۸ و در 
جریان انتخاب آیت الله خامنه ای به 
عنوان رهبر انقلاب اسلامی، ایشان را 
دارای اجتهاد مسلم دانست و اعلام 
کــرد آیت الله خامنــه ای در جایگاه 

مرجعیت تقلید هستند.
گفته می شــود بنا به وصیت 
آیت الله صانعی، هیچ مراسمی در ایام 

کرونا برای او برگزار نخواهد شد.

آیت الله یوسف صانعی درگذشت

نماینده آمریکا در دیوان بین المللی دادگستری با رد شکایت 
ایران در باره نقض عهدنامه مودت، ایران را تهدیدی برای واشنگتن 
خواند. به گزارش ایسنا به نقل از اردوپوینت،  دادستان آمریکا در جلسه 
اســتماع دیوان بین المللی دادگستری در باره صلاحیت این دادگاه 
برای بررســی شکایت ایران از آمریکا، گفت: در این جلسه استماع، 
وظیفه مان این اســت که دلایل لزوم رد شدن شکایت ایران در این 
مرحله ابتدایی را عنوان کنیم . مشخص است که آمریکا مدت هاست 
کــه رفتارهای ایران تا بدین روز را تهدیدی بزرگ علیه امنیت ملی 
آمریکا، امنیت شهروندان و منافع آمریکایی و همچنین امنیت متحدان 
منطقه ای می داند. همچنین رویترز به نقل از وکیل آمریکایی نوشت: 
این که ایران با راه اندازی این شکایت به دنبال احیای توافق هسته ای 
2۰1۵است، یک “واقعیت غیرقابل اجتناب” است. جلسات استماع 
برای رسیدگی به ایرادات مقدماتی آمریکا و ملاحظات و پاسخ های 
ایران در باره صلاحیت دیوان بین المللی دادگستری در پرونده شکایت 
ایران از آمریکا به موجب نقض تعهدات خود در عهدنامه 1۹۵۵مودت، 
از تاریخ 2۴تا ۳1شهریور در مقر دیوان بین المللی دادگستری واقع در 

لاهه هلند جریان دارد.

خبـــر

جلسه استماع دیوان بین المللی دادگستری 
درباره شکایت ایران ازآمریکا

رئیس مجلس در پایان نشست سران ۳ قوه
بار اجرای طرح ها بر دوش دولت است

رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید براین 
که بار سنگین مسائل اجرایی بر دوش دولت است 
گفت: ما نیز در این مدت باقی مانده از دولت که به 
فرموده رهبر معظم انقلاب ۳ فرصت ۱۰۰ روزه است 
به دولت برای کاهش مشکلات و سروسامان دادن 

به مشکلات اقتصادی کمک می کنیم. 
به گزارش اعتبــار به نقل از خبرگزاری خانه ملت، 
دکتر محمد باقر قالیباف که پس از اولین جلسه سران قوا 
در مجلس یازدهم ســخن می گفت، تاکید کرد که این 
نشست با اولویت مسائل اقتصادی که دغدغه اصلی مردم 
کشور و مناطق محروم و سربازان و مجاهدان عرصه تولید 

و کشاورزی است برگزار شد.
رئیس قوه مقننه با تاکید بر هماهنگی و همدلی و 
همراهی خوبی که درحوزه مســائل اقتصادی میان قوا 
شکل گرفته است گفت: مهم ترین دغدغه سران قوا حل 
مشکلات اقتصادی است و امیدواریم با تصمیم هایی که 
گرفته شــد بتوانیم درحوزه بــازار ارز و بورس و هدایت 
نقدینگی و سروسامان دادن به بازار کالا اقدامات خوبی 
انجام دهیم. البته دولت و رئیس جمهور بارسنگین اجرای 
این کار را بردوش دارد و حتما ما نیز در این فرصت باقی 
مانده از دولت که به فرموده رهبر انقلاب ۳ صد روز پیش 
روی دولت است، تلاش می کنیم تا به دولت کمک کنیم 
تــا تصمیم هایی که بــرای کاهش مشــکلات مردم و 
سروسامان دادن مشکلات اقتصادی دارد را انجام دهد.

آمریکا و رژیم صهیونیســتی به صورت اجباری در حال 
عادی سازی ارتباط این رژیم با کشورهای خلیج فارس 
هستند که این موضوع باعث ناامنی در منطقه خواهد شد 
که درباره این موضوع نیز مباحث خوبی در جلسه مطرح 

شد. 

رزمایش موشک ضدزره برد بلند شفق
 در پایگاه چهارم هوانیروز

در گرامیداشت چهلمین سالگرد دفاع مقدس 
خلبانان پایگاه چهارم هوانیروز رزمایش شجاعت 
و نبوغ را به نمایش گذاشتند و قدرت آتش و دقت 

تاکتیک هایشان را به رخ جهانیان کشیدند.
در این تمرین که عصر روز سه شــنبه برگزار شد؛ 
موشک هوشمند ضد زره برد بلند شفق، آتش توپ های 
نقطه زن 2۰ میلی متری کبرا و هجم سنگین آتش انواع 
راکت ها؛ به نمایش درآمد که نشان از عزم جزم خلبانان 
هوانیروز ارتش جمهوری اسلامی برای دفاعی همه جانبه 

و قدرتمند در مقابل تهدیدهای دشمن داشت.
امیرسرتیپ دوم ستاد خلبان سید قاسم خاموشی با 
اشــاره به حضور هوانیروز ارتش، در تمامی صحنه های 
جهاد و مقاومت اظهار داشت: هوانیروز ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در دوران دفاع مقدس حضوری همه جانبه 
داشته و پس از آن دوران نیز، در میادین مختلف جهادی 
و حوادث طبیعی و غیرطبیعی در کنار مردم حاضر بوده 

و نقش پررنگی داشته است.
فرمانده پایگاه چهارم هوانیــروز ارتش در رابطه با 
اقدامــات روزهای آتی این پایگاه خاطرنشــان کرد: در 
روزهای آینده، شاهد رزمایش گردان های ترابری سنگین 
هوایی و رونمایی از دستاوردهای جدید این پایگاه خواهیم 

بود.
پایــگاه چهارم هوانیروز ارتش یکــی از بزرگترین 
پایگاه های هوانیروز منطقه غرب آســیا و از مراکز نمونه 
جهاد صنعتی در اتقای توان عملیاتی بالگردی کشــور 

است.
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رئیس مجلس با اشــاره به جلسه غیرعلنی 
مجلس درباره بازار بورس گفت: یکی از اولویت های 
مجلس این است که حتماً از سرمایه و پول مردم 

در بورس به درستی صیانت شود.
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، آقای محمدباقر 
قالیباف در تشریح نشســت غیر علنی مجلس شورای 
اسلامی، گفت: نشست غیرعلنی مجلس بیش از دو ساعت 
و نیم طول کشــید و عمدتاً مربوط به مسائل حوزه بازار 

سرمایه و بورس بود.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مجلس 
یازدهم رسیدگی به مسائل اقتصادی را اولویت کاری خود 
می داند، افزود: در روز های اخیر به طور ویژه کمیسیون های 
تخصصی به ویژه کمیسیون های اقتصادی مجلس پیگیر 
حل مســائل و مشــکلات اقتصادی بودند و جمع بندی 
نمایندگان در مجلس به برگزاری نشســت غیرعلنی با 
حضور وزیر اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزی منتهی شد 
و در این نشســت روسای کمیســیون ها و نمایندگان 
مطالبی را بیان کردند که جمع بندی آن را جهت اطلاع 

مردم فشرده و خلاصه ارائه می کنیم.
وی در ادامه گفت: مردم مطمئن باشند که مجلس 
شورای اسلامی مصمم اســت با حمایت و تقویت لازم، 
تثبیت را در بازار ســرمایه و بــورس انجام دهد و تلاش 
می کند هدایت نقدینگی در بازار بورس به سمت مسائل 
تولیدی برود تا بتوانیم تکمیل پروژه های صنعتی در بخش 
مسائل تجاری، کارخانجات و تولید در کشور رونق بگیرد 

و این هدایت به طور جدی و اساسی باشد.
آقای قالیباف تصریح کرد: صیانت از سرمایه و پول 
مردم از اولویت های مجلس است و در این راستا هم حتماً 
کمک هایی که برای دولت لازم باشد برای تثبیت بورس 

انجام خواهیم داد. 
وی ادامه داد: در دو هفته قبل بحث افزایش سرمایه 
و صرف ســهام بدون حق تقدم یکی از موضوعات جدی 
بود که لایحه دوفوریتی آن در مجلس مورد بررسی قرار 
گرفت. این مسئله جزو کار هایی بود که کمتر از 2۳ روز 
مورد بررسی، تصویب ابلاغ صورت گرفت. عزیزانی که در 

بورس هســتند می دانند که این اقدام چقدر می تواند به 
عمق بخشی، تثبیت و هدایت نقدینگی و حفظ نقدینگی 

و اموال مردم در بورس کمک کند.
آقای قالیباف افــزود: مجلس در این بخش نه تنها 
هیچگونــه کوتاهی ندارد، بلکه توجه جدی به این حوزه 

خواهد داشت و جزو اولویت های مجلس یازدهم است.
درباره بورس مجلس بایــد به تصمیم های جدید 

می رسید که رسید
رئیس قوه مقننه اظهارکرد: در حوزه بورس باید به 
یک تصمیمات جدید می رسیدیم که امروز این تصمیمات 
در مجلس اتخاذ شــد و با کمک وزیر اقتصاد و دارایی و 
رئیس سازمان بورس و مجموعه شورای عالی بورس که 
در روز پنجشــنبه جلســه ای را داشتند و من در جریان 
مصوبات آن نشست هستم، مصمم به پیشبرد این کار ها 
و مسائل هستیم. یکی از تصمیمات اتخاذ شده در نشست 
امروز بحث بازارگردانی در بورس بود، این مسئله یکی از 
نکات بسیار مهم و جدی است، که ما باید به دو طریق به 
این مسئله توجه کنیم. اول اینکه باید به متغیر های موجود 
در بــورس مانند حجم مبنا، حداقل ســفارش، ضریب 
اعتباری سهام در حســاب کارگزاران، سقف استفاده از 
اعتبار در بازار سرمایه و... توجه کنیم و قطعاً مجلس مصمم 
به انجام کار های کارشناسی و نظارتی در این حوزه است. 
تکلیف مجلس به شرکت های دولتی بورسی

رئیس مجلس شــورای اســلامی گفــت: بحث 
بازارگردانی در بورس یک موضوع جدی و اساسی است، 
یکی دیگر از مسائلی که از همین امروز باید دنبال شده و 
ان شــاء الله اجرایی خواهد شــد، این است که بخشی از 
شرکت هایی که در بورس هستند، شرکت های دولتی و 
حقوقــی بوده کــه در زمان اوج بازار این شــرکت ها به 
درآمد هایی رسیدند که بخشی از این درآمد ها به هر دلیلی 
از بازار بورس خارج شــد، و در واقع از ظرفیت بورس کم 
شد. ما در مجلس مصمم هستیم که آن شرکت هایی که 
اغلب دولتی هستند و مدیریت دولتی دارند، مکلفند که 
این وجوه را مجدد به بازار بورس بازگرداند و بازار را تقویت 
کنند که این بازارگردانی باید به درستی پیش برود و کسی 

در این بــازار خارج از این موضوع، لیدری بورس را انجام 
ندهد.

بررسی استفاده از ابزار های پوشش ریسک 
و بیمه سهام

آقای قالیبــاف بیان کرد: یکی دیگر از مســائل و 
تصمیمات نشست امروز اســتفاده از ابزار های پوشش 
ریسک و بیمه سهام بود، یعنی اختیارات فروش تبعی را 
با رعایت زیان ناموجه به منابع بیت المال وارد نکنیم، ولی 
این تصمیم را برای حفظ بورس انجام داده و پیش خواهیم 
بــرد. یکی دیگر از نکاتی که امروز مورد توجه قرار گرفت 
این بود که از ســازوکار هایی برای سهام خزانه و کاهش 
مزیت های کاهش سهام خزانه غیرمستقیم جهت تقویت 
سازوکار های رسمی سهام خزانه در بورس استفاده شود. 
البته موارد و تصمیمات دیگری نیز اتخاذ شد که در شرایط 

کنونی شاید فرصت نباشد که من آن ها را بیان کنم.
وی افزود: با اطمینان عرض می کنم که با جمع بندی 
امروز در صحن علنی مجلس با حضور وزیر اقتصاد و رئیس 
کل بانک مرکزی و تصمیمات اتخاذ شده در نشست روز 
پنجشنبه شورای عالی بورس؛ ان شالله با نظارت و پیگیری 
مجلس و کمیسیون های اقتصادی این تصمیمات و کار ها 
را انجام خواهیم داد. از این رو اولین جلسه راس ساعت ۹ 
صبح با حضور بنده، روسای کمیسیون های مربوطه، وزیر 
محترم و رئیس کل بانک مرکزی برگزار می کنیم و از وزیر 
مربوطه و رئیس کل بانک مرکزی این مسائل را پیگیری 
خواهیم کرد تا ان شــاء الله در این هفته شاهد تحول در 

حوزه بورس باشیم.

اولویت مجلس صیانت از پول مردم در بورس است 

مکی یازع مسئول ستاد بازسازی عتبات عالیات آبادان گفت: هموطنان به دلیل بسته بودن مرز مسافری، از حرکت و عزیمت به سمت مرزها از جمله مرز شلمچه برای شرکت در راهپیمایی اربعین حسینی، به جد خودداری کنند.  به دلیل شرایط 
خاص امســال و شــیوع بیماری کووید 1۹ در کشــورهای ایران و عراق، بر اساس اعلام مسئولان عراقی، امکان حضور زائران خارجی در این کشور وجود ندارد. هموطنانی که به سمت مرزها در حرکت هستند و یا قصد عزیمت دارند به اخبار منتشره 
درخصوص صدور مجوز ورود به عراق، چه انفرادی و یا دسته جمعی، محدود یا غیرآن، توجه نکنند زیرا اربعین امسال هیچگونه مجوزی برای ورود زائران به عراق صادر نخواهد شد. عناصر معاند و ضدانقلاب و دشمنانی که هرساله بر طبل اختلاف بین 
ملت های برادر و مسلمان عراق و ایران می کوبیدند، امسال رویه ایجاد تنش را متناسب با اوضاع و احوال حاکم تغییر داده و قصد دارند تا با هدایت عاشقان زیارت اربعین به سمت مرزها، پس از تجمع تعداد قابل توجهی از محبان اهل بیت)ع( در نقاط 
مرزی، اقدام به شعله ور کردن و گسترش نارضایتی به دلیل نبود امکانات پذیرایی و خدماتی کرده و سپس به هدف باطل خود برسند. وی افزود: از هموطنان عزیز تقاضا می شود ضمن حفظ هوشیاری در این زمینه از حرکت و عزیمت به سمت مرزها به 
طور جد خودداری کرده تا مانند گذشته نقشه دشمنان نقش برآب شود. مسئول کمیته اسکان و تغذیه و جذب مشارکت های ستاد اربعین در شلمچه از محبان حسینی خواست، به دلیل تدارک ندیدن امکانات خدماتی و رفاهی از تجمع در نقاط مرزی 

خودداری کنند تا مانع ایجاد نارضایتی و تنش احتمالی شوند. بنابراین گزارش: برخی از گروه های مردمی از شهرستان های خوزستان برای شرکت در آیین اربعین حسینی در عراق به سمت شلمچه حرکت کردند.

مرز شلمچه 
برای عبور 

زائران اربعین 
بسته است

پیام تسلیت رهبر معظم انقلاب  اسلامی
در پی درگذشت آیت الله صانعی

حضرت آیت الله خامنه ای در 
پیامی درگذشــت مرحوم مغفور 
آیت الله حاج شیخ یوسف صانعی را 

تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به 

این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم 

درگذشــت مرحوم مغفور آیت الله 
آقــای حــاج شــیخ یوســف صانعی 
رضوان الله علیــه را به فرزندان و خاندان 
مکرّم و به برادر معززّ و محترم ایشان و نیز 
به شاگردان و علاقمندان و دوستان آن 
عالم بزرگوار تسلیت عرض میکنم. آن 
مرحوم از شاگردان پر تلاش درسهای فقه 
و اصول و از نزدیکان حضرت امام خمینی 
اعلی الله مقامه بودنــد و پس از پیروزی 
انقلاب در مســئولیتهای مهمّ قضائی و 
غیره به خدمت اشتغال داشتند و امید 

اســت این همه مقبول درگاه احدیتّ و 
موجب اعتلای مقامات اخروی ایشــان 
باشد. رحمت و مغفرت حضرت حق را 

برای آن مرحوم مسألت میکنم. 
سیّدعلی خامنه ای 
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سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس از 
بررســی ایرادات شورای نگهبان بر لایحه حذف 
چهار صفر از نظام پولی و لایحه اصلاح قانون پولی 

و بانکی کشور در کمیسیون متبوعش خبر داد. 
مهــدی طغیانی  در 
تشریح جلسه کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی از بررسی »لایحه 
مالیات بــر ارزش افزوده 
اعاده شــده از شــورای 
نگهبــان)2(« و »لایحه 
اصلاح قانون پولی و بانکی 

کشــور اعاده شده از شــورای نگهبان« خبر داد و گفت: 
ایرادات شورای نگهبان بر لایحه مالیات بر ارزش افزوده 
بررســی شد و در جلسات بعدی به جمع بندی می رسد. 
براســاس قانون پس از اخذ مالیات بر ارزش افزوده، باید 
اعتبار حاصله با توجه به شاخص جمعیت میان شهرها و 
روستاها توزیع شود اما شورای نگهبان معتقد است؛ این 
فرایند عادلانه نیســت و عدالت ایجاب می کند مباحثی 
همچون »توسعه نیافتگی« نیز مدنظر قرار گیرد چراکه 
ممکن است یک منطقه جمعیت کمتر یا عقب ماندگی 
بیشتری داشته باشد بنابراین باید باتوجه به این مولفه ها، 
اعتبــارات حاصل از اخذ مالیات بــر ارزش افزوده میان 
مناطق مختلف توزیع شود، لذا مقرر شد؛ مرکز پژوهش ها 

موضوع را بررسی کند.
نرخ تسعیر پول حذف چهار صفر )تغییر واحد پول 
از ریال به تومان( براساس تعهدات ارزی و ذخایر کشور و 
مبادلات بین المللی تعیین خواهد شد، همچنین »عبارت 
صندوق بین المللی پول« در تعهدات آمده بود که مورد 
ایراد شورای نگهبان قرار گرفت به همین دلیل مسئولان 
بانک مرکزی گفتند؛ می توان این عبارت را بدون ایجاد 

مشکلی حذف کرد.

حجت الاسلام حســن روحانی رئیس جمهوری در 
جلسه ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت، گفت: با 
اســتجازه دولت از رهبر انقلاب، تولیدکنندگان و 
سرمایه گذارانی که از صندوق توسعه ملی، تسهیلات 
ارزی دریافت کرده اند، می توانند تا پایان امســال 
تســهیلات ارزی خود را به شکل ریالی با صندوق 

توسعه، تسویه و بدهی خود را پرداخت کنند.
رئیس جمهور با اشاره به تهیه دستورالعمل اجرایی نحوه 
بازپرداخت تسهیلات ارزی دریافتی توسط تولیدکنندگان 
و سرمایه گذاران گفت: این شرایط می تواند زمینه عرضه 
سهام بسیاری از این بنگاه های تولیدی در بورس را فراهم 
کند که هم موجب تقویت بازار سرمایه خواهد بود و هم 
زمینه را برای تســویه آسان تر بدهی های این شرکت ها 
فراهم می کند و هم اجرای طرح توسعه در این واحدها و 

بسترسازی لازم را تامین می کند.
روحانی در این جلسه و پس از گزارش »جعفر سرقینی« 
سرپرســت وزارت صمت درباره وضعیت تولید کالاهای 
اساســی و خودرو تاکید کرد: با توجه به واقعیت افزایش 
تولید و عرضه خودرو در دو ماه اول سال ۹۹ نسبت به سال 
گذشته، نباید شــاهد عدم تعادل در بازار خودرو باشیم. 
اخلال در چرخــه توزیع، عرضه و فــروش کالا و ایجاد 
آشفتگی در بازار هم زندگی و معیشت مردم و هم آرامش 
روانی جامعه را دچار مشــکل می کند.رئیس جمهوری 
تصریح کرد: وزارت صمت باید طبق ماموریت و وظایف 
خود با هماهنگی اصناف و تولیدکنندگان اقدامات فوری 
و لازم را برای تنظیم قیمت کالاهای اساسی و اقلام مورد 
نیاز مردم که تاثیرات پایه ای بر زندگی مردم دارند، انجام 
دهد.روحانی با تاکید بر اینکه در این مسیر باید سیستم 
واسطه گری رانت جویانه حذف و نحوه خرید و فروش برای 
مصرف کنندگان واقعی اصلاح شود، افزود: این اقدامات 
باید به فوریت انجام گرفته و سریعا به مردم در این خصوص 
اطلاع رسانی شود و اگر در این مسیر مواردی وجود دارد 
که می تواند مورد اســتفاده و سودجویی قرار بگیرد باید 
سریعا رفع و با هماهنگی و مساعدت نهادهای مرتبط این 

مسیر متوقف شود.

دستور ریاست جمهوریصالحی: شعر دفاع مقدس همزمان با شروع دفاع مقدس آغاز شد خبـــــر
 درباره تسویه وام ارزی

خبـــــر

هفته نامه اقتصادی ایران

تراکنش های بانکی سال 9۳
 به کمک پرونده های مالیاتی آمد

www.etebar.net

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از حل مشکل بیمه تکمیلی ایثارگران طی هفته جاری و تفاهم نامه های بنیاد با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای حل مسائل درمانی 
جامعه ایثارگری خبر داد.، سعید اوحدی با اشاره به کسری ۲۵ درصدی بودجه بنیاد شهید امور ایثارگران در سال ۹۹ و حدود ۸ هزار میلیارد تومان مطالبات تحمیل شده 
به آن از سنوات گذشته، اظهار داشت: بدهی ها، کسری بودجه، نقص قوانین و مقررات و... از جمله مشکلاتی است که وقت و انرژی زیادی از ما گرفت؛ اما خوشبختانه 
با تلاش و پیگیری، امروز مطالبات و بدهی ها به حداقل رسیده است.اوحدی از تشکیل پنج کارگروه مسکن، اشتغال، درمان، فرهنگی و لوایح و قوانین در بنیادشهید و امور 
ایثارگران، برای پیگیری و حل مسائل جامعه ایثارگری در حوزه های مختلف خبر داد و افزود: در حوزه مسکن و اشتغال نگاه ما بر این است که این مشکلات باید در خود 

استان ها حل شود؛ از این رو تصمیم گرفتیم که هفته ای یک سفر استانی داشته باشیم و تا به امروز هم ۱۱ سفر استانی در ۱۰۰ روز گذشته انجام شده است.

رفع مشکل
 بیمه تکمیلی 
ایثارگران

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
اشــاره به اینکه شعر دفاع مقدس 
همزمان با شروع دفاع مقدس آغاز 
شد، گفت: شعر دفاع مقدس از همان 
مقطع تاکنون به عنوان بخشــی از 
روایت دفاع مقــدس برجا خواهد 

ماند. 
به گزارش اعتبار بــه نقل از  روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، در دوازدهمین نشست سه 
شــنبه های تکریم که به صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شــد، با تجلیل از مقام 
شامخ شهید علی پرنیان از شهدای استان 

یزد، از خانواده این شهید تکریم شد.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره 
به اینکه در آستانه چهلمین سالگرد دفاع 
مقدس هستیم، افزود: با توجه به ویژگی 
های شــهید پرنیان و خانواده ایشــان، 
مشخص است که هم این شهید بزرگوار و 
هــم خانواده اش اهــل فرهنگ و دیانت 
هســتند و برادر شهید پرنیان از شاعران 

شهیر استان یزد به شمار می آیند.
صالحی با اشــاره به نحوه شهادت 
شــهید علی پرنیان و به شهادت رسیدن 
همزمان 2۶ شهید دیگر با وی، تاکید کرد: 
این واقعه مصیبت نامه ای است که کمتر 
روایت شــده که 2۶ شــهید به شــکل 
مظلومانه ای با هم به شــهادت برسند و 
اتفاق غمباری است که در تاریخ ایران می 
ماند و بخشی از سند مظلومیت شهدای ما 
در دوران دفاع مقدس است. برادر شهید 
پرنیان از شاعران به نام استان یزد هستند 
و در حوزه شــعر آئینی، اجتماعی و طنز 
جایگاه درخوری دارند. یکی از دلایلی که 
امروز این استان را برای تجلیل از خانواده 
شهدا انتخاب کردیم این بود که برادر این 
شهید از شاعران کشور هستند و در آستانه 
روز بزرگداشت شــعر و ادب فارسی که 
همزمان با روز درگذشت استاد شهریار از 
شاعران بزرگ کشورمان است،  هستیم. 
2۷ شــهریور روز بزرگداشت شعر و ادب 
فارسی اســت و استاد شهریار از شاعران 
شهیر معاصر کشورمان است که در دهه 
پایانی عمر خود با حوزه انقلاب نســبتی 
برقرار و پس از آن هم به طور عمیق و خاص 

با دفاع مقدس ارتباط برقرار کرد. از همان 
ابتدای دفاع مقدس شاعران ما با این واقعه 
ارتبــاط برقرار کردند و در همان روز آغاز 
جنگ شعر معروف »خلبانان« اثر بابک 
رادمنش سروده شد. از بابک رادمنش نقل 
است که گفته: »خانه ام کنار فرودگاه بود 
و آن شبی که بعثی ها به ایران حمله کردند 
صدای مهیب انفجاری را شنیدیم  و همان 
جا شعر و آهنگی در ذهنم پدید آمد و آن 
را آماده و به رادیو بردم و ســرود خلبانان 

خلق شد.«
وی در پایــان گفت: به اعتبار اینکه 
خانواده شــهید پرنیان هم فرزند خود را 
تقدیم نظام و ایــران کرده و هم از طریق 
شعر های خود روایتگر دفاع مقدس است، 

قابل تقدیر هستند.
 صحیفه سجادیه آموزه های 

بسیاری در ساحت های حضوری 
انسان دارد 

اختتامیه دهمین کنگره بین المللی 
امام ســجاد)ع( با حضور وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی و جمعی از شخصیت های 

علمی و فرهنگی برگزار شد. 
 ســید عباس صالحی در اختتامیه 
دهمین کنگره بین المللی امام سجاد)ع( 
با قدردانی از میزبانی این دوره از ســوی 
استان هرمزگان اظهار داشت: ساحت های 
وجودی در بحث انسان شناختی به چهار 
بخش یعنی رابطه انسان با خود، انسان با 
انســان، انســان با جهان و انسان با خدا 
تقسیم می شود.  امام سجاد)ع( در صحیفه 
سجادیه پاسخ های متعددی به این چهار 

ساحت داده اســت، البته این ساحت ها 
همیشه با سه ســوال اصلی مواجه بوده 
اســت: تصور ما از روابط انســان در این 
ساحت ها و اینکه انسان در این رابطه ها به 
دنبال چه چیزی است و چگونه می خواهد 

آن را به دست آورد.
 در مورد سوال اول صحیفه سجادیه 
تصاویر درســتی از این روابط را ترسیم 
می کند، اما در مورد دو ســوال دیگر باید 
گفت صحیفه امام سجاد)ع( خواسته های 
انسان را طبقه بندی می کند، در واقع در 
این کتاب امام به همگان تعلیم می دهد که 
در روابط خود به دنبال چه چیزی بوده و 
از این روابط چه می خواهد.   ممکن است 
انسان در برخی مواقع به تنگدستی شدید 
برسد و در همین خصوص امام سجاد)ع( 
در دعای 2۹ صحیفــه می فرمایند »بار 
خدایا ما را در روزی هامان به بدگمانی، و 
در مــدت زندگــی بــه آرزوهــای دراز 
آزموده ای، تا جایی که روزی های تو را از 
روزی خواران خواستیم و به آرزوی عمر 
طولانــی در عمر ســالخوردگان طمع 
بستیم.« این بیان نشان می دهد باید در 

روابط خود با خدا چگونه باشیم.
 امام سجاد)ع( همچنین در دعای 
۳۵ صحیفه سجادیه می فرماید »بار خدایا 
مرا به قضایت دلخوش کن، و سینه ام را به 
مــوارد حُکمت گشــاده فرمــا، و به من 
اطمینان ده که به سبب آن اقرار کنم که 
قضای تو جز به آنچه خیر است روان نشده، 
و شــکرم را بر آنچه از من باز داشــته ای 
افزون تر از شــکرم بر آنچه به من عنایت 

کردی قرار ده« در این دعا امام ما را متوجه 
می کنــد که گاهی انســان بــه برخی 
نداشته ها باید شکر کند، به عبارتی دیگر 
انسان باید شاکر خدا باشد که در بسیاری 

از شرایط قرار نگرفته است.
 امام در صحیفه سجادیه از خداوند 
متعال می خواهد تمام کســانی را که به 
ایشان ستم روا کردند بخشیده و عفو کند 
و حتــی در روز قیامت پــرده از گناه آنها 
برندارد. این اوج ارتباط انسان با خدا است.

 اگر ساحت های حضوری انسان را با 
طرح این ســوال ها عجین کنیم صحیفه 
سجادیه در این بخش آموزه های بسیاری 

دارد. 
اطلاعیه صندوق اعتباری هنر 

درباره پرداخت حق بیمه تامین 
اجتماعی 

صندوق اعتباری هنر در اطلاعیه ای 
اعلام کرد: در راستای حمایت از اعضای 
تحت پوشش برای جبران خسارت های 
ناشی از کرونا، این صندوق سهم حق بیمه 
سه ماهه اول سال ۹۹ اعضایی که تا پایان 
اسفند ۹۸ دارای قرارداد بیمه فعال بودند 

را پرداخت کرد. 
متن این اطلاعیه به شرح زیر است: 
»به اطلاع اعضای محترم صندوق 
اعتباری هنر می رســاند؛ در راســتای 
حمایــت از اعضای تحت پوشــش برای 
جبران خســارت های ناشــی از کرونا، 
صندوق اعتباری هنر سهم حق بیمه سه 
ماهه اول ســال ۹۹ اعضایی که تا پایان 
اسفند ۹۸ دارای قرارداد بیمه فعال بودند 

را پرداخت کرد.
چنانچه به هردلیل حق بیمه ســه 
ماهه اول سال در سوابق بیمه شده اعمال 
نشده است و یا مبالغ پرداختی حق بیمه 
)فقط ســهم فرد( به حســاب شما واریز 
نشده است، ضمن بررسی اطلاعات فردی 
و بانکی در پروفایل عضویت خود، کد ملی، 
شــماره بیمه و شماره تماس خود را تا ۵ 
 مهرمــاه از طریــق ایمیــل به نشــانی

 Info@honarcredit.ir ویا شماره 
پیامکی۵۰۰۰2۸1۹۰ به صندوق اعلام 
تا در اسرع وقت رسیدگی و نتیجه به اطلاع 

رسانده شود.

معــاون مطبوعاتــی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی گفت: 
توهین به مقدســات مسلمانان با 
برنامه ریزی سیاسی و با هدفی بسیار 
کثیف و پلید رقم خورده است، زیرا 
هتک حرمت و توهین به مقدسات و 
رنجاندن افــراد نمیتواند کار یک 
انسان باشد و در هیچ قالب انسانی 

جای نمیگیرد.  
محمــد خــدادی، معــاون امور 
مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در ابتدای این نشست در 
گفت وگو بــا خبرگزاری میزان، پیرامون 
اهانت مجله »شــارلی ابدو« به ساحت 
مقدس »پیامبر اکــرم )ص(« گفت: در 
جهان هزاران هزار رسانه و خبرنگار وجود 
دارد، فصل مشــترک تمامی رسانه های 
جهان حفظ حرمت انسان ها و بزرگداشت 
انســانیت اســت. به شــخصه ندیده ام 
رسانه ای نیت، هدف و امکانات خود را بر 
مبنای تحقیر هویت انســان ها و تخریب 
جایــگاه آنــان و همچنیــن توهین به 

مقدسات پایه گذاری نماید.

وی بــا اشــاره به رنجــش جامعه 
مسلمان جهان پیرامون اهانت اخیر مجله 
فرانسوی و بدسابقه »شارلی ابدو« اضافه 
کرد: قاعدتا کارکرد این توهین نه رسانه ای 
است و نه ماهیت و هدفی رسانه ای دارد، 
این اقدام موهن تماما ماموریتی است که 

به این افراد داده شده است.
معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در همین 
راســتا ادامه داد: توهین به مقدســات 
مسلمانان با برنامه ریزی سیاسی و با هدفی 
بسیار کثیف و پلید رقم خورده است، زیرا 
هتک حرمت و توهین به دردانه آفرینش 
که نماد وحدت مسلمانان جهان و مورد 
احترام همه انسان های آزاداندیش در کره 
خاکی است، نمیتواند کار یک انسان و یک 
نشــریه باشــد و در هیچ قالب انسانی و 

اخلاقی جای نمیگیرد.
وی با تاکید بر اینکه اهانت به جایگاه 
والای »پیامبر اعظــم )ص(« را نباید به 
حساب جامعه رسانه ای در جهان گذاشت، 
اظهار کرد: من معتقدم اهانت به جایگاه 
والای »پیامبر )ص(« را نباید به حساب 

جامعه جهانی رسانه گذاشت، این اقدام 
رفتاری پلید در پوشــش رســانه است، 
محکومیــت این موضــوع در ذات عمل 
نهفته و ماموریت آن نیز کاملا مشخص 
اســت، ماموریت این عمل موهن ایجاد 
انشــقاق و بدبینی و درگیری در فضای 

کرونا زده جهانی است.
خدادی منافع حرکت موهن مجله 
زرد فرانسوی را اینگونه تشریح کرد: منافع 
این اقدام کثیف کاملا مشــخص است، 
بدون شک تنها کسی که از این اقدام سود 
میبــرد رژیــم صهیونیســتی اســت، 
صهیونیســت ها در جایی موشک پرتاب 
کرده و جسم انسان ها را هدف میگیرند و 
در چنیــن اقدام موهنی بــر روح و روان 

انسان ها ضربه میزنند.
وی در همین راستا ادامه داد: شلیک 
به مقدسات و آزردن انسان ها، شلیک به 
باور های انسانی است که هیچ منفعتی جز 
تخریب انسانیت و اخلاص ندارد، این اقدام 
تنها و تنها ماموریت یک جناح در دنیا است 
و آن جناح رژیم صهیونیستی است. این 
اقدام نه تنها محکوم اســت بلکه ماهیت 

انسانی هم ندارد، این جریان یک ماموریت 
سیاسی با اهداف مشخص است و مطمئن 
باشــید کــه نتایــج آن به ضــرر خود 

صهیونیست ها خواهد بود.
خدادی خاطرنشــان کرد: مطمئن 
باشید که هیچ انسانی در جهان از توهین 
به مقدسات انسان ها خوشحال نمیشود، 
زیرا جزو صفات انسانی نیست، قطعا این 
اقــدام موهن جــزوی از آزادی بیان هم 
نیست، زیرا باور هر انسانی جزوی از حریم 
شخصی او محسوب میشود و توهین به 
این باور و تخریب ایــن حریم، تجاوز به 

حقوق انسان ها است. 

دفتر مبــارزه با فرار 
مالیاتی و پولشویی سازمان 
امــور مالیاتی از مختومه 
کردن پرونده های مالیاتی 
تراکنش های  براســاس 
بانکی خبــر داد.  یکی از 
مهم تریــن محورهــای 

رسیدگی به پرونده های مالیاتی که عدالت و شفافیت 
را به همراه دارد بررسی تراکنش های بانکی مؤدیان 

مالیاتی است.
در همین راستا محمد برزگری مدیر دفتر مبارزه با فرار 
مالیاتی و پولشویی سازمان امور مالیاتی در نامه ای به روسا و 
مدیران مالیاتی کشور از ارسال تراکنش های بانکی سال ۹۳ 
خبر داد تا در این راستا پرونده مالیاتی مؤدیان مختومه شود. 
در این نامه آمده است: »نظر به اینکه براساس مصوبه شماره 
۴ جلسه مورخ 1۷/ ۶/ ۹۹ کارگروه مبارزه با فرار مالیاتی مقرر 
شده است: دفتر مبارزه با فرار مالیاتی و پولشویی، تراکنش های 
بانکی تکمیلی ســال 1۳۹۳ که تا روز جاری )1۷/ ۶/ ۹۹( به 
دفتر مذکور واصل شــده است را حداکثر تا تاریخ 1۸/ ۶/ ۹۹ 
پالایش و به ادارات کل امور مالیاتی جهت رســیدگی ارسال 
نماید و مقتضی اســت ادارات کل امور مالیاتی ضمن رعایت 
مواعد قانونی در تهیه گزارش و صدور برگ تشخیص از مهلت 
سه ماهه موضوع ماده 1۵۷ قانون مالیات های مستقیم برای 
ابلاغ و یک ماهه اعتراض نیز در دریافت اطلاعات تکمیلی از 
مؤدیان و بررسی دقیق و کارشناسی موضوع استفاده نموده 
تا پرونده های مذکور حتی المقدور در اجرای مقررات ماده 2۳۸ 

قانون مالیات های مستقیم مختومه گردد.«

ایرادات شورای نگهبان بر لایحه 
حذف چهار صفر از نظام پولی بررسی شد

هیچ الگویی بهتر از دفاع مقدس 
سراغ نداریم

 ســردار ســرتیپ 
پاسدار حاج علی فضلی در 
و  مدیــران  نشســت 
فرماندهــان بســیج قوه 
وزارت  و  قضاییــه 
دادگســتری به مناسبت 
چهلمین ســالگرد دفاع 
مقــدس گفــت: امروزه 

دشمن ارزش های نظام و دفاع مقدس را نشانه رفته است 
و می خواهد آن را از ذهن و جسم ما پاک کند و باید از آن 
پاسداری کنیم به ویژه که جوانان عزیز ما در آن شرایط 
دوران دفاع مقدس یا متولد نشــده بودند یا در ســنین 
کوچکی بودند بنابر این آن ها اکنون در معرض آســیب 

هستند و دشمن آن ها را نشانه گرفته است.
وی گفت: ما باید حافظه تاریخی خود و ارزش های 
دفــاع مقدس را تقویت کنیم که نشــر ارزش های دفاع 

مقدس می تواند نظام و کشور را بیمه کند.
جانشــین هماهنگ کننده سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی افزود: رزمندگان اســلام به تکلیف خود عمل 
کردنــد و اکنون ما باید به وظیفه خود در حفظ و نشــر 

ارزش های دفاع مقدس عمل کنیم.
سردار فضلی گفت: در یک پژوهشگاه امریکایی به 
تازگی تحقیق کردند که اسناد آن منتشر شده با این عنوان 
که رزمندگان ایرانی به یک بلوغ کامل نظامی رسیده اند.

وی افزود: امروز اگر جبهه مقاومت شکل می گیرد و 
هویت پیدا می کند به خاطر این است که به گفته )سردار 
شهید سلیمانی( الگویش دفاع مقدس است و هیچ الگویی 

بهتر از دفاع مقدس سراغ نداریم.
جانشــین هماهنگ کننده سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی ادامه داد: امروز اگر الگوی دفاع مقدس در هر سه 
قوای سه گانه محقق شود هیچ مشکلی پیش نخواهد آمد.

سردار فضلی گفت: همه باید کمک کنیم که این امر 
عدالت ساری و جاری شود این که مردم ما خیلی نجیب 
اند و با وجود همه فشار های اقتصادی و دشمنان نجابت 
مردم ستودنی است و خدمت به مردم خدمت به خداست 

و آبروی خود را برای مردم خرج کنیم.
www.etebar.net

خدادی: تنها کسی که از اهانت به ساحت مقدس »پیامبر اعظم )ص(« 
سود میبرد رژیم صهیونیستی است 

طی حکمی از سوی رئیس هیات مدیره انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران، سید حسن حسینی شاهرودی، منتخب مردم شاهرود در دوره دهم و سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، به سمت دبیرکل انجمن منصوب شد. محمدرضا دیانی ضمن تشکر از 
زحمات بازارچی، دبیر سابق انجمن ضمن اشاره به جایگاه متفاوت صنایع لوازم خانگی در اقتصاد کشور گفت: پس از انقلاب اسلامی و بعد از خودروسازی که صنعت اول کشور محسوب می شود و البته تعریفی دولتی دارد، صنعت لوازم خانگی دومین صنعت استراتژیک کشور و اولین 
صنعت مورد اعتماد ملی در بخش خصوصی است. بنابراین ماموریت این صنعت، علاوه بر توسعه خود، نشان دادن امکان اطمینان به سایر صنایع مولد بزرگ شکل گرفته در بخش خصوصی برای یافتن نقشی موثر و شاخص در توسعه اقتصادی کشور است. وی همچنین افزود: امروز اعتماد 
جای تردیدها را در تولید ملی گرفته است و شاید نواقصی هم مشاهده می شود؛ اما صنایع در مسیر تعمیق تولیدات ساخت داخل با کیفیتی جهانی حرکت کرده اند که تا چند ماه آینده، نتایج آن بسیار ملموس تر خواهد بود. ماموریت ما از گذشته بسیار متفاوت است. امروز باید به جامعه 
نشان داد که فرزندان آنها چگونه در تولید توانسته اند جایگاهی برابر با برندهای بین المللی ایجاد کنند و نباید اجازه داد به هیچ قیمتی این دستاوردها، کم اهمیت دیده شده یا کنار گذاشته شود. انجمن صنفی تولیدکنندگان لوازم خانگی ایران که در سال ۱۳۸۱ به ثبت رسیده، با حضور 
برخی از بزرگ ترین تولیدکنندگان ایرانی لوازم خانگی و با سهم جدی در بازار، یکی از انجمن های صنفی موثر این صنعت محسوب می شود. صنعت لوازم خانگی در کشوربه عنوان دومین صنعت استراتژیک پس از خودروسازی، با بیش از ۱۵۰۰ واحد تولیدی صنعتی و اشتغال حدود یک 
میلیون نفر از بخش های پیشران اقتصاد در ایران محسوب می شود که در سال جاری تولید بیش از ۱۸ میلیون دستگاه را در برنامه خود قرار داده است. اهمیت صنعت به دلیل ارتباط با سایر صنایع فلزی، پتروشیمی، شیمیایی، الکترونیک و... است که می تواند نقش پیشران را برای تحرک 
در تمامی بخش های آن فراهم کند. حیات این صنعت و گسترش آن، با توجه به جنبه های اقتصادی گسترده آن از قبیل اشتغال و ایجاد ارزش افزوده، برای هر کشوری با هدف ارتقای امنیت اقتصادی بسیار مهم است و در فضای داخلی صنعت نیز امکانات بالقوه ای را برای تولید و ارتقای 

کیفیت، علاوه بر استانداردسازی در همه زمینه ها دارد. بنابراین حضور انجمن های قدرتمند و فعال به یقین می تواند زمینه ساز تسریع بهبود تصمیمات مرتبط با این صنعت در کشور شود.

نماینده 
سابق مجلس 

دبیرکل انجمن 
لوازم خانگی شد



تولید خودرو برای همه تعهدات معوق سایپا
قائم مقام مدیر عامل سایپا در امور بازاریابی 
و فروش گفت: بابت همه تعهدات معوق شــده 

خودرو تولید کرده ایم.
به گزارش سایپانیوز، به نقل از خبرگزاری صدا و 
سیما، مجید باقری با بیان اینکه با برنامه ریزی دقیق به 
ازای همه تعهداتی که تاریخ تحویل آن گذشته و معوق 
شــده، خودرو تولیــد کردیم افزود: بــه دلیل برخی 
موضوعات در تامین ارز، قطعــات برخی خودرو ها از 
گمــرک ترخیص نشــده که موجب شــده اکنون با 
خودرو های ناقصی مواجه باشــیم که یک یا دو قطعه 

ناقصی دارند که کاتالیست یکی از این قطعات است.
باقری گفت: با هماهنگی های خوبی که با بانک 
مرکزی انجام شده انتظار داریم قطعات خودرو هر چه 
سریعتر ترخیص شود و ما با تکمیل این خودرو بتوانیم 
آن را به مشتریان تحویل دهیم ضمن اینکه در طرح های 
پیش فروش تلاش ما این است تا خودرو ها را در تاریخ 

مقرر به مشــتریان تحویل دهیــم. وی افزود: با وجود 
مشکلات ناشــی از ویروس کرونا و تخصیص ارز برای 
ترخیص قطعات خودرو، موفق شدیم روند تولید را از 
ابتدای سال به پیش ببریم به گونه ای که تا پایان همین 
هفته 2۰۰ هزارمین خودروی سایپا را تولید می کنیم.

استقبال از خودروی شاهین
S و R و خودرو های کوییک 

قائم مقام مدیر عامل ســایپا در امور بازاریابی و 
فروش همچنین گفت: بازار خودرو از عرضه محصولات 
جدید ســایپا از جمله خودروی شاهین و خودرو های 

کوییک R و S استقبال خوبی داشته است.
باقــری افزود: میز های ســاخت داخل و داخلی 
سازی قطعات مورد نیاز در صنعت خودروسازی برای 
تامین نیاز این صنعت موثر بوده و وابستگی ها را کم کرده 
است، اما در این مسیر راه طولانی پیش داریم که گام به 
گام باید به پیش برویم. وی درباره اعمال شرط پلاک 

نداشــتن هیچ یک از اعضای خانوار برای ثبت نام در 
طرح های پیش فروش و فروش فوق العاده گفت: این 
شرط محدود کننده در گروه خودروسازی سایپا اجرا 
نشــده، اما سایر شــرط ها برای این است که مصرف 
کنندگان واقعی بتوانند خودرو دریافت کنند که با عادی 
شــدن شــرایط به تدریج این محدودیت ها نیز رفع 

می شود.

www.etebar.net

خودرو، حمل و نقل
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وزارت صنعت، معدن و تجارت از تحقق کاهش ارزبری ۸۰ میلیون و ۳۸۰ هزار یورویی از محل داخلی سازی در صنعت خودرو در میزهای ساخت داخل خبر داد. تاکنون در مجموع در میزهای ساخت داخل برگزار 
شده ۱۵۴ پروژه برای ۲۸۲ قطعه با حجم قرارداد چهار هزار و ۷۲۴ میلیارد تومان منعقد شده است.از این تعداد، ۸۳ پروژه به تولید انبوه رسیده و کاهش ارزبری براساس تیراژ یک سال تولید ۳۴۳ میلیون یورو و 
کاهش ارزبری محقق شده تاکنون ۳۸/ ۸۰ میلیون یورو است.بر پایه این گزارش، تا ۱۷ شهریورماه امسال کل تعهدات شرکت های ایران خودرو و سایپا معادل ۷۴۷ هزار و ۵۴۰ دستگاه و تعهدات معوق به میزان ۱۰۸ 
هزار و ۷۴۶ دستگاه بوده است. این ارقام در مقایسه با مدت مشابه سال قبل به ترتیب هشت درصد و ۷۵ درصد کاهش داشته است.تعهدات شرکت ایران خودرو طی این مدت با کاهش هشت درصدی به 
۳۶۶ هزار و ۳۰۲ دستگاه رسید و تعهدات معوق آن نیز با افت ۷۹ درصدی هشت هزار و ۹۱۲ دستگاه است.همچنین اکنون کل تعهدات و تعهدات معوق شرکت سایپا ۳۸۱ هزار و ۲۳۸ دستگاه و ۶۹ هزار و ۸۰۴ 
دستگاه است که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل به ترتیب ۱۰ و ۷۴ درصد کاهش یافته است.در این بین شرکت ایران خودرو از مجموع تعهدات ایجاد شده طی دو طرح فروش فوق العاده به میزان ۲۹ هزار 

دستگاه، تاکنون ۲۷ هزار و ۱۳۱ دستگاه خودرو را به مشتریان تحویل و شرکت سایپا نیز از مجموع ۱۰ هزار دستگاه تعهد ایجاد شده در یک مرحله فروش فوق العاده هفت هزار و ۱۴۶ دستگاه را تحویل داده است.

کاهش
 ارزبری

 ۸۰ میلیون 
 یورویی 

در  خودرو

 شروع تحریم ها در 
سال ۹۶ فضای سردی را 
برای صنعــت خودروی 
کشــور ایجاد کرد و گروه 
بهمــن نیز ماننــد همه 
خودروســازان داخلی با 
مشکلات عدیده ای مواجه 
شد، ولی با ایجاد تحولی 

عظیم در فرآیندها، بهبود ساختارها و طرح های توسعه ای 
منجر به کسب دستاوردهای عظیم در این مجموعه شد.  
مدیر عامل گروه بهمن در این خصوص گفت: این شرکت 
خودروسازی با وجود تحریم های اقتصادی، نوسانات بازار 
و جهش نرخ ارز در دو سال گذشته، سال های سختی را 
با فشار مضاعف متحمل شد، اما با استراتژی های به موقع 
و با جست وجوی راه های بهتر در مسیر پیشرفت و توسعه، 
خدشــه ای به برنامه های آینده این مجموعه وارد نشده 

است.
یوســف الهی شکیب افزود: استراتژی گروه بهمن، 
استمرار در تولید و ایجاد طرح های گسترده برای توسعه 
محصولات از دو تا هجده چرخ است و به همین منظور در 
شــرکت های زیرمجموعه خود توانست دستاوردهای 
بزرگی کسب کند.  وی با اشاره به  توان به شرکت بهمن 
دیزل تصریح کرد: این شرکت کامیونت ۶ تن جدید شیلر 
را  با تلاش متخصصان و مهندسان داخلی بومی سازی و 
به تولید انبوه رســاند  و در برنامه توســعه ای خود تولید 
مینی بوس پگاسوس و کامیونت ۸ تن شیلر را در دست 
اقدام دارد که یکی پس از دیگری به زودی به بازار عرضه 

می شود.
 مدیرعامل گروه بهمن خاطرنشان کرد: بهمن دیزل 
با راه اندازی واحد کاربری ســازی، منجر به گســترش 
فعالیت های این مجموعه و البته جذب نیروی انسانی شد. 
وی تاکیــد کرد: پــس از تحریم ها در کنــار طرح های 
توســعه ای بهمن دیزل، شــرکت بهمن موتور در حوزه 
زیرساخت های تولیدی و سیستمی فعالیت های توسعه ای 
را پیاده سازی کرد. استراتژی این شرکت در فعالیت های 
خود، ایجاد تمایز از طریق گسترش محصولات، افزایش 
کیفیت و خدمات در بین خودروسازان داخلی و دستیابی 
به بالاترین سطح رضایت مشتری در کیفیت محصول، 
خدمات فروش و پس از فروش اســت.  مدیر عامل گروه 
بهمن با اشاره به توسعه های انجام شده در زیرساخت های 
گروه بهمن افزود: در شــرکت های تولیدی گروه از بعد 
توسعه فضای تولیدی و تجهیزات، اقدامات و فعالیت های 

خوبی انجام داده ایم.
 وی پیرامون تولید محصولات جدید در شرکت های 
زیرمجموعه بهمن نیز تصریح کرد: گروه بهمن به عنوان 
یک شرکت خودروساز همواره در  طراحی و تولید خودرو 
با شــرکت های خودروســاز خارجی، همکاری دارد و 
همچنین ارزیابی خودروهای متفاوت در این شرکت انجام 

می پذیرد. 
آنچــه نتیجه نهایی اســت که همــواره به عنوان 
کیفی ترین خودروساز داخلی سعی در ارائه محصولاتی 

با بهترین کیفیت در کشور داریم.
 وی خاطرنشــان کرد: امیدواریم با تعیین تکلیف 
وزارت صمت، امور مربوط به شــرکت های ایجادکننده 
اشتغال و تولید در کشور به خوبی به انجام رسد و وضعیت 
فعلی سامان یابد، چرا که تحریم های بین المللی که تلاش 
بــرای محدودیــت و بی رونقی صنعت بوده، توســط 
صنعتگران با داخلی سازی و ارائه راهکارهای جدید قابل 
حل و مهم این اســت که در داخل کشور شرایط تولید 

تسهیل شود.

خبـــر

شرکت خدمات پس از فروش 
ایران خودرو در سال »جهش تولید« 
با کســب بالاترین امتیاز در بین 
شرکت های ارایه دهنده خدمات 
پس از فــروش خودرویی، برای 
یازدهمین سال متوالی مقام اول این 

حوزه را کسب کرد.
بنابر گزارش شــرکت بازرســی 
کیفیت و اســتاندارد ایــران از عملکرد 
شــرکت های خدمات پــس از فروش 
خودرو در ســال ۹۸، شــرکت ایساکو 
بالاترین امتیاز خدمات پس از فروش را 
در بین تمامی شــرکت های خودروساز 
اعم از تولید کننــده و عرضه کننده، به 
دست آورد و مقام اول این حوزه را به خود 
اختصاص داد؛ ایــن مهم در حالی رقم 
می خــورد که خدمات پــس از فروش 
ایران خودرو نه تنها در طی یازده ســال 
اخیر نسبت به سایرین صدرنشین بوده، 
بلکه همواره به نسبت سال پیشینِ خود 
نیز رشد قابل ملاحظه ای را تجربه کرده 

است.
مهدی مونسان، مدیر عامل شرکت 
خدمات پس از فــروش ایران خودرو در 
این باره گفــت: در این دوره از ارزیابی ها 
۴۸ شرکت خودرویی داخلی و خارجی 

و در مجمــوع 2۳۸۵ نمایندگی مجاز، 
مورد بررسی شرکت بازرسی کیفیت و 
اســتاندارد ایران قرار گرفت و شرکت 
ایســاکو با دارا بودن نزدیــک به ۷۰۰ 
نمایندگی در سراســر کشور توانست با 
کسب امتیاز ۸۳.۹ در این ارزیابی ها در 
صدر شرکت های خدمات پس از فروش 
کشور قرار گیرد و با احتساب این امتیاز، 
نسبت به سال گذشته 1.2 امتیاز رشد را 
در ارائه خدمات پــس از فروش تجربه 

کند. 
مدیر عامل ایســاکو ادامــه داد: 
سال های اخیر به دلیل مشکلات ناشی از 
تحریم های ظالمانــه، از بحرانی ترین 
ســا ل های صنعت کشور بوده است، اما 
شرکت ایســاکو همچنان با هدف قرار 

دادن افزایش رضایت مشتریان و تلاش 
چند برابری با اســتفاده از فناوری روز و 
بهره منــدی از ســامانه هایی همچون 
اصالــت قطعه و اپلیکیشــن ایســاکو 
همچنان در مسیر موفقیت به راه خود 
ادامــه داد؛ همچنین اجرای طرح هایی 
همچون اتوکلیک، سامانه هوش تجاری 
)BI(، پروژه های نگهداری نظام موفقیت 
پایــدار، اســتقرار چرخه بهــره وری و 
مدیریت کیفیت، داخلی سازی قطعات 
خــودرو، خودکفایــی در تولیــد ابزار 
مخصوص و ... باعث بهبــود روزافزون 

خدمات ایساکو به هموطنان شد.
مونسان افزود: افزون بر تحریم ها، 
شــیوع ویروس کرونا و تحت تاثیر قرار 
گرفتن شرایط اقتصادی نمایندگی ها از 

اواخر ســال گذشــته، موانع بســیار 
بزرگ تری در مســیر ایجاد کرد، اما این 
مجموعه به رغم این مشکلات، همچنان 
توانســت در تمام شاخص های ارزیابی 

رشد چشمگیری را شاهد باشد.
وی در ادامه گفت: کسب این جایگاه 
به دلیل ســخت گیرانه تر شدن سالیانه 
معیارهای پایش شرکت بازرسی، آن هم 
در شرایط خاص موجود، برای خدمات 
پس از فروش گروه صنعتی ایران خودرو 
دستاورد بسیار مهمی محسوب می شود؛ 
چرا که برای کســب هــر امتیاز در این 
حوزه، با توجه به گســتردگی شــبکه 
خدمات این مجموعه بایستی اقدام های 

وسیع و بسیطی صورت گیرد.
وی ایــن موفقیــت را حاصــل 
حمایت های مدیر عامل گروه صنعتی 
ایران خودرو، برنامه ریزی های دقیق در 
ســتاد و کوشــش کارکنان مجموعه و 
نمایندگی ها دانست و گفت: امیدواریم 
بتوانیم بــا اقدامات آتی که هماهنگ با 
شرایط روز، همچون وجود بیماری کرونا 
و مشــکلات اقتصادی است، همچنان 
کیفیت ارایه خدمات را به شکل مستمر 
بهبود بخشیم و همواره در مسیر افزایش 

رضایت مشتریان گام برداریم.

هفته نامه اقتصادی ایران

صدرنشینی خدمات پس از فروش ایران خودرو یازده ساله شد
تداوم توسعه فعالیت ها

 در »گروه بهمن«

 حاجی میرزایی: دانشگاه را 
با فراز و نشیب سیاسی گره نزنید

 رونمایی از نخستین موتور ملی دوگانه سوز 
لکوموتیو درشرکت دیزل سنگین ایران 

مدیرعامل شرکت 
راه آهــن در آییــن 
نخستین  از  رونمایی 
موتور ملی دوگانه سوز 
درشرکت  لکوموتیو 
دیزل ســنگین ایران 
اظهار کرد که در صورت 
تامین اعتبار، شرکت 

راه آهن می تواند تا پایان دولت دوازدهم یک هزار 
کیلومتر خط دوم را به بهره برداری برساند. 

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  وزارت راه 
و شهرسازی، سعید رسولی، مدیرعامل شرکت راه آهن 
جمهوری اســلامی ایران در آیین رونمایی از نخستین 
موتور ملی دوگانه سوز لکوموتیو درشرکت دیزل سنگین 
ایران)دســا( مورخ 2۳ شهریور در شهرک صنعتی آمل 
گفت: طی چند سال گذشته توسعه کمی و کیفی ریلی 
کشــور شــدت بالایی گرفته و چندین استان از جمله 
کرمانشاه، همدان، ارومیه و گیلان به شبکه ریلی کشور 
متصل شــدند. همچنین خط آهن تبریز از مسیر جدید 
میانه به بستان آباد و بستان آباد به تبریز به زودی با زمان 
سیر بسیار کمتر از مسیر قبلی تکمیل و به بهره برداری 
می رسد و پروژه اتصال یزد به اقلید هم در حال اجرا است 
که به زودی به اتمام خواهد رسید. پروژه اتصال راه آهن 
به اردبیل با سرعت در حال انجام است که به زودی به بهره 
برداری می رسد. رسولی با بیان این که توسعه شبکه ریلی 
کشــور با استفاده از ظرفیت های قانونی سرمایه گذاری 
بخش غیردولتی شدت گرفته است، افزود: موفق شدیم 
با بسته های حمایتی و اســتفاده از ظرفیت های قانونی 
فرصت هایی را برای سرمایه گذاری اقتصادی در شبکه و 
ناوگان ریلی فراهم کنیم. این اقدام باعث تقاضاهای متعدد 
بخش غیردولتی برای سرمایه گذاری شد که بخشی در 
حال انجام و بخشــی در حال انعقاد تفاهمنامه و قرارداد 
اســت ضمن این که همه این ها نویدبخش توسعه ریلی 
همه جانبه هستند. پروژه ریلی غرب به شرق مازندران  در 
دست مطالعه است و پیگیریم تا نتایج اولیه آن به دست 
ما برســد.وی که به منظور بازدید از شرکت دیزل ایران 
سنگین )دسا( و رونمایی از طرح ساخت موتور سنگین 
چهار هزار اســب بخاری و آزمایش نخستین موتور ملی 
دوگانه سوز لکوموتیو به آمل سفر کرده بود، در جریان این 
سفر از خط تولید شرکت دیزل سنگین ایران بازدید کرد 
و گفــت: دســا توانمندی های خوبــی در زمینه تولید 
موتورهای دیزل ریلی و دریایی سنگین دارد و اخیرا موتور 
ملی این کارخانه روی یکی از دیزل های مانوری راه آهن 
ما برای تست گرم نصب شده و نتایج به دست آمده رضایت 
بخش بوده اســت. امروز نیز نخستین موتور دوگانه سوز 
برای کاربری ریلی را نصب کردیم که در کاهش وابستگی 

ما به خارج از کشور بسیار موثر است.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای استان مازندران عنوان کرد 
: از ابتدای طرح توزیع لاســتیک 
تاکنون تعداد ۸۸ هزار و ۴۰۸حلقه 
لاستیک بین رانندگان حمل و نقل 
عمومی بین شهری این استان با نرخ 

دولتی توزیع شد. 
عباســعلی نجفی با بیان این خبر 
گفت: با پیگیری های انجام شده در سطح 
وزارت راه وشهرسازی و سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای کشــور و بر اساس 
توافقات انجام شــده بــا وزارت صنعت، 
معدن و تجارت لاستیک ها در بخش بار و 

مسافر در بین رانندگان استان توزیع شد. 
وی ضمن اشــاره به برگزاری جلســات 
مستمر در جهت برون رفت از مشکلات 
رانندگان اظهار داشت : رانندگان محترم 

متقاضی لاستیک از طریق کانون انجمن 
های صنفی کارگری مســافری و باری 
استان و بر اساس پیمایش و کارکرد وسیله 
نقلیــه خود بــه دفاتر عاملیــن فروش 
لاستیک معرفی می شوند. باید به رانندگان 
در هرجای استان این اطمینان خاطر را 
بدهیــم که در حوزه تامین لاســتیک با 
قیمت مصوب و دولتی دغدغه ای نداشته 

باشند.  
سهمیه لاستیک تخصیصی در هر 
استان بر اساس نیازسنجی انجام شده و 
تعداد ناوگان اســتان تعیین و از طریق 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت به این 

اداره کل اعلام و با هماهنگی انجمن های 
صنفی رانندگان در بین متقاضیان توزیع 
می شوند.  در نشست تخصصی مسئولان 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای ، 
رئیــس کانون راننــدگان و دبیر انجمن 
صنفی کامیونداران کشــور و نمایندگان 
فنی آنان نیز ، نرخ شاخص بر مبنای هر تن 
-کیلومتــر و ضرایب  تطبیق مســافت 

مشخص و به استان ها اعلام شد. 
وی از اجرای طرح نرخ گذاری حمل 
کالا بر اساس تن-کیلومتر خبر داد و گفت: 
طرح مذکور با رعایت تمامی دستور العمل 

ها در استان در حال انجام است.

بیش از 88 هزار حلقه لاستیک بین رانندگان حمل و نقل عمومی بین شهری مازندران توزیع شد 
www.etebar.net
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سخنگوی گمرک گفت: یک هزار و 1۰۰ خودرو بدون ثبت سفارش در گمرکات کشور باقی مانده است که در صورت عدم دریافت مجوز ترخیص، در اختیار اموال تملیکی قرار خواهند گرفت. روح اله لطیفی با اشاره به تعیین مهلت سه ماهه از 2۶ 
خردادماه برای ترخیص خودرو از گمرک اظهار کرد: در این مدت هزار و ۴۸ خودرو قابلیت ترخیص داشتند که در مهلت های پیشین، تمام فرآیندهای قانونی ترخیص خودرو را پشت سر گذاشته اما در زمان مشخص شده موفق به ترخیص خودرو نشده 
بودند که در این بازه زمانی اقدام به خروج خودروهای خود از گمرکات کشور کردند.سخنگوی گمرک با اشاره به اینکه سه هزار خودرو پرونده قضایی دارند، تصریح کرد: بر اساس مصوبه هیات دولت این افراد در هر زمانی که بتوانند از قوه قضائیه حکم 
برائت دریافت کنند پس از طی مراحل قانونی، مجوز ترخیص خودرو را دریافت خواهند کرد که ظن به قاچاق، عدم تطابق اسناد و توقیف اموال برای دین به دیگری از جمله علت های تشکیل پرونده در قوه قضائیه است.وی خاطرنشان کرد: در این مدت 
حدود ۳۷۰ خودروکه با حکم قضایی ثبت سفارش آنها ابطال شده بود توانستند بعد از طی مراحل قانونی خودروی خود را از گمرک خارج کنند اما تعداد باقی مانده به دلیل مجوز نداشتن ثبت سفارش در گمرکات کشور باقی می ماند.به گفته لطیفی، 
خودروهای باقی مانده در گمرکات کشور به این دلیل که زمان زیادی از ورود آن می گذرد امکان بازگشت به مبدأ را ندارند و در صورت تمدید نشدن مهلت تعیین شده برای ترخیص باید در مزایده فروخته شوند یا در اختیار اموال تملیکی قرار بگیرند.

با توجه به اتمام مهلت ترخیص خودروها در 2۶ شهریورماه حدود یک هزار و ۵۰۰ خودرو در مسیر تحویل به اموال تملیکی قرار خواهند گرفت که برخی از آنها مربوط به خودروهایی است که نتوانستند حکم برائت از قوه قضائیه دریافت کنند.

چه تعداد خودرو 
درگمرک 
بلاتکلیف
 است؟

قابلیت رصد و نظارت بورس کالا
 بسیار بیش  تر از بازار آزاد است

 سعید مدنی/ کارشناس ارشد 
صنعت خودرو

ادامه از شماره 2۴۵
بدین ترتیب به مرور زمان 
قیمت ها متعادل می شــود و 
منافع خریدار و تولیدکننده 
تامین خواهد شد. چراکه دیگر 

فاصله قیمتی بین کارخانه و بازار آزاد وجود نخواهد داشت.
بــا این اقدام هم خودروســاز نفــع می برد و هم 
مصرف کننده واقعی خودرو را با قیمت کمتری به نسبت 
نرخ های امروزی تهیه می کند. اما بنا بر یک اصل ساده 
اقتصادی، تا زمانی که فاصله قیمت کارخانه و بازار آزاد 
یک کالا زیاد باشد، نه تنها دلالان بلکه مردم عادی نیز 
ســرمایه های راکد خود را به خرید آن کالا از کارخانه 
اختصاص می دهند تا آن را در بازار آزاد با سود هنگفتی 

به فروش برسانند.
پس ضروری است تا با عرضه خودرو در بورس کالا، 
هرچه سریع تر خودرو را از وضعیت یک کالای سرمایه ای 
به حالت یک کالای مصرفــی بازگردانیم. تا زمانی که 
خرید خودرو به قصد کسب سود باشد و مسئولان نیز 
مجال این سوداگری برنچینند، نمی توان انتظار داشت 
بازار خودرو سروسامان پیدا کند. بنابراین باید تمهیدات 
مورد اشاره را به کار گرفت تا وضعیت بازار خودرو اصلاح 

شود.

فروش  بــا  کمیته خــودرو 
فوق العاده ۱۵۲ هزار دستگاه خودرو 
توسط شرکت های ایران خودرو و 

سایپا تا پایان سال موافقت کرد.
 مصوبات کمیته خودرو با توجه به 
ضــرورت تأمین ارز از روش های مختلف 
برای تولیــد حداکثری خودرو به منظور 
افزایــش عرضــه و ایفــای تعهــدات و 
اجرایی سازی تبصره 2 ماده )یک( بسته 

سیاســتی نحوه برگشــت ارز حاصل از 
صادرات برای صنعت خودروسازی مورد 
موافقت نمایندگان بانــک مرکزی قرار 
گرفت. در این کمیته بــا هدف افزایش 
عرضه خودرو مقرر شد با توجه به برنامه 
تولید شرکت های ایران خودرو و سایپا تا 
پایان سال به ترتیب 11۰ هزار دستگاه و 
۴2 هزار دستگاه )در مجموع 1۵2 هزار 
دستگاه( به طور متوسط ماهانه به ترتیب 

1۸ هزار و ۷ هزار دستگاه )در مجموع 2۵ 
هزار دســتگاه( با تحویــل ۳ ماه فروش 

فوق العاده انجام دهند.
تعهــدات این شــرکت ها با در نظر 
گرفتن مصوبه تخصیص ۶۰ درصد تولید 
به تعهدات معوق و ۴۰ درصد تولید به انواع 
فروش مورد تصویب قرار گرفت. همچنین 
برای واقعی ســازی تقاضا مقرر شــد در 
طرح های آتی فروش فوق العاده 1۰ درصد 

از قیمت خودرو ها به عنوان پیش پرداخت 
از سوی متقاضیان و در زمان ثبت نام در 
وجــه حســاب واســطی که توســط 
شرکت های خودروســاز اعلام می شود، 

پرداخت شود.
مهلت واریز وجه پس از اعلام نتایج 
قرعه کشی هم در این کمیته از ۷2 ساعت 
فعلی به 12۰ ساعت معادل ۵ روز افزایش 

یافت.

موافقت با فروش فوق العاده ۱۵۲ هزار خودرو تا پایان سال

وزیر آموزش وپــرورش گفت: معلمان باید بتوانند 
خود را با تغییرات جامعه همراه کنند.  محســن حاجی 
میرزایی با حضور در دانشگاه فرهنگیان با تأکید بر اینکه 
آموزش وپرورش یک دســتگاه سیاسی نیست و باید از 
سیاست زدگی در آن پرهیز کنیم، بیان کرد: همه ما در 
مقابل تعلیم و تربیت  معلمان کشور مسئولیت داریم. اگر 
مســئولان این دانشگاه حیات خود را بر سیاسی بازی و 
فراز و نشیب سیاســی گره بزنند تنها نتیجه آن قربانی 

کردن دانشگاه فرهنگیان خواهد بود.



صنعت، معدن
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5
راه اندازی 
نخستین 

آمبولانس 
هوایی 
در ایلام 

هفته نامه اقتصادی ایران
مدیر فرودگاه شهدای ایلام از راه اندازی نخستین آمبولانس هوایی در این استان خبر داد و عنوان کرد که این آمبولانس هوایی، آمادگی دارد که با کادر درمانی کامل و مجرب در سایر استان ها حضور یابد .  محمدجواد یگانه، 
مدیر کل فرودگاه ایلام، از راه اندازی نخستین آمبولانس هوایی در این استان خبر داد و اظهار کرد: آمبولانس  هوایی فرودگاه ایلام، آمادگی دارد که به طور پویا در راستای ارائه خدمات به هموطنان آسیب دیده و بیماران بدحال 
استان که نیاز به مراقبت ویژه و انتقال سریع به مراکز درمانی دارند، خدمات امدادی و پزشکی را با تیم تخصصی درمانی مجرب و تجهیزات پزشکی و مراقبت های ویژه انجام دهد. این آمبولانس  هوایی، آمادگی دارد که با کادر درمانی 
کامل و مجرب در سایر استان  ها حضور یابد. هزینه پروازهای این آمبولانس هوایی با توجه به امکانات استفاده شده و کادر پزشکی متخصص متفاوت است . وی با اشاره به شیوع کرونا طی چند ماه گذشته و بسته شدن مرزهای 
هوایی بین دو کشور ایران و عراق گفت: با توجه به بسته بودن مرزها، اکنون هیچ پروازی به مقصد عراق انجام نمی شود. به گفته وی در حال حاضر فرودگاه ایلام، چهار پرواز داخلی در هفته به تهران و یک پرواز به مقصد مشهد دارد. 

اکنون تمامی پروتکل های بهداشتی در این فرودگاه رعایت شده  و اصول و موازین بهداشتی از طریق بروشور و بنر در دسترس مسافرین قرار گرفته و بسته های بهداشتی رایگان بین مسافران توزیع می شود.

معاون امور صنایع 
وزارت صنعت، معدن و 
تجارت احیا، بازسازی و 
واحدهای  نوســازی 
صنعتــی را یکــی از 
سیاســت های اصلی 
وزارت صمــت عنوان 
کرد و خواستار طراحی 
مدلی از سوی ســازمان مدیریت صنعتی برای 

توانمندسازی بنگاه ها شد.
مهدی صادقی نیارکی در جلسه شورای مدیران 
معاونت امور صنایع وزارت صمت که میزبان مدیرعامل 
ســازمان مدیریت صنعتی بود؛ تصریح کرد: ســازمان 
مدیریت صنعتی می تواند با ایجاد بسترهای لازم برای 
بکارگیری مشاوران خبره، این امکان را برای صنعتگران 
در سطح کشور فراهم آورد.  احیا و نوسازی صنایع با بهره 
مندی از مشاوره های صنعتی بسیار راهگشا بوده و می 

تواند سریعتر به ثمر بنشیند.
وی بازنگری در ســاختار بنگاه هــای صنعتی، 
بازتعریــف منابع، اصــلاح نظام مدیریتی و ســاختار 
حاکمیتــی، منابع انســانی و...، را  از جمله موضوعاتی 
برشمرد که سازمان مدیریت صنعتی با بهره گیری از توان 
مشاوران صنعتی می تواند، در توانمندسازی بنگاه ها بکار 
گیرد. در مراحل ابتدایی عارضه یابی می توان شاخصی 
با محوریت روند کاهش فروش بنگاه طی ســه سال در 
نظر گرفت و پروژه ای بــرای صنایع تعریف کرد که در 
مرحله ابتدایی با همین سطح تکنولوژی و ساختار احیا 
و بازسازی صورت گیرد. می توان با بکارگیری ظرفیت 
های موجود در استان ها عارضه یابی واحدهای صنعتی 
در سراســر کشــور را به تفکیک مشکلات ساختاری، 
مالکیتی، کمبود نقدینگی و...پیگیری کرد و متناسب با 
مشــکلات بنگاه ها، پروژه های متعــددی برای احیا 

واحدهای صنعتی تعریف کرد.
گفتنی است؛ اصلاح و بازنگری تعرفه های وارداتی 
اجزاء و قطعات خارجی و بررســی روند تخصیص ارز به 
واحدهای صنعتــی از جمله موضوعاتی بود که در این 

نشست مورد بررسی قرارگرفت.

بازسازی و نوسازی واحدهای صنعتی 
یکی از سیاست های اصلی وزارت صمت

خبــر
بازدید نائب رییس مجلس شوراي 

اسلامي و معاونین وزیر راه وشهرسازي از 
شهرستان تربت حیدریه 

  فرودگاه کنارک به زودی 
بازگشایی می شود

تصویب نرخ مصوب کره و سویا 
توسط ستاد تنظیم بازار

نایــب رئیــس 
شــورای  مجلــس 
مدیرعامل  اسلامی، 
بازآفرینی  شــرکت 
ایــران،  شــهری 
مدیرعامل ســازمان 
مجری ساختمان ها و 
تأسیســات دولتی و 

مدیرکل راه و شهرسازي خراسان رضوي از پروژه 
هاي مسکن مهر، بافت فرسوده و بیمارستان ۲۷۲ 
تختخوابی در حال احداث شــهر تربت حیدریه 

بازدید کردند. 
 قدرت اله ابک با بیان اینکه علي نیکزاد نایب رئیس 
مجلس شورای اسلامی، مهدي عبوری معاون وزیر راه و 
شهرسازی و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران، 
علیزاده معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل سازمان 
مجری ساختمان ها و تأسیسات دولتی و عمومی از پروژه 
هاي مســکن مهر، بافت فرســوده و بیمارستان 2۷2 
تختخوابی در حال احداث شــهر تربت حیدریه بازدید 
کردنــد، گفت: در این بازدیــد میدانی همچنین زنگنه 
نماینده مردم شــریف تربت حیدریه در مجلس شورای 
اســلامی، رســتمی فرماندار تربت حیدریه و جمعي از 
مسوولین این شهرستان حضور داشتند که ضمن بازدید 
از پروژه مسکن مهر شهرستان تربت حیدریه، با تعدادی 
از ساکنین مسکن مهر این شهرستان دیدار و گفتگو شد. 
نیکزاد نائب رئیس مجلس شورای اسلامی در این 
بازدید گفت: نخستین مشکل سایت مسکن مهر مشخص 
نبودن متولی آن است و قرار شد تا یک ماه آینده با تحویل 
زمین به شهرداری، متولی آن شهردار تربت حیدریه باشد 
و همچنین مقرر شده تا وزارت راه و شهرسازی بالغ بر2 
میلیارد تومان برای ســه پروژه  احداث مسجد، پارک و 
مدرسه اختصاص بدهند و همچنین برای دیگر نواقص 
سایت مسکن مهر مقرر شد تا یک میلیارد تومان جداگانه 
اختصاص یابد. در ادامه این ســفر همچنیــن از پروژه 
بیمارستان در حال احداث شهر تربت حیدریه بازدید به 
عمل آمد و مقرر شــد سازمان مجری ساخت ساختمان 
های دولتی و عمومی )وزارت  راه و شهرســازی( از هفته 
اول مهرماه تا انتهای آبان ماه سال جاری بصورت فازبندی 
بخش های مختلف ساختمان اصلی این بیمارستان را به 
مرور تحویل دانشــگاه علوم پزشــکی تربت حیدریه به 
منظور تجهیز و آماده ســازی جهت بهره برداری دهد. 
همچنین در این بازدید از مناطق بافت فرسوده شهر تربت 
حیدریه بازدید شد و عبوری معاون وزیر راه و شهرسازی 
و مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران گفت: موضوع 
تامین قیر آســفالت معابر بافت هاي فرسوده، تخصیص 
اعتبــار جهت تکمیل برخي پروژه هــاي عمراني بافت 
فرسوده و تامین اعتبار جهت ساخت پل در بافت فرسوده 

را پیگیری خواهد کرد.  

 معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس سازمان 
هواپیمایی کشوری با حضور در فرودگاه کنارک 
مسائل و مشکلات پیش روی تعطیلی این فرودگاه 

را به طور ویژه بررسی کرد.
تورج دهقانی زنگنه معاون وزیر و رئیس ســازمان 
هواپیمایی کشــوری از برج مراقبت، دستگاه های کمک 
ناوبری، برج مراقبت پرواز و مرکز مدیریت سوخت فرودگاه 
کنارک بازدید کرد. وی در این بازدید مسائل و مشکلات 
پیش آمده در تعطیلی فرودگاه کنارک را پی گیری کرد و 
قول مســاعد داد کــه در روزهای آینده بــا رفع نواقص و 
هماهنگی با مسئولان مختلف کشوری، استانی و محلی 
چابهار - کنارک مجدداً فرودگاه بازگشایی شده و پروازها 
به روال قبل باز گردد. یازدهم شهریور ماه فرودگاه کنارک 
بدون اطلاع رســانی به منطقه آزاد چابهــار در نامه ای به 
شــرکت های هوایی اعــلام کرد که به دلیل نارســایی و 
پوسیدگی لوله های سوخت، پروازها تا اطلاع ثانوی در این 
فرودگاه تعطیل اســت و این فرودگاه از روز پنجشنبه 2۰ 
شهریور تعطیل و تمامی پروازها به مقصد چابهار لغو شد. 
ردر ۴۰ سال گذشته پایگاه شکاری نیروی هوایی کنارک 
به عنوان فرودگاه نظامی در چابهار مورد استفاده قرار گرفته 

که با چابهار فاصله ای حدود ۵۰ کیلومتر دارد.

کلامی  محمدرضا 
معاونت  سرپرســت 
بازرگانی داخلی وزارت 
صمت بیان کرد: کارگروه 
جلسه  در  بازار  تنظیم 
یکصد و چهارم خود نرخ 
را  عرضه کنجاله سویا 

اصلاح کرد و مقرر شــد کنجاله سویا در مبادی 
ورودی ۲۷۰۰ تومان عرضه شــود. این نرخ تعیین 
شده در تمام مبادی ورودی می باشد و هزینه های 
حمل و نقل نیز به این نرخ طبیعتاً اضافه خواهد شد.

این تصمیم با توجه به ضرورت تعادل عرضه نهاده های 
دام و طیور در بازار و از آنجاییکه بررسی های میدانی نشان 
می دهد که افزایش قیمت هــای جهانی کنجاله و دانه و 
همچنین هزینه های مترتب آن به گونه ای است که انگیزه 
لازم برای تامین کنجاله سویا وجود ندارد و بخشی از کسری 
بازار علاوه بر محدودیت های ارزی و نقل انتقال آن، همین 

عدم انگیزه لازم بوده، گرفته شده است.
 نرخ فروش دانه ســویا در مبادی ورودی نیز 2۶۵۰ 
تومان مصوب شــد که هزینه های حمل و نقل نیز به آن 
طبیعتاً اضافه خواهد شد. سازمان حمایت نیز مکلف شد تا 
تاثیر اصلاح نرخ این نهاده ها را بر قیمت محصولات نهایی 
مانند مرغ محاسبه کند و به کارگروه تنظیم بازار ارایه دهد 
تا این کارگــروه در قالب مجوزی به کارگروه تنظیم بازار 
اســتان ها در راستای حمایت از تولید و استمرار آن اقدام 

نماید.
نرخ مصوب کره تعیین شد

محمدرضــا کلامی با بیان اینکه براســاس تصمیم 
کارگروه ستاد تنظیم بازار، از امروز کره داخلی 1۰۰ گرمی 
با نرخ مصوب ۸ هزار تومان در بازار عرضه می شود. گفت: 
ستاد تنظیم بازار نرخ عرضه هر کیلوگرم کره داخلی را ۸۰ 
هزار تومان مصوب کرد که در بســته بندی 1۰۰ گرمی 
حدود ۸۰۰۰ تومان خواهد بود و در ســایر بسته بندی ها 

توسط سازمان حمایت محاسبه خواهد شد. 
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عملیات انتقال سهام عدالت متوفیان در ماه های آینده قابل انجام خواهد بود و مردم نگران این موضوع نباشند.همنین طبق مصوبات اخیر، مالیات سهام عدالت وراث هم بخشیده شده است.   محمدجواد فرهانیان مدیر برنامه  ریزی شرکت سپرده  
گذاری مرکزی درباره آخرین اقدامات واگذاری سهام عدالت اموات افزود: بخشی از اقدامات، فراهم شدن زیرساخت ها برای واگذاری الکترونیک این سهام به وراث و بخشی دیگر، پیوستن قوه قضاییه و شرکت سپرده گذاری مرکزی به همدیگر است. 
وی ادامه داد: البته عمده اقدامات زیرساختی انجام شده، اما پیوستن دو دستگاه به یکدیگر زمان بر است؛ نمی خواهیم مردم را در وضع اضطرار قرار دهیم و پیشنهاد ما به همه مردم این است تا فراهم شدن زیرساخت ها، اقدامات مربوط به انحصار وراثت 
را انجام دهند.مدیر برنامه ریزی شرکت سپرده گذاری با اشاره به اینکه طبق مصوبات اخیر، مالیات سهام عدالت وراث هم بخشیده شده است، درباره زمان انتقال سهام عدالت اموات به وراث گفت: این موضوع بستگی به آماده بودن دو دستگاه دارد البته 
شرکت سپرده گذاری مرکزی کار های زیادی در این زمینه انجام داده است. وراث سهام عدالت اموات عملا سهامداران شرکت های سرمایه گذاری استانی خواهند بود و مشمول روش غیر مستقیم هستند چراکه کسی روش مدیریت سهام را برای آن ها 
انتخاب نکرده است؛ بنابراین کسی بازنده نیست. نمی توانیم قولی بدهیم، اما شاید برای این دسته از افراد روش جدیدی انتخاب شود تا بتوانند سهام به ارث رسیده را مدیریت کنند، اما در حال حاضر برداشت ما این است که همه کسانی که میراث  دار 

سهام عدالت متوفیان هستند، روش غیرمستقیم را انتخاب کرده اند.وی با بیان اینکه در 1۰ سال گذشته حدود 2 میلیون و ۵۰۰ هزار نفر از سهامداران عدالت فوت شده اند، گفت: عمده متوفیان سهام عدالت از استان تهران هستند.

بخشیده شدن 
مالیات 

سهام عدالت 
وراث

رئیس دیوان محاسبات کشور با 
بیان اینکــه ممنوعیتی برای ورود 
مربیان خارجی وجود ندارد، گفت: 
دیوان محاســبات هیأت نظارت 
ویژه ای برای رسیدگی قراردادهای 

خارجی تعیین کرده است. 
 به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، 
مهرداد بذرپاش رئیس دیوان محاسبات 
کشور با اشاره به مشکلات ایجاد شده در 
نقل و انتقالات خارجی در ورزش فوتبال، 
عنوان کرد: یکی از درخواست های متعدد 
مردمی کــه حتی از جانــب گروه های 
مختلف ورزشــی، پیشکسوتان و فوتبال 
دوستان مطرح شده بود موضوع رسیدگی 
به جرائم سنگین فدراسیون فوتبال و تیم 
های پرطرفدار داخلی از جمله استقلال و 

پرسپولیس بود.
رئیس دیوان محاسبات کشور با بیان 
اینکه هیات نظارت ویژه ای برای رسیدگی 
جدی بــر قراردادهای خارجی با مربیان 
خارجی تعییــن کرده ایم، افزود: اینکه با 
بسیاری از مربیان، قراردادهای سنگین 
منعقد و پول آن ها پرداخت می شود ولی 
پس از پایان دوره مربیگری به واســطه 
شکایات انجام شده باشگاه ها و فدراسیون 

ما مجبور به پرداخت غرامت سنگین تری 
می شوند، به هیچ عنوان قابل قبول نیست.

ورود دیوان محاسبات کشور 
منافی با اساسنامه فدراسیون ها 

نیست
وی بــا بیــان اینکــه ورود دیوان 
محاســبات کشــور منافی با اساسنامه 
فدراســیون ها نیست، تصریح کرد: همه 
فدراسیون های کشــور بدون استثناء از 
منافع عمومی کشور استفاده می کنند و 
طبق قانــون دیوان محاســبات باید به 
حساب های هر مجموعه، موسسه و نهادی 
که به نحوی از بودجه عمومی اســتفاده 
کنند، رسیدگی کند. نحوه رسیدگی ها به 
دو صورت مستقیم و غیرمستقیم از طریق 

وزارت ورزش انجام می گیرد.
ممنوعیتی برای ورود مربیان 

خارجی وجود ندارد
وی در پاسخ به این سوال که آیا در 
حال حاضر ورود مربیــان خارجی برای 
تیم های باشگاهی و تیم ملی ممنوع است، 
گفت: هیچ ممنوعیتی برای ورود مربیان 
خارجی وجود ندارد اما توصیه ما در مقطع 
کنونی این است که از ظرفیت های داخلی 
بــرای جلوگیری از خروج ارز از کشــور 

استفاده شود. در حال حاضر بسیاری از تیم 
ها بــه دلیل مضیقه هایی که در پرداخت 
حقوق به صورت ارزی دارند خود از چنین 
مسئله ای استقبال نمی کنند. متاسفانه 
امروز برخی مربیان با آزمون و خطا وارد 
کشور می شوند و نمونه آن نیز همین چند 
مربی اخیری است که تیم ملی و باشگاه 
 هــای پرطرفدار را دچــار چالش جدی 

کرده اند. 
بنابراین توصیه ما به عنوان دستگاه 
نظارتی بر این است که از ظرفیت داخل 
استفاده شود، این توصیه از جانب وزارت 

ورزش نیز تاکید شده است.
فسخ قرارداد با مالکان هفت تپه 

تصمیم قطعی  
دیوان محاسبات است

بذرپاش درباره آخرین بررسی های 
دیوان محاسبات در زمینه پرونده هفت 
تپه نیز، عنــوان کرد: وظیفه ذاتی دیوان 
محاسبات نظارت دقیق بر عملکرد بودجه 
اســت. یکی از ســرفصل هــای بودجه 
درآمدهای دولت بوده که فروش دارایی 
ها نیز زیرمجموعه آن است. واگذاری ها 
براساس اصل ۴۴ قانون اساسی در همین 
راستا اســت و واگذاری هفت تپه نیز بر 

همین مبنا بوده است. واگذاری هفت تپه 
که از سال ۹۴ اتفاق افتاد از سال ۹۴ با 2۵ 
درصد کاهش قیمــت رخ داد ولی اصلی 
ترین ایراد به این واگذاری نظارت پس از 
واگذاری اســت که اهلیت خریدار برای 

دیوان محاسبات ثابت نشده است.
 بذرپاش دیگر ایراد در واگذاری هفت 
تپه را قیمت پایه واگذاری برشمرد و گفت: 
همچنیــن پایبند نبــودن خریداران به 
تعهدات پس از خریــد نیز یکی دیگر از 
واگذاری هفت تپه است لذا به همین دلیل 
پس از تحقیق و تفحص اعلام کردیم که 
فســخ قرارداد باید صــورت گیرد و این 
تصمیم، تصمیم قطعی دیوان محاسبات 
است که به وزارت اقتصاد اعلام شده است.

تعیین هیأت نظارت ویژه برای رسیدگی به  قراردادهای خارجی  

مدیرعامل بانک ملت با همراهی 
تعدادی از مدیران ارشد این بانک با 
حضور در مجموعه گــروه مپنا، از 
خطوط تولید کارخانه های این گروه 
بازدیــد کرد و از نزدیــک با تولید 
محصولات مختلف در این شرکت ها 

آشنا شد.
به گزارش اعتبار بــه نقل از  روابط 
عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی 
همچنین در نشستی با دکتر علی آبادی 
رییس هیات مدیــره و مدیرعامل گروه 
مپنا، راه های تقویت همکاری های فی ما 

بین را مورد بررسی قرار دادند.
دکتر بیگدلی در این نشســت، روز 
بازدیــد از خطوط تولید گروه مپنا را یک 
روز خاص خواند و گفت: کشور در شرایط 
تحریم با مشکلاتی رو به رو است ولی مپنا 
به خودکفایی کشور کمک کرده  و شعار " 

ما می توانیم" را محقق کرده است.
وی با بیان این نکته که مپنا در اکثر 
فعالیت های زیربنایی کشور مانند حوزه 
بــرق، نفت، گاز، حمل و نقل ریلی، حوزه 
ســلامت و همچنین خودروسازی ورود 
پیدا کرده اســت، ادامه داد: فعالیت های 
این گــروه، می تواند کشــور را در حوزه 

صنعت متحول کند.
مدیرعامل بانک ملت با اشاره به تیم 
نیروی انسانی توانمند، خوشفکر، قوی و 
متخصص و مدیریت عالی، مسلط و مجرب 
گروه مپنا، تاکید کرد: هرجا باور داشــته 
باشیم، می توانیم کارهای بزرگ را انجام 
دهیم که خوشبختانه این دیدگاه در مپنا 

عملیاتی شده است.
وی سال ۹۹ را سال جهش تولید و 
تنها راه نجات کشور را تقویت تولید خواند 
و اضافه کرد: در عین حال، رونق و جهش 
تولید بدون وجــود نقدینگی انجام نمی 
شــود و بانک ها در این زمینه می توانند 

نقش مهمی ایفا کنند.
دکتر بیگدلــی تاکید کرد: با دیدن 
فعالیت شرکت هایی مانند مپنا، مسوولیت 
سنگینی را احساس می کنیم تا با کمک 
به تحقق ایده های این شــرکت، بتوانیم 

کشور را در برخی زمینه ها به خودکفایی 
برسانیم.

وی از آمادگی کامل بانک ملت برای 
تامین مالی فعالیت ها و پروژه های بزرگ 
گروه مپنا در زمینه های مختلف خبر داد 
و اظهــار داشــت: ای کاش آنهایــی که 
همیشه بر این طبل می کوبند که اقدامی 
در کشــور صورت نگرفته است، فعالیت 
های چنین شرکت هایی را مشاهده کنند.

مدیرعامل بانک ملت با بیان این نکته 
که شرکت هایی با قدرت و توانایی مالی و 
تخصصی گروه مپنا در کشور کم داریم، 
افزود: بانک ملت از طریق شــعب و بانک 
هــای خارجی خود نیز می تواند نیاز این 

گروه به تسهیلات ارزی را تامین کند.
وی با اشاره به این نکته که بانک ملت 
نقدینگی خوب را در اختیار دارد و از لحاظ 
مصارف در رتبه نخست بانک های کشور 
قرار دارد، تصریح کرد: مپنا از مشــتریان 
خوب و اســتراتژیک بانک ملت است و 
تامین مالی این گروه بزرگ برای بانک یک 

افتخار محسوب می شود.
دکتر بیگدلی از مدیرعامل گروه مپنا 
خواست تا درخواست های خود را به بانک 
ارائه کنند تا با تشکیل کارگروهی متشکل 
از نماینــدگان دو مجموعه، روش های 
عملیاتی شــدن این درخواست ها مورد 

بحث و بررسی قرار گیرد.
دکتر عباس علی آبادی، مدیرعامل 
گروه مپنا هم در ســخنانی با قدردانی از 

همراهی خوب دســت اندرکاران بانک 
ملت، از سخنان دلگرم کننده مدیرعامل 
این بانک قدردانی کرد و اظهار داشــت:  
بانک ملت از بانک های افتخارآفرین است 
که همیشه سالم و خوب کار کرده است و 
ما افتخار می کنیم که کنار بانک ملت قرار 

داریم.
وی با بیان این نکته که گروه مپنا و 
بانک ملت در کنار یکدیگر می توانند برای 
نسل های آینده، ثروت خلق کنند، اضافه 
کرد: گروه مپنا 12 هزار مگاوات نیروگاه 
دارد و با توجــه به این که بانک ملت هم 
بانکی آبرومند است امیدواریم که بتوانیم 
کارهــای بزرگ و خداپســندانه ای را با 

همکاری هم انجام دهیم.
مدیرعامل مپنا با اشاره به وجود تیم 
مهندسی مجرب و متخصص در شرکت 
های این گروه، تصریح کرد: اگر در این راه 
حمایت شــویم نه تنها می توانیم عقب 
ماندگی کشور را در برخی زمینه ها مانند 
خودروســازی رفع کنیم بلکه در برخی 
زمینه ها نیز از کشورهای خارجی پیشی 

بگیریم.
وی این امر را مستلزم وجود نقدینگی 
لازم عنوان کرد و ادامه داد: تمام کسب و 
کارهای گروه مپنا ثروت ساز است و  می 
توان با جمع کردن سرمایه های خرد بازار، 

کارهای بزرگی را انجام داد.
دکتر علی آبادی، خودروهای برقی 
را از جمله کسب و کارهایی دانست که با 

اســتفاده از برق می توان گسترش داد و 
بدین وســیله ارزش افزوده خوب را عاید 

کشور کرد.
وی به پروژه ســه هزار مگاواتی در 
دســت اجرای گروه مپنا در بصره عراق 
اشــاره کرد و گفــت: تاکنــون ۷پروژه 
نیروگاهی در کشــورهای عمان، سوریه، 
عراق، اندونزی و پاکستان از سوی گروه 

مپنا به انجام رسیده است.
مدیرعامل مپنا با اشاره به ورود این 
گروه به حوزه توســعه میدان های نفتی 
کشور از چندســال پیش، تصریح کرد: 
کارهای بزرگ نیازمند تامین مالی است تا 
همه در منافع آن شریک شوند به همین 
دلیل باید به سرعت تغییر مسیر بدهیم و 
این تغییر مســیر و اجرای نقشه جامع، 
نیازمند یک سرمایه گذاری بزرگ  است 
و بانــک ها در این زمینه می توانند نقش 

بسزایی ایفا کنند.
در این بازدید، سیدابوطالب دیبایی 
و عباس جعفرلو معاونان مدیرعامل، حسن 
کمالوند و علی اکبر صابریان مدیران امور 
و قاسمی فرید رییس شعبه ظفر بانکداری 
شرکتی، مدیرعامل بانک ملت را همراهی 

می کردند.
بانک ملت برند محبوب در ارائه 

خدمات بانکی شناخته شد
بانــک ملــت در هفتمیــن دوره 
جشنواره برند محبوب مصرف کنندگان، 

برند محبوب بانکی شناخته شد.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، 
در هفتمین دوره جشنواره برند محبوب 
مصرف کنندگان، بانک ملت به عنوان برند 
محبوب در ارایه خدمات بانکی شناخته 
شــد. این ارزیابی در جشنواره ملی برند 
محبوب و از طریق آراء مردمی در شبکه 

های اجتماعی صورت گرفته است.
بر اســاس این گزارش،شــرکت به 
پرداخت ملت، زیرمجموعه بـورســـی 
بانک ملت هم دراین دوره از جشــنواره، 
درگروه پایانه های فروشگاهی، به عنوان 
برند محبوب مشتریان و کاربران انتخاب 

شده است.

اعلام آمادگی مدیرعامل بانک ملت 
برای حمایت از پروژه های بزرگ مپنا
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یونس مظلومی، مدیرعامل بیمه تعاون درخصوص طرح جدید این شرکت که هفته گذشته رونمایی شد، گفت: جدا از محصولات متداول صنعت بیمه که سال هاست به بیمه گذاران عرضه 
میشود، در دنیا پوشش های بیمه ای جدیدی وجود دارد که همواره بر اثرگذاری بیمه در بهبود فضای کار و در نهایت افزایش ضریب نفوذ بیمه میافزاید.وی با تاکید بر اینکه این محصول در 
حال حاضر آماده ارائه است و متقاضیان خرید این بیمه نامه میتوانند با مراجعه به دفاتر فروش و نمایندگیهای شرکت بیمه تعاون یا به صورت غیر حضوری و آنلاین از وب سایت بیمه تعاون 
خریداری کنند، یادآور شد: از آنجا که ویروس کرونا همچنان در کشور وجود دارد، این احتمال را در نظر گرفتیم که با موج دوباره شیوع این ویروس، ممکن است دولت بخواهد اقدام به تعطیلی 
برخی مشــاغل پرخطر و پرریســک در این دوران کند که این توقف میتواند به ضرر این مشاغل باشد و آنها را از لحاظ مالی دچار بحران کند. وی با اشاره به این موضوع که این بیمه نامه برای 

کسب وکارهایی است که در آینده ممکن است ازاین بابت متوقف شوند، اظهار کرد: افراد میتوانند قبل از بروز چنین شرایطی این بیمه نامه را خریداری کنند. 

حمایت بیمه ای
 از کسب 
وکار ها 
در زمان
 اپیدمی 

هفته نامه اقتصادی ایران

امیر سرتیپ حاتمي، وزیر دفاع و پشتیباني نیروهاي مسلح در حکمي امیرسرتیپ دوم، فرشاد نجفي 
پور را به عنوان مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعي نیروهاي مسلح منصوب کرد.  سازمان تأمین اجتماعي 
نیروهاي مسلح)ساتا( و زیرمجموعه هاي آن یکي از سازمان هاي مهم و محوري وزارت دفاع است و این 
سازمان به عنوان یک سازمان خدمات رسان به کارکنان و بازنشستگان نیروهاي مسلح از اهمیت و جایگاه 
ویژه اي در سطح کشور برخوردار است. سازمان تأمین اجتماعي نیروهاي مسلح داراي نقش آفریني هاي 
متعدد و ارزشــمندي در سطح جامعه بوده و بر پایه برنامه ریزي دقیق، خردورزي، مدیریت شایسته و 
مطلوب، باید فرایند خدمت رساني به آحاد شاغلان نیروهاي مسلح و به ویژه بازنشستگان نیروهاي مسلح 
را به شایستگي هر چه بهتر انجام دهد. حوزه هاي اجتماعي، اقتصاد و خدماتي نیروهاي مسلح از مولفه 
هاي مهم و تاثیر گذار قدرت آفریني یک کشور محسوب مي شود و استکبار جهاني و نوکران خود فروخته 
شان، در صدد اند که با تخصیص بودجه هاي کلان و تحریم هاي ظالمانه و جنگ نرم روحیه انقلابي مردم 

و نظام جمهوري اسلامي را تضعیف و تخریب کنند.

مدیرعامل جدید 
سازمان تأمین اجتماعي 
نیروهاي مسلح منصوب شد

امیر سرتیپ حاتمي

دکتر برات کریمی، مدیرعامل بانک دی در نشست هم اندیشی مدیران و معاونین شعب، از افزایش سرمایه 
بانک بر اساس صورت های مالی منتهی به پایان سال 1۳۹۸ خبر داد. وی با اشاره به این که  موضوع افزایش سرمایه 
بانک بر اساس صورت های مالی سال 1۳۹۸ با میزان تقریبی ۳۷۰۰ درصد در حال طی کردن مراحل قانونی است 
و مجمع افزایش سرمایه پس از تهیه گزارش حسابرسی و تایید بانک مرکزی به زودی برگزار خواهد شد گفت: اعتماد، 
صبوری و همراهی همدلانه سهامداران عزیز با توجه به برنامه های آتی بانک از جمله افزایش سرمایه نیروگاه دماوند، 
بیمه دی و شرکت بوعلی در آینده ای نزدیک موجب توسعه و شکوفایی هر چه بیشتر بانک و حفظ منافع و رضایت 
حداکثری آن ها خواهد شد. معاونین شعب از بدنه جوان بانک انتخاب شده اند و این تصمیم با هدف انتقال تجربه به 
سرمایه انسانی جوان به ویژه معاونین شعب، عملیاتی شده است تا آنها در آینده بتوانند با تسلط و دانش کافی ریاست 
شعب را بر عهده بگیرند. هدف نهایی تمامی اقدامات بانک باید جلب رضایت و اعتماد مشتری باشد و کارکنان بانک 
باید مشاور مشتری باشند و  برای بهبود هر چه بیشتر روابط میان بانک و مشتری تلاش کنند تا مشتری از حضور در 

شعبه و انجام عملیات بانکی، حس خوبی را تجربه کند و دیگران را نیز به همکاری با بانک ترغیب کند.

مجمع افزایش سرمایه 
بانک دی به زودی برگزار
 می شود

برات کریمی

دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت، با اشاره به ارزش ذاتی بالای نمادهای زیرمجموعه 
»وبملت« از بیمه شدن این نمادها خبر داد و گفت: سهام زیرمجموعه بانک ملت با انتشار اوراق 
 اختیار فروش تبعی، بیمه می  شود.   وی این اقدام را در راستای حفظ آرامش سهامداران نمادهای
  زیرمجموعه »وبملت« دانســت و افزود: بانک ملت در نظر دارد با انتشــار اوراق اختیار فروش 
 تبعی که در ایران با نام بیمه ســهام شناخته می شود، از سهام زیرمجموعه خود حمایت کامل 
 کند. به گفته دکتر بیگدلی، این اوراق به ســهامداران اختیار می دهد سهام تحت تملک خود را 
 به قیمت تضمین شــده در آینده به فروش برسانند.  مدیرعامل بانک ملت ابراز امیدواری کرد

  با اســتفاده از این ابزار نوین مالی، اطمینان ســهامداران نســبت به کســب بازده مناســب 
 برآورده شــود و با حذف ریســک، از رفتار هیجانی ســهامداران در بازار ســرمایه پیشگیری

 شود.

سهام 
زیرمجموعه  بانک ملت 
بیمه می شود 

محمد بیگدلی

شرکت بیمه »ما« طی فراخوانی از بیمه گذاران خود درخواست کرد نسبت به افزایش سرمایه 
بیمه بدنه اتومبیل خود سریعا اقدام کنند. 

پیرو اطلاعیه بیمه مرکزی جمهوری اســلامی ایران با توجه به نوسانات اخیر قیمت وسایل 
نقلیه، این شرکت برای حمایت ازحقوق بیمه گذاران، خواستار افزایش سرمایه مورد بیمه آنها در 

بیمه بدنه شد. 
بر اساس این گزارش، بیمه »ما« از مشتریان و بیمه گذاران خود درخواست کرد بر اساس شرایط 
عمومی بیمه نامه بدنه اتومبیل، با مراجعه به شعب و نمایندگی های بیمه »ما« در سراسر کشور در 
اسرع وقت، نسبت به افزایش سرمایه بیمه نامه بدنه خودرو خود اقدام کنند تا از بروز هرگونه ضرر 
و زیان احتمالی ناشی از ماده 1۰ قانون بیمه )قاعده نسبی سرمایه( در هنگام وقوع خسارت جلوگیری 

شود.

سرمایه
 بیمه بدنه خود را 
افزایش دهید 

بیمه »ما«

 دکتر عبدالناصر همتي رئیس کل بانک مرکزي در یادداشــتي در صفحه شــخصي اینستاگرام خود، نکاتي را 
درخصوص بازار ارز عنوان کرد و  نوشت: ازچند هفته پیش دولت آمریکا با طرح لغو تمام معافیت هاي تحریمي و راه 
اندازي ماشین تبلیغاتي خود توسط رسانه هاي وابسته آخرین تلاش هاي خود را براي ایجادالتهاب در بازار ارز کلید 
زد.وي با بیان اینکه به نظر نمي رســد اقدام دیگري براي اســتفاده در فشــار حداکثري باقي مانده باشد، تصریح کرد: 
آمریکایي ها از این کار بیشــتر هدف تبلیغاتي دارند. طبیعي است که نوسان گیران و سودجویان دربازار ارز براي بهره 
گیري از فضاي تبلیغاتي تلاش لازم را به عمل بیاورند. ثبات بازار براي بانک مرکزي اولویت دارد و لذا در حاشــیه نرخ 
بازار نسبت به عرضه سنگین اقدام واجازه آربیتراژ و نوسان گیري نخواهد داد. عالي ترین مقام بانک مرکزي یادآور شد: 
بانک مرکزي ضمن افزایش عرضه در بازار ثانویه )نیما(، در راستاي تسهیل و تسریع تامین ارز واردکنندگان در این بازار 
به پتروشیمي ها، فولادي ها و معدني ها اعلام کرد که آنها هم مي توانند ارز حاصل از صادرات خود را علاوه بر صرافي هاي 
بانکي، مستقیماً به صرافي هاي مجاز براي واردات کالاهاي داراي تخصیص ارز بفروشند. نرخ هاي ارز در بازار، نرخ هاي 

اقتصادي نیستند و دوام نخواهند داشت و امیدوارم مردم عزیز دارایي خود را در معرض ریسک بازار ارز قرار ندهند.

نرخ هاي موجود 
دربازار ارز 
دوام نخواهدداشت

عبدالناصر همتي

بانک صادرات ایران از ابتدای فروردین تا پایان مرداد ماه سال جاری بالغ بر هزار و ۵۰۰ میلیارد 
ریال وام مشاغل خانگی به  بیش از سه هزار و ۷۰۰ مددجو سازمان های حمایتی پرداخت کرد.

بــه گزارش روابط عمومی بانــک صادرات ایران، این بانک همچنــان حمایت  از فعالیت های 
اشتغالزایی مددجویان سازمان های حمایتی را در دستور کار خود داشته به نحوی که در پنج ماه اول 
سال جاری، سه هزار و ۷۵۷ فقره وام قرض الحسنه  اشتغالزایی به ارزش بالغ بر هزار و ۵2۶ میلیارد 

ریال به مددجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی پرداخت کرده است.
بانک صادرات ایران به همین منظور از ابتدای سال ۹۸ تا پایان مردادماه سال ۹۹ بیش از ۴۴ 
هزار و ۸۴۴ فقره تســهیلات حمایتی به ارزش هشت هزار و ۷۸۷ میلیارد ریال برای ایجاد مشاغل 
خانگی و حمایت از ســرمایه  درگردش واحدهای راه اندازی شــده مددجویــان کمیته امداد امام 
خمینی)ره(، سازمان بهزیستی و معرفی شدگان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پرداخت کرده که 

گامی در جهت مقاوم سازی اقتصاد و ایجاد شغل در اقصی نقاط کشور بوده است.

راه اندازی  سه هزار 
 و ٧٠٠ شغل خانگی
 با تسهیلات

بانک صادرات ایران

دکتر محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن اعلام کرد که این بانک از سال ۸۸ تاکنون تقریبا 2 میلیون و ۳۷1 
هزار و ۵۴1 واحد مسکونی در زمین های ۹۹ ساله یا سایر قطعات، با تسهیلات بانک مسکن در قالب طرح مسکن مهر 
احداث کرده ودر مجموع ۵۴ هزار و ۴۹۷ میلیارد تومان تسهیلات ساخت به پروژه های مسکن مهر تزریق کرده 
است. بیش از ۵۰۰ هزار واحد مسکونی از کل این تعداد مسکن مهر، در استان تهران ساخته شده است که بخش 
قابل توجهی از آنها در شهرهای جدید پرند و پردیس قرار دارد.  این تسهیلات با نرخ های سود ۴ و ۷ و ۹ درصد در 
شهرهای مختلف و متناسب با پیشرفت فیزیکی ساختمان ها پرداخت شد.همچنین بانک مسکن در پنج ماه اول 
امسال 1۳2 میلیارد و ۸۹۵ میلیون تومان تسهیلات ساخت به پروژه های باقی مانده و در حال ساخت در طرح 
مسکن مهر پرداخت کرده است. وی درباره وضعیت فروش اقساطی واحدهای مسکونی مهر نیز در گزارش خود 
آورده است: تا پایان مرداد سال ۹۹،  تعداد 2میلیون و ۵۹ هزار و ۶۴1 واحد مسکونی مهر در شعب بانک مسکن 
تعیین تکلیف شده اند که اغلب صاحب خانه های مسکن مهر در پرداخت قسط تسهیلات خوش حساب و منظم 

هستند که این بیانگر تعهد متقابل شهروندان در برابر شبکه بانکی در ازای اخذ تسهیلات ارزان قیمت است.

احداث 2میلیون 
و ۴٠٠ هزار  واحد  مسکن 
مهر  با تسهیلات بانک مسکن 

محمود شایان

اولین جلسه هیات مدیره شرکت بیمه البرز پس از برگزاری مجمع عمومی و تایید عملکرد سال گذشته این 
شرکت از سوی سهامداران،  با حضور اعضای جدید هیات مدیره برگزار و ترکیب هیات مدیره جدید بیمه البرز تعیین 
شد. در اولین جلسه هیات مدیره این شرکت، اعضای هیات مدیره بر ابقای مدیرعامل، رییس هیات مدیره و نایب 
رییس هیات مدیره برای دو سال آینده رای دادند. بر این اساس، مجید علی پناهی به عنوان ریس هیات مدیره و 
محســن پورکیانی به عنوان نایب رییس هیات مدیره و مدیرعامل ابقا شدند. این گزارش حاکی است، در مجمع 
عمومی فوق العاده بیمه البرز که پیش از این در تاریخ 2۴ شهریور 1۳۹۹ برگزار شده بود، با رای سهامداران، حمیدرضا 
توسلی، نماینده شرکت سرمایه گذاری صباتامین، مجید نادری، نماینده شرکت گروه توسعه مالی مهرآیندگان، 
 مجید علی پناهی، نماینده شرکت تعاونی خردمندان صابر عصر و محسن پورکیانی،  نماینده دولت جمهوری اسلامی 
ایران مجددا به عنوان اعضای هیات مدیره شرکت بیمه البرز انتخاب شدند و امین احمدیان، نماینده صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر که دانش آموخته مدیریت بیمه از دانشگاه علوم اقتصادی تهران و دارای 
سابقه فعالیت در شرکت های بیمه کارآفرین و ملت است به عنوان عضو جدید هیات مدیره بیمه البرز انتخاب شد.

در اولین جلسه پس از
 برگزاری مجمع ، ترکیب جدید 
هیات مدیره تعیین شد 

محسن پورکیانی

خبـــــر

 رئیس مرکز روابط 
رسانی  اطلاع  و  عمومی 
وزارت بهداشــت گفت: 
بانک رفــاه کارگران در 
بسیج ملی مبارزه با کرونا 
و ارائه تسهیلات و اقدامات 
حمایتی از کادر درمان و 
کارکنان نظام ســلامت 

کشور بسیار خوب عمل کرده و شایسته تقدیر است.
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی بانک رفاه کارگران 
به نقل از وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، دکتر کیانوش 
جهانپور رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی در حاشیه دیدار با للـه گانی مدیرعامل 
بانک رفاه کارگران با بیان این مطلب اظهار داشت: متأسفانه شیوع 
ویروس کرونا نه  تنها کشور عزیزمان بلکه سراسر جهان را با دشواری 
های عدیده ای مواجه ساخته و هزینه های بسیاری را به کشورها، 
جوامع و از جمله ایران تحمیل کرده است. نظام بانکی و به ویژه بانک 
رفاه کارگران در این مسیر دشوار همواره حامی و یاور ما بوده اند و 
دوشادوش نظام سلامت و مدافعان سلامت گام برداشته اند.  بانک 
رفاه کارگران به عنوان بانک ســلامت محور و در راســتای ایفای 
مسئولیت های اجتماعی و همچنین تعهدات و رسالت حرفه ای 
خود از نخستین روزهای شیوع ویروس منحوس کرونا همراه با کادر 
نظام سلامت کشور گام برداشته و از هیچ کوششی فروگذار نکرده 
است. این بانک تاکنون تعداد ۶ هزار و ۵۴2 فقره تسهیلات به کادر 
درمانی و شرکت های فعال در زمینه خدمات پزشکی و نظایر آن از 
زمان شروع همه گیری ویروس کرونا پرداخت کرده است. بانک رفاه 
کارگران در مسیر ارائه خدمات به کادر معظم درمانی و همچنین 
کسب و کارهایی که به واسطه شیوع کرونا آسیب دیده اند از تمام 
ظرفیت های موجود استفاده می کند. بانک رفاه در ایام شیوع کرونا 
اقدام به تقویت بیش از پیش خدمات بانکداری الکترونیک خود 
کرده تا ضمن فراهم ساختن خدمات سریع و آسان برای مشتریان، 

تعداد مراجعه حضوری به شعب بانک را کاهش دهد.

خبـــر
عملکرد خوب بانک رفاه کارگران 

در مبارزه با کرونا و حمایت از 
کارکنان نظام سلامت

بخش زیادی از تقاضای بازار ارز غیرواقعی است
یک کارشناس امور ارزی درباره مدیریت بازار ارز در 
شرایط تحریمی گفت: ثبات نسبی بازار ارز، هدف آنهایی که 
می خواستند با تحریم اقتصادی ایران را به زانو دربیاورند، 

منتفی کرده است.
بهاء الدیــن حســینی 
هاشــمی درباره وضعیت بازار 
ارز اظهار داشت: بانک مرکزی 
سال گذشته به دلیل مدیریت 
بازار ارز، سقف فروش اسکناس 
دلار یا ارزهــای دیگر را به هر 
فرد متقاضی تعیین کرد که بر 
اساس آن هر شخص حقیقی 

می تواند در سقف مشخص شده از سوی بانک مرکزی اقدام به خرید 
ارز کند. طی روزهای اخیر همزمان با ورود دلار به کانال های جدید 
قیمتی، صف های خرید ارز نیز تشکیل شد و به  دلیل اختلاف نرخ 
با بازار آزاد، بانک مرکزی فروش ارز با کارت ملی را متوقف کرد که 
این تدبیر توسط بانک مرکزی موجب تعادل در بازار شده و دست 

سوداگران را از بازار قطع می کند.
بررسی های میدانی حاکی از آن است که بخش زیادی از تقاضا 
در روزهای اخیر تقاضای غیرواقعی و کاذب بوده و حذف ارائه ارز با 
کارت ملی موجب از بین رفتن صف ها در مقابل صرافی ها شده است 
و آرامش در بازار برقرار و روال عادی تامین نیازهای واقعی ادامه دارد.
به نظر من مرحله مشکلات را پشت سر گذاشته ایم و همین 
ثبات نســبی گویای آن اســت، آنهایی که می خواستند با تحریم 

اقتصادی ایران را به زانو دربیاورند هدفشان منتفی است.
شیوه چند نرخی بودن ارز موجب شده که بازار ارز به دست 
دلالان، سفته بازان و سوءاستفاده کنندگان از این بازار بیفتد اما با تک 
نرخی شدن ارز )دلار و یورو( تقاضای ارز منطقی تر و هیجانات بازار 

کاهش می یابد و بازار ارز به سمت ثبات پیش می رود.
بانــک مرکزی کاملا توانایی کنترل بازار را دارد و می تواند با 
تزریــق ارز در مواقع لزوم بازار را کنترل کند. از ابزارهایی که بانک 
مرکزی می تواند آن را به درستی و با نظارت دقیق اعمال کند این 
است که سیاست مدیریت ارز را به گونه ای اجرایی کند که صرافی ها 
اجازه نداشــته باشــند ارزهای مختلف را بالاتر از نرخی مشخص 

بفروشند و با متخلفان برخورد جدی شود.

رئیس کل بیمه مرکــزی گفت: صنعت بیمه 
کشور با طراحی محصول جدید، ریسک های ناشی 
از توقف کسب و کارهای ناشی از اپیدمی را پوشش 
داده و به نوعی زیان های بخش اشتغال و کسب و کار 
را جبران می کند. به گزارش »ایبِنا« رئیس کل بیمه 
مرکــزی در آیین رونمایــی از بیمه نامه »توقف 
کسب و کار ناشی از اپیدمی و پاندمی« با بیان این 
مطلب گفت: ماهیت بیمه ها در دنیا، شناســایی 
ریسک ها و مدیریت آنهاست و از این طریق باعث 
ایجاد آرامش و اطمینان در سطح جامعه می شوند. 
غلامرضا سلیمانی با تشریح اقدامات به عمل آمده 
ازطرف صنعت بیمه پس از شیوع ویروس کرونا در کشور 
از »پوشــش هزینه های این بیماری توســط دارندگان 
بیمه نامه های تکمیلی درمان«، »تمدید بیمه نامه های 
شخص ثالث تا 1۵ اردیبهشــت۹۹ بدون دریافت حق 
بیمه« و »پرداخت ۶۶۰ میلیارد تومان به وزارت بهداشت 
بابت عوارض 1۰ درصدی بیمه نامه ها« به عنوان بخشی 
از ایــن اقدامات نام برد و گفت: در حال حاضر حدود 2۵ 
میلیون نفر از افراد دارای بیمه نامه های تکمیلی درمان 
هستندکه امیدواریم این میزان در سال های آینده بیشتر 

شود. 
وی در ادامه سخنان خود گفت: به رغم اینکه صنعت 
بیمه کشور با حدود ۸۰ هزار نمایندگی برای کنترل این 
ویروس کمک های بزرگی چه به صورت شــخصی و چه 
به صورت سازمانی انجام داده است، اما وظیفه خود می دید 
که برای کمک به برخی از کسب و کارهایی که در جریان 
شیوع این بیماری و بیماری های مشابه دچار خسارت و 
آسیب می شوند، نیز به فکر تهیه محصول جدید باشد، بر 
این اســاس این بیمه نامه طراحی و عرضه شــده است. 
رئیس کل بیمه مرکزی با اشــاره به این نکته که در سال 
جهش تولید این محصول می تواند به رونق کسب و کارهای 
بعضا تعطیل شده نیز کمک کند گفت: در این بیمه نامه 
پیچیده که شرکت بیمه تعاون با همفکری بیمه مرکزی 
طراحی کرده اســت، بیش از ۷۰ نوع شغل و کسب و کار 
شناسایی شده که چنانچه بر اثر بروز بیماری هایی مثل 
کرونا با تعطیلی یا کاهش درآمد مواجه شوند، می توانند 

از مزایای آن بهره مندشوند.
این بیمه نامه در فاز اول برای ۶۰ روز پیش بینی شده 
و امیدواریم شرکت بیمه تعاون یا هرشرکت بیمه ای بتواند 
با تهیه و طراحی محصولات جدید به همه مردم جامعه 

خدمــت ارائه کند و بنا به مقررات بیمه ای در راســتای 
مالکیت معنوی از مزایای انحصاری آن نیز در مدت زمان 
مشــخص استفاده کند. ســلیمانی در بخش دیگری از 
ســخنان خود با اشــاره به اینکه اینگونــه بیمه نامه ها، 
پیچیدگی های محاســباتی خاص دارند و نمی توان از 
بودجه هــای دولتی نیز اســتفاده کرد، گفــت: این کار 
ارزشــمند بیمه ای با استفاده از ســرمایه های خرد در 
راستای کمک به آحاد جامعه برای انجام کارهای بزرگ 

طراحی شده است.

واکسن بیمه ای بخش اشتغال و کسب و کار 
ناشی از ویروس کرونا طراحی شد 

مدیرعامل شرکت مترو ضمن 
بازدید از آخرین وضع روند تکمیل 
ایســتگاه برج میلاد، سالن اصلی 
فــروش بلیت در ایســتگاه نواب 
صفوی، ورودی مستقل خط ۷، سالن 
اصلی فروش بلیت خطوط ۳ و ۷ در 
ایســتگاه مهدیه به همراه ورودی 
اصلی ضلع جنــوب غربی تقاطع 
خیابان هاي مولوی و ولیعصر )عج(، 

بر آغاز بهره برداري از ایستگاه برج 
میلاد و ورودي هاي جدید ایستگاه 
هاي نواب و مهدیــه، طبق برنامه 
زمانبندي در سه ماهه سوم امسال 

تاکید کرد.
به گزارش اعتبار بــه نقل از  روابط 
عمومی شرکت مترو، علی امام و جمعی 
از مدیران و پیمانکاران این شــرکت، در 
آستانه افتتاح ایستگاه برج میلاد و سالن 

فروش بلیت خطــوط ۷ و ۳ از تجهیزات 
فنی، مسیرهاي مســافری و همچنین 
تجهیزات پیش بینی شــده بــراي افراد 
کم توان و ناتوان در ایستگاه هاي مذکور 

بازدید کردند.
در این بازدید، ســالن اصلی فروش 
بلیت در ایســتگاه نواب صفوی، ورودی 
مستقل خط ۷، سالن اصلی فروش بلیت 
خطوط ۳ و ۷ در ایستگاه مهدیه به همراه 

ورودی اصلــی ضلع جنوب غربی تقاطع 
خیابان مولــوی- ولیعصر مورد پیمایش 

میداني قرار گرفت.
همچنیــن آخرین وضــع تکمیل 
ایستگاه برج میلاد در خط ۷ با 2 ورودی 
و تجهیزات کامل پله برقی و آسانســور 
بررســی شــد. پیش بیني مي شود این 
ایستگاه در مهر ماه مورد بهره برداري قرار 

گیرد.

شمارش معکوس براي آغاز بهره برداري از ایستگاه مترو برج میلاد
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معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردی با اشاره به اینکه تاکنون طرح جامع یا ساماندهی ۶ بندر کوچک به تصویب رسیده است، از تدوین و تصویب طرح های ساماندهی 
تمامی بنادر کوچک تا پایان سال جاری خبر داد. محمدرضا اله یار با اشاره به اینکه سیاست این سازمان تمرکز ویژه و توجه بیش از پیش به بنادر کوچک است، اظهار داشت: انجام اقدامات تکمیلی و 
زیرساختی در بنادر کوچک در دستور کار قرار گرفته است و با توجه به اینکه این بنادر می توانند ایفای نقش چندگانه داشته باشند از نظر سازمان بنادر و دریانوردی بسیار مهم تلقی می شوند. بنا بر 
وابستگی شدید بنادر کوچک به اقتصاد محلی و منطقه ای و بالعکس؛ ضرورت دارد تاثیرگذاری آنها بر اقتصاد محلی، قابلیت شبکه ای کردن و اتصال آنها به بنادر بزرگتر مدنظر قرار گیرد تا شاهد رونق 
هرچه بیشتر مناطق ساحلی باشیم.  معاون مهندسی و توسعه امور زیربنایی سازمان بنادر و دریانوردی با اشاره به اینکه طرح های ساماندهی در حوزه بنادر کوچک تعریف شده است و تا پایان سال تمام 
بنادر کوچک دارای طرح جامع یا ساماندهی می شوند، عنوان کرد؛ پروژه های توسعه ای در افق های پنج ساله تعریف شده است و در سه مقطع پنج ساله به مدت 1۵سال مورد بازنگری قرار می گیرند.

 طرح ساماندهی 
تمامی بنادر کوچک؛ تا 
پایان سال

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد کلان

دکتر علی اکبر صالحی رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره به تعهدات ایران در برجام و اجرای سیاست های 
کاهش تعهدات هسته ای، گفت: بنابر گام چهارم سیاست های کاهش تعهدات برجام، یک هزار و ۴۴ سانتریفیوژ 
در فردو غنی سازی می کنند.  وی در واکنش به اظهارات برخی از نمایندگان مبنی بر عدم اجرای گام چهارم کاهش 
تعهدات برجام در سایت هسته ای فردو، گفت: سیاست های گام چهارم کاهش تعهدات برجام از سوی جمهوری 
اســلامی ایران کاملا اجرا شده اســت. بر همین اساس ما یک بال را در فردو فعال کردیم. بر اساس سیاست های 
کاهش تعهدات برجام، یک هزار و ۴۴ سانتریفیوژ در فردو غنی سازی می کنند بنابراین ما به عنوان مجری این 
سیاست ها کاملا به وظیفه خود عمل کردیم. ما در برجام تعهد داده بودیم که این یک هزار و ۴۴ ماشین، غنی سازی 
نکنند اما طبق کاهش تعهدات برجام غنی سازی به اندازه نیاز انجام می شود و مواد غنی شده را هم ذخیره خواهیم 
کرد. ما در چالش سیاسی با استکبار جهانی هستیم و این واقعیت است. جمهوری اسلامی ایران از ابتدای انقلاب 
در این چالش بوده و رفته رفته بهانه این چالش به مساله هسته ای تبدیل شد اما در نهایت ما توانستیم آمریکا را 

در این چالش منزوی کنیم و این دستاورد بسیار ارزشمندی برای جمهوری اسلامی ایران است.

هزار و ۴۴ سانتریفیوژ 
در فردو 
غنی سازی می کنند

علی اکبر صالحی

نگرش بانک تجارت در زمینه انجام کنترل های دقیق و سیستمی از طریق مدیریت های بازرسی و حقوقی 
در چندسال اخیر در راستای حفاظت از منافع بانک و مشتریان بوده و همواره سعی شده در یک فضای حرفه ای 
و بر مبنای قوانین بالادســتی و در راستای تقویت و تداوم همکاری با مشتریان اقدام شود. علی کی لانی نایب 
رئیس هیات مدیره عامل بانک تجارت از اهمیت قراردادها، اقدامات و برنامه های بخش های بازرسی و حقوقی 
این بانک گفت: واقعیت این است که غالبا مشتریانی که بر یک اصول کسب وکار حرفه ای فعالیت می کنند، دارای 
انســجام و روند رو به رشد بیشتری بوده و همواره نظارت و کنترل بانک را یک مزیت می دانند؛ بر خلاف تصور 
برخی که فکر می کنند بازرسی مجموعه موجب دوری مشتریان خواهد شد. بسیاری از مشتریان بانک یک نظام 
کنترلی و نظارتی را به عنوان یکی از مزیت های بانک می دانند چراکه یک نظام منظم کنترلی در سیستم بانکی 
باعث می شود که هر کسی نتواند به روش های غیرمعمول و خلاف مقررات از امکانات و خدمات بانک استفاده 
نماید و هر چقدر محیط کســب وکار بانکی نشــات گرفته از یک نظام سلامت محور باشد مشتریان با سابقه و 

توانمند، با اطمینان بیشتر راغب تر خواهند بود که با این سیستم کار کنند.

نظارت و کنترل دقیق 
حافظ منافع بانک
 و مشتریان است

علی کی لانی

به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد، طبق اعلام دبیرخانه ی جشنواره فیلم کوتاه پاسارگاد، با توجه به استقبال 
بسیار خوب علاقه مندان و تداوم ارسال آثار، مهلت ارسال فیلم های کوتاه تا پایان مهر سال 1۳۹۹ تمدید شد. به این 
ترتیب، افرادی که جهت ارسال آثار در سایت جشنواره ثبت نام کرده اند و همچنین سایر علاقه مندان پس از ثبت نام، 
می توانند آثار خود را با موضوع »حمایت از تولید و رشــد اقتصاد ملی«، به دبیرخانه ارسال کنند. این جشنواره در دو 
بخش فیلم سازان حرفه ای و با تجربه و همچنین جوانان و علاقه مندان غیرحرفه ای برگزار خواهد شد. مدت زمان نمایش 
آثار ارسالی به همراه تیتراژ باید بین 1۸۰ ثانیه تا 1۰ دقیقه باشد. آثار در ابعاد استاندارد )حداقل ۷2۰( و در دو کیفیت 
مناســب بازبینی و اکران، در فرمت های MP4 و HD یا FHD تهیه و برای دبیرخانه جشــنواره ارسال شود. جوایز 
جشنواره در بخش فیلم سازان حرفه ای و با تجربه از نفرات اول تا سوم به ترتیب عبارتند از جام زرین پاسارگاد و مبلغ 
۵۰۰ میلیون ریال، جام سیمین پاسارگاد و مبلغ ۳۵۰ میلیون ریال و جام بلورین پاسارگاد و مبلغ 2۰۰ میلیون ریال. 
همچنین جوایز جشنواره در بخش استعدادهای جوان از نفرات اول تا سوم به ترتیب جام زرین پاسارگاد و مبلغ 2۰۰ 
میلیون  ریال، جام سیمین پاسارگاد و مبلغ 1۵۰ میلیون  ریال و جام بلورین پاسارگاد و مبلغ 1۰۰ میلیون ریال است.

مهلت ارسال آثار
به جشنواره فیلم کوتاه 
پاسارگاد تمدید شد

بانک پاسارگاد

»عیسی کلانتری« معاون رییس جمهوری و رییس سازمان حفاظت محیط زیست با حضور در بیمارستان میلاد 
تهران از محیط بان مجروح شــمیرانات عیادت کرد و در جریان روند درمان وی قرار گرفت. وی در حاشــیه ملاقات با 
»امیرحسین کرمیان« محیط بان مجروح منطقه حفاظت شده ورجین تهران، با اشاره به اینکه بر اساس قانون حمایت 
از محیط بانان که سال گذشته تصویب و امسال ابلاغ شد، محیط بانان همانند ماموران انتظامی هستند، گفت: پیش از 
تصویب این قانون اگر درگیری بین محیط بان و متخلف ایجاد و منجر به مرگ می شد، محیط بان در صورت عدم اثبات 
بی گناهی قصاص می شد. خوشبختانه با تصویب این قانون محیط بانان در انجام ماموریت های خود حمایت قانونی دارند 
و ســازمان محیط زیست نیز هر چیزی که در این قانون پیش بینی شــده است را به صورت صد در صد اجرا می کند.  
محیط بانان از بعد معیشتی و رفاهی هم تا آنجایی که قانون به ما اجازه دهد، حمایت می شوند. هر محیط بانی که جان 
خود را حتی در خارج از ماموریت سازمانی از دست دهد، بیمه عمر به صورت کامل به خانواده محیط بان تعلق می گیرد. 
در درگیری محیط بانان با متخلفان که به صورت سهوی به مرگ منجر می شود نیز بیمه مسئولیت مورد استفاده قرار 

می گیرد. وی با تاکید بر اینکه محیط بان شمیراناتی نیز برابر نظر پزشکی قانونی از بیمه عمر استفاده خواهد کرد.

بیمه عمر به صورت کامل 
به خانواده محیط بان
 تعلق می گیرد

عیسی کلانتری

 دکتر سید ضیاءالدین ایمانی مدیرعامل بانک سینا با سفر به استان اردبیل و دیدار با همکاران شعب این استان، بر 
تلاش در جهت تعالی و پیشرفت بانک با استفاده از پتانسیل ها و ظرفیت های بومی تاکید کرد. اهمیت جذب منابع، اعطای 
تسهیلات همراه با اعتبارسنجی و رعایت بهداشت اعتباری و استفاده مطلوب و مناسب از این ظرفیت ها و توانمندی ها 
زمینه ی رشد و تعالی بانک است. در راستای جذب مشتریان حقوقی برای کمک به پیشبرد اهداف بانک و بهبود بخشیدن 
خدماتی همچون صدور ضمانت نامه ها و اعتبارات اسنادی، یک ضرورت است که همکاران می بایست به آن توجه ویژه 
داشته باشند. مدیرعامل بانک سینا در جریان بازدید از شعب امام خمینی)ره(، دکتر بهشتی اردبیل و باجه گرمی از عملکرد 
مناسب شعب این استان در اعطای تسهیلات طرح مهرآفرین به عنوان یکی از اقدامات بانک در جهت حمایت از کسب و 
کارهای آسیب دیده از کرونا، قدردانی نمود و از همکاران خواست تا با همفکری و تشریک مساعی با ارائه تسهیلات به بنگاه 
های مولد و اشتغالزا به عنوان شاخصی مهم در سرفصل برنامه های بانک در جهت تحقق شعار سال مبنی بر جهش تولید، 
جدیت داشته باشند.با جذب منابع قرض الحسنه، ضمن سهیم شدن در اجر معنوی این عمل خیر، به بهینه شدن ترکیب 

منابع بانک کمک می شود و بیش از پیش تصویر روشن بانک را به جامعه عرضه خواهد نمود.

ضرورت استفاده از   
ظرفیت های بومی در جهت 
تعالی و پیشرفت بانک

سید ضیاءالدین ایمانی

به موجب حکمی از ســوی محمد فطانت، مدیرعامل بانک آینده، آرش بابایی به سمت عضو 
هیات مدیره و مدیرعامل شرکت تجارت الکترونیکی ارتباط فردا منصوب شد.

به گزارش روابط عمومی بانک آینده، فطانت در این حکم همچنین از زحمات سیدحامد قنادپور، 
عضو هیات مدیره و مدیرعامل پیشین شرکت تجارت الکترونیکی ارتباط فردا قدردانی کرد. بنا بر این 
گزارش آرش بابایی، دانش آموخته مهندسی سیستم های اقتصادی اجتماعی از دانشگاه صنعتی شریف 
اســت و تاکنون مسوولیت هایی همچون معاونت پشتیبانی و عملیات و نیز معاونت طرح و برنامه 
شرکت توسن، مدیریت پروژه راه اندازی سامانه مدیریت پروژه سازمانی در شرکت های سایپا، ساپکو 
و بهسازان ملت، عضویت هیات مدیره شرکت سامانه های یکپارچه بزرگ فردا و مدیریت پروژه سیستم 
جامع برنامه ریزی تولید برنامه های تلویزیونی ســازمان صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران را 

برعهده داشته است.

انتصاب مدیرعامل جدید 
شرکت تجارت الکترونیکی 
ارتباط فردا

بانک آینده

خبـــــر

نقدینگی موجــود در 
جامعــه می توانــد در بخش 
جنگل و مرتع سرمایه گذاری 
شود و متخصصان اقتصادی باید 
در این موضوع ورود کنند.  کاظم 
خاوازی وزیر جهاد کشاورزی در 
نشست هم اندیشی با رئیس و 
مدیران سازمان جنگل ها، مراتع 

و آبخیزداری کشور اظهارداشت: ما در سازمان جنگل ها با دو رویکرد 
اساسی مواجه هستیم که یک بخش مردم و یک بخش، منابع طبیعی 

مانند آب، جنگل و ذخایر ژنتیکی است.
وی با بیان این که 2۵ درصد از تنوع زیستی جهان در خاک 
است اما کسی به آن توجه نمی کند، اظهارداشت: مردم ایران به جنگل 
و مرتع توجه ویژه ای دارند و ما باید از این ظرفیت عظیم استفاده کنیم.
وزیر جهاد کشاورزی با تاکید بر لزوم ورود سرمایه گذاران بخش 
خصوصی به طرح های جنگلداری تصریح کرد: نقدینگی موجود در 
جامعه می تواند در بخش جنگل و مرتع ســرمایه گذاری شــود و 

متخصصان اقتصادی باید در این موضوع ورود کنند.
وی با تاکید براینکه ورود نقدینگی به بخش جنگل و منابع 
طبیعی کمک می کند و این سرمایه گذاری می تواند فراتر از گیاهان 
دارویی و توســعه زراعت چوب باشد، بر لزوم رفتار مسالمت آمیز با 
کشاورزان در عرصه های منابع طبیعی تاکید کرد و گفت: نحوه رفتار 
با مردم مهم است و در برخی از موارد باید در نحوه برخورد با مردم در 
استان ها تجدیدنظر و دستورالعمل های جدیدی در این رابطه وضع 
شــود. خاوازی با بیان اینکه در برخورد با زارعین و باغداران که در 
عرصه های منابع طبیعی کاشت درخت انجام داده اند، باید مدارا شود، 
در خصوص اهمیت توسعه زراعت چوب ادامه داد: باید به فرهنگ 
سازی برای توسعه زراعت چوب توجه شود که این زراعت می تواند 

مشکل اشتغال و پوشش گیاهی را برطرف کند.
وی در رابطه با سند تحول بخش کشاورزی افزود: سند تحول 
بخش کشاورزی و منابع طبیعی در حال تدوین است و تدوین آن را 
شورای عالی انقلاب فرهنگی بر عهده دارد و برای آن مجری از سوی 

وزارتخانه تعیین خواهد شد.

خبـــر
تأکید خاوازی بر ورود سرمایه گذاران 
بخش خصوصی به طرح های جنگلداری

تکلیف بانک ها در مجامع برای ارائه اطلاعات 
تراکنش ها به سازمان مالیاتی

معــاون وزیــر 
اقتصــاد از برنامه این 
وزارتخانه برای مکلف 
شــدن بانــک ها در 
مجامع خود برای ارائه 
اطلاعات تراکنش های 
بانکی به سازمان امور 

مالیاتی خبر داد و گفت: در صورت عدم تمکین 
برای آنها جریمه در نظر گرفته می شود.

عباس معمارنژاد در پاسخ به این سوال که طبق ماده 
1۶۹ مکرر قانون مالیات های مستقیم بانکها و بیمه ها باید 
اطلاعات مورد نیاز و تراکنش هــای بانکی را در اختیار 
سازمان امور مالیاتی قرار دهند، اظهارداشت: بانک های 
دولتی باید اطلاعات حســاب های بانکــی را در اختیار 
سازمان مالیاتی قرار دهند و در این زمینه جلسه گذاشته 
و بانکهای دولتی را مکلف کردیم  و در صورت عدم تمکین 
جریمه در نظر گرفته می شود. معاون وزیر اقتصاد در پاسخ 
به این ســوال که تاکنون این قانون به طور دقیق اجرایی 
نشــده اســت در این زمینه کدام یک از بانکها جریمه 
کرده اید، گفت: بالاخره باید اطلاعات حساب های بانکی 
را بدهند. در این موضوع با شما موافق هستم که با آنها باید 
اطلاعات حســاب های بانکی را به سازمان امور مالیاتی 
بدهند. سازمان مالیاتی باید اطلاعات همه مردم را داشته 
باشد. وی در پاسخ این سوال که برای تمکین بانک های 
دولتی و بیمه ها برای ارائه اطلاعات به سازمان مالیاتی چه 
کرده اید؟ گفت: امسال در مجامع بانک ها تکلیف خواهیم 
کرد که حتماً اطلاعات مورد نیاز را در اختیار سازمان امور 
مالیاتی قرار دهند.  معاون بانک بیمه و شرکت های دولتی 
وزارت اقتصاد در پاســخ به این ســوال که طبق یکی از 
بندهای تبصره ۶ قانون بودجه پیش بینی شده در صورت 
عدم تمکین بانک ها برای ارائه اطلاعات به سازمان مالیاتی 
از محل ســپرده اشخاص 2 درصد جریمه در نظر گرفته 
شود، گفت: مصادیق این موضوع را باید سازمان مالیاتی 

تعیین و اجرا کند.

 رئیس قوه قضائیه در نشســت 
شورای عالی مســوولان با اشاره به 
ضرورت اهتمام دادسراها و دادگاه ها 
بر اجرای قانون و بخشــنامه ابلاغی 
درخصوص جرم سیاســی گفت: بر 
تفکیک جرائم سیاســی از جرائم 

امنیتی اصرار دارم. 
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی این 
موضوع را پس از گزارش علی القاصی مهر، 
دادستان تهران مطرح کرد؛ گزارشی که در 
آن دادستان تهران از صدور کیفرخواست 
بــرای پنج نفر از متهمــان به عنوان جرم 
سیاسی خبر داد و گفت که این کیفرخواست 
در اجرای قانون جرم سیاسی و بخشنامه 
ابلاغی ریاست قوه قضائیه صادر و به دادگاه 
کیفری ارسال شده است.  هفدهم خرداد 
امسال بود که رئیس قوه قضائیه بخشنامه 
»لزوم اجرای عدالت و رسیدگی منصفانه 
به اتهامات مرتکبان جرائم سیاسی« را به 

مراجع قضایی سراسر کشور ابلاغ کرد.
در این بخشــنامه آمده است: نظر به 
لزوم اجرای عدالت و رسیدگی منصفانه به 
اتهامات مرتکبان جرائــم موضوع ماده 2 
قانــون جرم سیاســی، مصوب بیســتم 
اردیبهشــت ماه 1۳۹۵ مجلس شــورای 
اسلامی و اجتناب از تلقی جرائم موضوع این 
قانون به عنوان جرم غیرسیاسی و با امعان 
نظر بــه ضرورت ایجــاد رویــه واحد در 
رســیدگی به جرم سیاســی، لازم است 
مراجع قضایی به شــرح زیر اقدام کنند. با 
توجه به اصل 1۶۸ قانون اساســی، دادگاه 
رســیدگی به جرائمی کــه مطابق قانون 
مذکور، سیاسی محسوب می شود با حضور 

هیــات منصفه و به صورت علنــی و برابر 
مقــررات مــواد ۳۰۵ و ۳۵2 قانون آیین 
دادرسی کیفری و قانون مطبوعات برگزار 
شود.  براســاس این بخشنامه، تشخیص 
سیاســی بودن اتهام با دادسرا یا دادگاهی 
است که پرونده در آن مطرح است، دادسرا 
یا دادگاه مربوطه در تشخیص سیاسی بودن 
اتهام، باید ماهیت جرم، انگیزه و قصد متهم 
از ارتکاب جرم را مدنظر قرار دهد. در مورد 
پرونده های مطروحه در دادگاه کیفری 2 و 
انقلاب، هرگاه دادگاه رســیدگی کننده، با 
بررسی کیفرخواست و مستندات و مطالعه 
پرونده، جرم ارتکابی را از جرائم مندرج در 
ماده 2 قانون جرم سیاسی تشخیص دهد، 
پرونده را با قــرار عدم صلاحیت به دادگاه 
کیفری یک مرکز استان محل وقوع جرم و 
اگر مرتکب از مقامات مذکور در ماده ۳۰۷ 
قانون آیین دادرسی کیفری باشد به دادگاه 

کیفری یک استان تهران ارسال می کند. 
در مرحله تجدیدنظر، چنانچه دادگاه 

جــرم ارتکابی از ناحیه متهم را سیاســی 
تشــخیص دهد، اما دادگاه بــدوی آن را 
غیرسیاسی تشــخیص داده باشد، جهت 
رعایت تشــریفات قانونی بــا نقض حکم 
صــادره پرونده را به مرجع صالح ارســال 

می کند.
همچنین براســاس این بخشنامه، 
درجریان تحقیقات و رسیدگی در دادسرا 
در هــر مرحله از آن و تا پایان جلســه اول 
دادرســی در دادگاه، متهــم می تواند به 
غیرسیاســی بودن اتهام خود ایراد کند. 
مرجع رسیدگی کننده با صدور قرار در این 
مورد اظهارنظر می کنــد. اعتراض به قرار 
صادره تابع مقررات آیین دادرسی است. در 
سایر موارد، چنانچه متهم به لحاظ سیاسی 
دانســتن اتهام خویش ضمن ارائه دلایل 
مبنی بر انگیــزه و قصد خود به صلاحیت 
دادگاه ایراد داشته باشد، مطابق قانون آیین 
دادرســی کیفری عمل خواهد شد.  این 
بخشــنامه در ادامه تاکید می کند: هیات 

منصفه کــه براســاس مــاده ۳۶ قانون 
مطبوعات تشــکیل می شود، پس از اعلام 
ختم رسیدگی توسط دادگاه مطابق قانون 
مطبوعات وارد شــور شــده و نســبت به 
مجرمیــت یا بی گناهی متهــم اعلام نظر 
می کند. ترتیب اظهارنظر هیات منصفه و 
نحوه صدور رای دادگاه، تابع ماده ۴۳ قانون 
مطبوعات اســت. همچنین تصریح شده 
اســت دادســراها و دادگاه ها موظفند در 
اتهامــات و جرائم سیاســی حقوق متهم 
مندرج در ماده ۶ قانون جرم سیاسی را در 
کلیه مراحل دادرسی و اجرای حکم رعایت 

کنند.
خواسته رئیس قوه قضائیه
 از دولت  درباره گرانی ها

از سوی دیگر، سید ابراهیم رئیسی در 
بخــش دیگری از جلســه روز گذشــته 
شورای عالی قوه قضائیه، وضعیت نابسامان 
بازار و گرانی لجام گسیخته کالاهای اساسی 
موردنیاز مردم را رنج آور دانســت و بر لزوم 
مدیریت بازار توســط دولــت تاکید کرد. 
رئیس قوه قضائیــه گفت: متولیان کنترل 
بازار در وزارت صمت، ســازمان تعزیرات و 
ســازمان حمایت از حقوق مصرف کننده 
نباید به افراد سوداگر، محتکر و گران فروش 
فرصــت دهند با ســودجویی برای مردم 
دغدغــه ایجاد کنند. رئیســی با تاکید بر 
همکاری دستگاه قضا با دولت برای مدیریت 
بازار، تصریح کرد: کسانی که در خط مقدم 
کنتــرل بازار قرار دارنــد باید با جدیت به 
وظایف خود عمل کنند و اجازه ندهند مردم 
از نابســامانی بازار و قیمت های ناعادلانه 

آسیب ببینند.

خواسته رئیس قوه قضائیه از دولت  درباره گرانی ها

 دکتر وحید قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور از واریز کمک هزینه معیشت برای افراد دارای 
معلولیت شدید و خیلی شدید که به سن 1۸ سال رسیده و فاقد شغل هستند، خبر داد وگفت: در اجرای 
قانون حمایت از افراد دارای معلولیت و برای اجرای ماده 2۷ این قانون روز سه شنبه کمک هزینه معیشت 
برای افراد دارای معلولیت شدید و خیلی شدید که به سن 1۸ سال رسیده اند، اما فاقد شغل و درآمد هستند 
به حســاب بانکی آنها واریز شد.مجموع مبلغ واریزی ۵۰ میلیارد تومان است و برای 12۵ هزار خانوار در 
سراسر کشور این مبلغ به عنوان کمک هزینه معیشت به حساب آنها واریز شده است. مبلغ واریزی از ۳۶۰ 
هزار تومان تا ۴۹۰ هزار تومان بوده است که این مبلغ به صورت هر سه ماه یکبار علاوه بر مبالغ واریزی که 
به صورت ماهانه و برای پرداخت مستمری به حساب این افراد واریز می شود، بوده است. نوبت قبل هم برای 
سه ماهه ابتدای سال در فروردین ماه واریز شده بود این واریزی به عنوان دومین واریزی در سال ۹۹ است 
که برای سه ماهه دوم سال پرداخت می شود. امیدواریم با کمک مجلس و سازمان برنامه و بودجه و تامین 

اعتبارات مالی مورد نیاز بتوانیم قانون حمایت از افراد دارای معلولیت را اجرا کنیم.

واریز کمک هزینه معیشت 
براي افراد داراي معلولیت 
و فاقد شغل

وحید قبادی دانا

مرکز همایش های بین المللی یکی از ۵ طرح بزرگ عمرانی شهرداری اصفهان است که امسال 
افتتاح می شود. شهردار اصفهان در آیین افتتاح مجموعه ورزشی »باغ غدیر« با بیان این که عملیات 
اجرایی ساخت مرکز همایش های بین المللی اصفهان برای برگزاری اجلاس سران کشورهای عضو 
عدم تعهد از فروردین ســال ۹۰ آغاز شد و قرار بود 1۸ ماهه ساخته شود گفت: دولت ابتدا قول داد 
1۰۰ میلیارد تومان از هزینه ساخت آن را متعهد شود و شهرداری نیز زمینی به مساحت ۵۰ هکتار 
در شرق اصفهان برای آن خریداری کرد، اما دولت به تعهد خود عمل نکرد ولی شهرداری تصمیم 
گرفت آن طرح را با بودجه خود کامل کند. قدرت الله نوروزی افزود: شهرداری اصفهان پارسال ۴۰۰ 
میلیارد تومان در این طرح بزرگ هزینه کرد و امســال نیز برای تکمیل آن ۳۰۰ میلیارد تومان نیز 
هزینه خواهد کرد که در مجموع برای آن ۷۵۰ میلیارد تومان هزینه خواهد شد.او با اشاره به این که 
امسال علاوه بر سالن اجلاس سران، نمایشگاه بین المللی، سالن گلستان شهدا، مجموعه پل ها، تقاطع 

غیر همسطح سردار شهید قاسم سلیمانی و جاده فرزانگان نیز به بهره برداری می رسد.

مرکز همایش های
 بین المللی اصفهان امسال 
افتتاح می شود

قدرت الله نوروزی
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بنیاد مستضعفان در توسعه دومین میدان نفتی بزرگ کشور برای نخستین بار حضور پیدا کرد.  جواد اوجی، مدیرعامل هلدینگ انرژی گستر سینا گفت: طی هفته های گذشته، 
قرارداد توســعه میدان نفتی مارون یک و ۴ با حضور وزیر نفت به امضا رســید که براساس این قرارداد، ۲ شرکت حفاری شــمال و پایندان از زیرمجموعه های هلدینگ 
انرژی گسترسینا وابسته به بنیاد مستضعفان، حفاری و تعمیرات تعدادی از چاه های این میدان نفتی را عهده دار شدند. وی با اشاره به اهمیت این پروژه افزود: براساس قرارداد 
منعقد شده، حفاری ۱۰ حلقه چاه و تعمیر ۸ حلقه دیگر در این میادین نفتی و همچنین احداث تاسیسات سطح الرضی، خطوط لوله، تصفیه خانه آب و نمک زدایی جزو مواردی 
است که به این دو شرکت واگذار شده است. اوجی ادامه داد: حضور شرکت های این هلدینگ در این پروژه، نخستین اقدام بنیاد مستضعفان در توسعه میادین نفتی است. 

به گفته اوجی طول مدت این قرارداد ۲۴ ماه است و فعالیت های اجرایی در این میادین نفتی از بیش از یک ماه گذشته آغاز شده است.

حضور بنیاد 
مستضعفان در 
توسعه دومین 
میدان نفتی 
بزرگ کشور

هفته نامه اقتصادی ایران

موسسه اعتباری ملل مهلت پذیره نویسی عمومی برای افزایش سرمایه این موسسه را از ۲۲شهریور جاری تا ۵ مهر اعلام کرده است. در اطلاعیه این موسسه که در سایت کدال آمده، 
اعلام شده است که با توجه به مجوز افزایش سرمایه مورخ ۳۱ اردیبهشت سال جاری و بر اساس تصمیمات مجمع عمومی فوق العاده ۱۱خرداد و با توجه به افزایش سرمایه شرکت 
از مبلغ ۶۰۶ میلیارد تومان به مبلغ یک هزار میلیارد تومان، تعداد ۳میلیارد و ۶۱۸میلیون و ۷۴۳هزار و ۲۳۵سهم حق تقدم استفاده شده توسط سهامداران فعلی است. حال با توجه 
به انقضای مهلت استفاده از حق تقدم مذکور برای تحقق افزایش سرمایه، به این وسیله تعداد ۳۲۱میلیون و ۲۵۶هزار و ۷۶۵ سهم یک هزار ریالی برای پذیره نویسی عمومی عرضه 
می شود. موضوع افزایش سرمایه اصلاح ساختار مالی و بهبود نسبت کفایت سرمایه اعلام شده است. با توجه به ثبت شرکت اعتباری ملل نزد سازمان بورس، تمام پذیره نویسی سهام 
این شرکت از طریق شبکه کارگزاری انجام خواهد شد. متقاضیان می توانند در مهلت تعیین شده برای پذیره نویسی با مراجعه به شرکت های کارگزاری عضو فرابورس ایران نسبت 

به ارائه تقاضای سفارش خرید اقدام کنند. ضمنا خریداران این حق تقدم باید علاوه بر مبلغ پرداختی بابت حق تقدم مبلغ اسمی هر سهم را نیز به کارگزار مربوطه پرداخت کنند.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران در حکمی امیرحسین گرامی  راد را به عنوان سرپرست فن آوری اطلاعات و ارتباطات این شرکت 
منصوب کرد. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شرکت ملی نفت ایران، در حکم مسعود کرباسیان خطاب به گرامی راد آمده است: »با 
عنایت به مراتب تخصص، تعهد و تجارب جنابعالی به موجب این حکم به عنوان سرپرست فن آوری اطلاعات و ارتباطات شرکت ملی 
نفت ایران منصوب می گردید. توفیقات جنابعالی را در انجام وظایف محوله از خداوند منان خواستارم.« کرباسیان همچنین در حکم 
دیگری ضمن تقدیر از تلاش های قاسمعلی بازآیی در دوران تصدی سمت مدیریت فن آوری اطلاعات، او را به عنوان مشاور مدیرعامل 

شرکت ملی نفت ایران منصوب کرد.

اعلام زمان پذیره نویسی عمومی موسسه اعتباری ملل انتصاب سرپرست فن آوری اطلاعات و ارتباطات شرکت ملی نفت ایران

خبـــــر

شرکت ملی نفت ایران از نظر مجموع حجم 
اکتشافات نفت و گاز در سال ۲۰۱۹، با کشف ۴.۹۷۳ 
میلیارد بشکه معادل هیدروکربن مایع ذخیره قابل 
برداشت، جایگاه نخســت را در بین شرکت های 
بزرگ نفتی دنیا اعم از شــرکت های نفت ملی و 

بین المللی به خود اختصاص داد.
به گــزارش  اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رســانی 
NIOC، ســیدصالح هندی، مدیر اکتشاف شرکت ملی 
نفت ایران در نامه ای به مسعود کرباسیان، مدیرعامل این 
شرکت، اعلام کرد: »با کمال مسرت اعلام می شود بنا بر 
گزارش مؤسســه بین المللــی وود مکنزی درخصوص 
اکتشــافات منابع هیدروکربنی جهان در ســال 2۰1۹ 
میلادی، شرکت ملی نفت ایران در جایگاه نخست کشف 

نفت و گاز در جهان قرار گرفته است«.
براساس گزارش موسســه معتبر بین المللی وود 
مکنزی که با عنوان »اکتشافات جهانی 2۰1۹ - استمرار 
سودآوری« منتشر شده است، شرکت ملی نفت ایران در 
ســال 2۰1۹ میلادی از نظر مجموع حجم اکتشــافات 
انجام شــده )نفت و گاز( با کشف ۴.۹۷۳ میلیارد بشکه 
معادل هیدروکربن مایع ذخیره قابل برداشــت، جایگاه 
نخســت را در بین شــرکت های بزرگ نفتی دنیا اعم از 
شرکت های نفت ملی و بین المللی به خود اختصاص داده 
اســت. این رقم معــادل ۳1 درصــد از مجموع حجم 
هیدروکربن کشف شده دنیا در سال 2۰1۹ میلادی است.
در این گزارش کشــف میدان ارم بــا ذخیره قابل 
برداشت معادل 2.۷ میلیارد بشکه )معادل 2۰ درصد کل 
گاز کشف شده در جهان( و میدان نام آوران با ذخیره قابل 
برداشــت 2.۳ میلیارد بشکه )معادل 1۰.۵ درصد از کل 
نفت کشــف شده در جهان( به ترتیب جایگاه های اول و 
ســوم اکتشافات صورت گرفته در جهان در سال 2۰1۹ 

میلادی را به خود اختصاص داده اند.
در بخش دیگری از این گزارش آمده اســت: میزان 
اکتشافات جهانی در سال 2۰1۹ میلادی معادل 21.2 
میلیارد بشکه قابل برداشت بوده است که این میزان حدود 
2 برابر سال 2۰1۸ و بیشترین مقدار بعد از سال 2۰1۵ 
میلادی بوده است، همچنین در سال 2۰1۹ در سراسر 
جهان حدود ۶۰۰ چاه اکتشافی، حفاری و تکمیل شده 
که منتج به کشف حدود 22۰ میدان هیدروکربنی شده 
است. در این دوره زمانی دو چاه اکتشافی و توصیفی در 

ایران حفاری و تکمیل شده است.
بر مبنای این گزارش، بسیاری از اکتشاف های عمده 
انجام شده در ســال 2۰1۹ به گاز دست یافته است، به 
گونه ای که دوســوم از اکتشاف های هیدروکربنی انجام 
شده در سال 2۰1۹ یعنی معادل 1۰.۸ میلیارد بشکه با 
۸2 تی ســی اف از اکتشاف های انجام شده مربوط به گاز 
بوده است. ۹ اکتشاف بزرگ در سال 2۰1۹ در کشورهای 
ایران، روسیه، موریتانی، قبرس، سورینام آفریقای جنوبی 
و مالزی اتفاق افتاده و 2۰ کشــف بزرگ اول، معادل ۷۵ 
درصد حجم هیدروکربن کشف شــده در دنیا را به خود 
اختصاص می دهد. 1۳ کشف از 2۰ کشف بزرگ دنیا در 
ســال 2۰1۹ میلادی نیز ذخیره قابل برداشتی کمتر از 

۵۰۰ میلیون بشکه دارند.
شرکت ملی نفت ایران با مجموه ۴.۹۷ میلیارد بشکه 
معادل هیدروکربن مایع، با اختلاف قابل توجه با شرکت 
گازپروم روسیه )رتبه دوم با ۳.1۸ میلیارد بشکه معادل 
هیدروکربن مایع(، شرکت نفت بریتانیایی BP )رتبه سوم 
با 1.۴ میلیارد بشکه معادل هیدروکربن( و شرکت اکسون 
موبیل ایالات متحده )رتبه چهارم با ۰.۹ میلیارد بشکه 
معادل هیدروکربن(، در رتبه اول قرار گرفته است. در این 
رتبه بندی بین 1۵ شرکت برتر، شرکت فرانسوی توتال 
رتبه ششــم، شرکت ایتالیایی انی رتبه هشتم و شرکت 

چندملیتی شل رتبه سیزدهم را اتخاذ کرده است.
هندی در پایان این گزارش، در نامه به کرباسیان از 
تلاش همه همکاران خود در مدیریت اکتشــاف شرکت 

ملی نفت ایران، قدردانی کرده است.

یک نمونه تجهیز 
بــا گوی های  مرتبط 
شــناور با استفاده از 
تــوان متخصصــان 
شرکت پایانه های نفتی 
ایران و شــرکت های 
داخلی  دانش بنیــان 
بومی سازی شد و پس 

از انجام تست های لازم روی دو دستگاه گوی شناور 
پایانه میعانات گازی عسلویه نصب و عملیاتی شد.

به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی شرکت 
ملی نفــت ایران، عباس اســدروز، مدیرعامل شــرکت 
پایانه های نفتی ایران گفت: اســتفاده از توانمندی های 
داخلی از اولویت های اصلی این شــرکت است تا بر اساس 
آن در خرید تجهیزات خارجی بی نیاز شویم و واحدهای 
فنی و مهندسی این شرکت گام های مؤثری در خودکفایی 
تولید قطعات و تجهیزات موردنیاز شرکت برداشته اند و با 
این کارها صرفه جویی ارزی بالایی رقم خورده اســت. در 
شرایط خاص کنونی و با توجه به اعمال تحریم، متخصصان 
شــرکت پایانه های نفتی ایران با همکاری شــرکت های 
دانش بنیان داخلی موفق شدند یکی از تجهیزات کاربردی 
با عنوان گوی شــناور را طراحی و بومی سازی کنند. همه 
گوی های شــناور که برای بارگیری ســیالات  استفاده 
می شوند با توجه به ماهیت چرخشی در حین بارگیری و 
اتصال به کشــتی دارای تنش های حرکتی روی خطوط 
جریانی هســتند که این ارتعاش ها و تنش های ناشی از 
نوسانات فشار سیال و همچنین حرکت تجهیزات از سوی 
اتصال ارتجاعی )لرزه گیر( جذب و مهار می شــود. تجهیز 
 )EXPANSION  JOINTS( ساخته شــده لرزه گیــر
به عنوان یک تجهیز تولید خارج و در انحصار یک شرکت 
آمریکایی اســت و با توجه به نبود امکان خرید، از ســوی 
متخصصان شــرکت پایانه های نفتی ایران و شرکت های 
داخلی طراحی و ساخته شد که با این کار گام های مؤثری 
در زمینه خودکفایی تولید قطعات و تجهیزات مورد نیاز 
پایانه های نفتی ایران برداشــته شد و صرفه جویی ارزی 
بالایی حدود 1۰ برابر قیمت کمتر نسبت به نمونه خارجی 
آن به همراه داشــته است. خرید از داخل افزون بر منافع 
مادی سبب کاهش زمان و هزینه های تأمین کالا، افزایش 
کیفیت قطعات ساخت داخل کشور، کاهش وابستگی به 
خارج از کشور، جلوگیری از خروج ارز و حمایت از سازندگان 
و تولیدکنندگان کشــور و همچنین استمرار و پایداری 
زنجیره ارزش نفت و گاز می شود که دستاورد آن حرکت 
به ســمت خودکفایی و تولید قطعات یدکی حســاس 

پرمصرف در داخل کشور خواهد شد.

خبـــر
کسب رتبه نخست ایران در 

اکتشافات نفت و گاز سال ۲۰۱۹ جهان
ساخت تجهیز کاربردی 

در شرکت پایانه های نفتی

پول زیادی از بازار سرمایه خارج نشده است
علی صحرایی مدیرعامل بورس اوراق بهادار 
تهران گفت: پول زیادی از بازار سرمایه خارج نشده 

است.
خیلی افرادی که ریسک پذیری شان کم هست کم کم با مهیا 
شدن شرایط، وارد بازار می شوند. پول ها خیلی از بازار خارج نشده 
است. در همین حال علی سعدوندی، کارشناس اقتصادی هم در 
گفت وگو با مشرق درباره مشکلات اخیر در بورس بیان کرد: شبه 
پولی که در چند ماه اخیر به شدت کاهش پیدا کرده و وارد بورس 
شده بود، متاسفانه الآن در حال ورود به بازارهای موازی مخصوصاً 
بازار ارز اســت؛ من در بهمن و اسفند ۹۸ هشدار دادم که در آینده 
سقوط بورس موازی خواهد بود با افزایش نرخ ارز اما مطلقاً توجه نشد. 
وقتی شاخص بورس به بالا رسید، گفتند حباب هست و باید مراقب 
باشیم اما مقامات کشور مردم را تشویق کردند که سرمایه های خود 
را در بورس وارد کنند.  الان به شرایطی رسیدیم که هر یک ریالی که 
برای تثبیت به بازار تزریق بشــود همان یک ریال به سرعت از بازار 
بورس خارج شــده و وارد بازار ارز می شود یعنی درواقع ما وارد یک 
بازی شطرنجی شدیم که متاسفانه فعلاً کیش شدیم. کسانی که 
سودهای چند صد میلیاردی برده اند در حال حاضر بر بازار سیطره 
دارند و آنها هستند که در جلسات سیاست گذاری کشور حضور دارند؛ 
سیاســت هایی را پیش می برند که به نفع خودشــان اســت  این 
کارشــناس اقتصادی ادامه داد: رشد تولید شرکت های صنعتی 
بورسی که بعد از خروج آمریکا از برجام تا 2۵ درصد سقوط کرده بود 
در عرض یک سال به سطح سابق برگشت یعنی اصلاً خروج آمریکا 
از برجام تاثیری روی تولید ملی به ویژه در حوزه صنعتی نداشته ولی 
ما الان با سیاست های سرکوب تولید داریم سعی می کنیم قیمت را 

کنترل کنیم که اتفاقاً باعث افزایش تورم می شود.
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وزیر نفت  با حضور در صحن علنی 
مجلــس یازدهم که هفتــم خردادماه 
به صورت رســمی کارش را آغاز کرد، 
 پاســخگوی پرســش های آنان شد. 
خلاصه ای از آنچه نمایندگان پرسیدند و 

بیژن زنگنه پاسخ گفت را بخوانید.
به گــزارش پایگاه اعتبار به نقل از پایگاه 
اطــلاع رســانی شــرکت ملی نفــت ایران، 
پرسش های نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
و پاسخ های بیژن زنگنه، وزیر نفت به شرح زیر 

است:
نمایندگان: چرا توسعه فاز ۱۱ پارس 
جنوبی از همان ابتدا به شرکت های ایرانی ها 

سپرده نشد؟
زنگنه: قرارداد توســعه فــاز 11 پارس 
جنوبی با توتال را فقط وزارت نفت امضا نکرد؛ 
نظام جمهوری اسلامی امضا کرد. همه موافق 
بودند. اسناد آن هم موجود است. همین الان هم 
فاز نخست این طرح در دستور کار پتروپارس 
است و برای اجرا به حدود 2 میلیارد دلار سرمایه 
نیاز است. پتروپارس برای توسعه فرزاد هم بیش 
از 2 میلیارد دلار سرمایه می خواهد. ما در قرارداد 
فاز 11 با توتال به فناوری نیاز داشــتیم. ما در 
ســال های آینده در پارس جنوبی افت تولید 
خواهیم داشــت و برای جلوگیری از این افت 
تولید، هر فاز یک میلیارد دلار سرمایه گذاری 
می خواهد. قرارداد با توتال بسته شد تا ما یک بار 
این فناوری را به کشور بیاوریم و کار را یاد بگیریم 
که توتال نیامد. چینی ها هم پس از تحریم دیگر 
نیامدند. حال داریم فاز نخست توسعه را با توان 

داخلی پیش می بریم.
نمایندگان: چرا قرارداد واردات گاز از 
ترکمنستان  را متوقف کردید؟ صادرات گاز 

به عمان چه شد؟
زنگنه: ترکمنستان پیش تر چهار بار گاز 
صادراتی به ایران را قطع کــرد و هر بار امتیاز 
گرفت. من ایستادم و گفتم امتیاز نمی دهم. در 
داوری هم چیزی نصیب ترکمنستان نشد. این 
مستحق تحسین اســت یا تنبیه؟ در زمینه 
صــادرات گاز به عمان هم تمام اختیارات را به 
دوســتان قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( 
دادیم و قرارگاه را به عنوان نماینده وزارت نفت به 
طرف عمانی معرفی کردیم. آنجا عمق آب هزار 
متر اســت و ما الان توانایی احداث خط لوله در 

عمق هزار متری را نداریم.
نمایندگان: چرا وضع بهینه سازی 
مصرف انرژی در کشور نامطلوب است و چرا 
تاکنون درباره گاز مشعل موفقیت هایی 

حاصل نشده است؟
زنگنه: مسبب آنچه ماده 12 قانون رفع 
موانع تولید رقابت پذیر را در این زمینه نابود کرد، 
تبصره 1۴ بود که بر اساس آن، تمامی منابع خرج 
یارانه ها می شود و مقدار کمی برای بهینه سازی 
در نظر گرفته شــد که آن هم تخصیص داده 
نمی شــود. در زمینه طرح گاز مشــعل، طرح 
بیدبلند خلیج فارس به عنوان بزرگ ترین طرح 
کشور برای جلوگیری از سوزاندن گازهای همراه 
نفت است که در آستانه بهره برداری قرار دارد و 
تا ســال 1۴۰1 همه گازهای همراه فرآورش و 

خوراک پتروشیمی ها می شود.
نمایندگان: انجام مسئولیت اجتماعی 
از سوی وزارت نفت از سوی مردم مطالبه 
می شود چرا اقدام در این زمینه چشمگیر 

نیست
زنگنه: کارهای بســیار مهمی در زمینه 
مسئولیت اجتماعی در نفت انجام شده است، اما 
قبول دارم که کافی نیست. ضمن اینکه نفت، 
خود با کمبود منابع مالی روبه روست. با این حال 
ما پیش تر گزارش هایی به آقای قالیباف داده ایم 
که چه راهکارهایی برای ایفای هرچه بیشــتر 
مسئولیت های اجتماعی پیدا کرده ایم و روی 
آنها کار می کنیم. وضع طوری است که باید همه 
 به هــم کمک کنیــم و بــا همدلــی کار را 

پیش ببریم.

نماینــدگان: چــرا وزارت نفت 
سهمیه بندی را لغو کرد؟

زنگنه: لغو سهمیه بندی بنزین تصمیم 
وزارت نفت نبوده تصمیم دولت بوده و مجلس 
هم با آن مخالفتی نکرده است. بنزین در خرداد 
ســال ۹۴ با تصویب دولت تک نرخی شــد و 
مجلس هم اعتراض نکرد. افزایش مصرف هم 

ناشی از آن نبوده است.
نمایندگان: وزارت نفت چه اقدام هایی 
در زمینه پتروپالایشگاه ها و تامین خوراک 

آن انجام داده است؟  
زنگنه: در اجرای این قانون، 2۰ طرح دارای 
صلاحیت شناسایی شده که قبل از پایان هفته 
مجوزهای لازم را برای آنها صادر می کنیم. پنج 
پالایشگاه نفت با ظرفیت یک میلیون و 22۰ هزار 
بشکه، سه پالایشگاه میعانات به ظرفیت 2۴۰ 
هزار بشکه با سرمایه گذاری 2۸ میلیارد دلار و 
12 طرح بهسازی در پالایشگاه های مختلف به 

ارزش ۷ میلیارد دلار در دستور کار است.
صنعت نفت از طریق بورس ۵.۸ میلیارد 
دلار به پتروشیمی های پایین دستی خوراک 
تحویل می دهد، با اینکه این وظیفه اصلی وزارت 
صمت است. در عین حال به دنبال آن، اقدام هایی 
همچون تضمین بــازار محصولات و تضمین 
خــوراک و دادن یارانه تســهیلات نیز انجام 
می شود، همچنین صنایع پیشران پتروشیمی 
را در برنامــه داریم که بــرای آن نیاز به کمک 

مجلس است تا شــامل معافیت های مالیاتی 
شوند.

نمایندگان: خط لوله هزار کیلومتری 
گوره – جاسک در چه وضعی است؟

زنگنه: خط لوله هزار کیلومتری گوره - 
جاسک با هدف تنوع بخشی به مبادی صادراتی 
کشور در حال احداث است که ان شاءالله تا پایان 
امسال به اتمام می رسد و می تواند یک میلیون 
بشکه نفت خام را از گوره به جاسک انتقال دهد. 
جاسک به یک هاب انرژی تبدیل می شود و یکی 
از پالایشگاه هایی هم که مجوز دارد در جاسک 

احداث خواهد شد.
نمایندگان: آیا شما به بورس انرژی 

اعتقاد دارید؟
زنگنه: براســاس گزارش رئیس بورس 
انرژی ایران، در پنج ماه ونیم نخســت امسال ۷ 
میلیون تن فــرآورده در بورس انرژی فروخته 

شده است.
نمایندگان: چرا اقدام مناسبی برای 
حقوق و دستمزد در نفت انجام نمی شود؟

زنگنه: اتفاقاً مشکل اصلی ما در این زمینه 
با مجلس و دولت است، چراکه در هر چه تصویب 
می کنند اعلام می شود همه شرکت ها مشمول 
این قوانین هستند و دست و بال ما را می بندند. 
درباره ایثارگران هم تأکید کرده ام هر آنچه قانون 

گفته است اعمال شود.
نمایندگان: چه اقدام هایی برای مقابله 

با تحریم های نفتی و صادرات نفت انجام 
شده است؟

زنگنه: تــلاش زیادی بــرای دور زدن 
تحریم ها برای صادرات نفت انجام دادیم و از هر 
کسی که امکان بوده کمک گرفتیم؛ از قرارگاه 
گرفته تا همه نیروهای امنیتی و... که انصافاً هم 
همه کمک کرده اند، از مجلس هم می خواهیم 
از مسیر دیپلماسی بین المجالس به ما کمک 
کنند. ما معتقد نیستیم کارمان کامل و بی نقص 
است و به کمک شــما نمایندگان نیاز داریم و 
حاضریم هر طور که اطمینان حاصل شود کار 
کنیم. حتی برای عرضه در بورس راه هایی پیدا 
می کنیم تا صــادرات مویرگی را از هر طریقی 
داشته باشیم. در بحث فروش نفت، چه در داخل 
چه در خارج، از هر پیشنهادی استقبال می کنیم 

و مجلس هم می تواند به ما کمک کند.
نمایندگان: محصولات پتروشیمی 

مشکلی برای صادرات ندارند؟
زنگنه: می گویند صادرات پتروشــیمی 
مشکل تحریم ندارد. چرا همه تحریم اند. ما هر 
چه صادر می کنیم به اســم ایران نیست؛ بارها 
سندها تغییر می کند. می گویند چرا نقشه دور 
زدن تحریــم را توضیــح نمی دهید، خب اگر 
توضیح دهم که نقشــه عملیاتمان را توضیح 
داده ام. به هر ترتیبی می خواهید در مذاکرات ما 
حضور داشــته باشید. ما برای شما اتاق تاریک 

نداریم اما برای دشمنان داریم.

پاسخ وزیر نفت به نمایندگان مجلس یازدهم

رئیس مجلس شورای اسلامی 
گفت: با توجه به شــرایط کنونی و 
اعمال تحریم ها و فشــار بر کشور 
وزارت نفت نمی تواند با هدف گذاری 
و برنامه ریزی های قبلی پیش رود، 
همه بایــد در مجلــس، دولت، 
پژوهشگاه ها و صنایع بپذیریم که 
تهدید دشــمن را به فرصت تبدیل 

کنیم. 
به گزارش اعتبار به نقل از  خانه ملت، 
دکتر محمدباقر قالیباف در نشست علنی 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به گزارش 
وزیر نفت، گفت: با توجه به شرایط کنونی 
و اعمال تحریم ها و فشار بر کشور وزارت 
نفــت نمی توانــد بــا هدف گــذاری و 
برنامه ریزی های قبلی پیش رود، همه باید 
در مجلس، دولت، پژوهشگاه ها و صنایع 
بپذیریم که تهدید دشــمن را به فرصت 
تبدیل کنیــم و برای تحقــق این مهم 
هدف گذاری ها، روش ها، ابزار و تجهیزات 
با رویکرد »امروز باید خودمان کار را انجام 

دهیم« به کار گرفته شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه هر چند این اقدام ســخت بوده اما 

شدنی است و این توان در مجموعه وزارت 
نفت موجود است، افزود: گام های خوبی 
برای تحقق این مهم برداشته شده اما  در 
برخی بخش هــا عقب ماندگی هایی نیز 

وجود دارد.
وی با یادآوری سفر به خوزستان و 
بازدید از پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس 
اضافه کرد: بازدید از این مجموعه موجب 
افتخار بود چرا که مجموعه فنی کشــور 
توانست در طول دوره سه ساله ظرفیتی 
حدود 1۴ میلیون تن فرآورده تولید کند.

رئیس قوه مقننه کشورمان با بیان 
اینکه باید به این سوال پاسخ دهیم که چرا 
بورس انرژی آن گونه که باید رونق نگرفته 
است، ادامه داد: با تغییر رویکردها می توان 

این مهم را محقق کرد.
دکتر قالیباف با اشــاره به ضرورت 
توجه بــه پرهیز از خام فروشــی، تولید 
فرآورده های نفتی و اصلاح الگوی مصرف 
گفت: ما در حوزه انرژی جزو کشورهای 
مُصرف هستیم و عملکرد و کار ما در این 

عرصه قابل قبول نیست.
رئیس نهاد قانونگذاری کشور بیان 
کــرد: آقای زنگنه وزیر نفــت در۴۰ روز 

گذشــته جلســات متعدد تخصصی در 
زمینه های مختلف با همکاران در مجلس 
داشت و اگر جلسه امروز منطقی برگزار 
شد، ناشی از این است که موضوعات مد 
نظر مطرح شده و ایشان و کارشناسان آن 
را پذیرفته اند. این مسیر را ادامه خواهیم 
داد. وزارت نفت، کمیســیون ها و مرکز 
پژوهش های مجلس بحث های مذکور را 
نهایی کنند، به نظر می رسد این بحث ها 

در دو یا سه هفته قابل انجام است.
دکتر قالیباف با بیان اینکه می توان 
جهش خوبی در حل مشــکلات کنونی 
کشور در سال پایانی دولت رقم زد، ادامه 
داد: هرچند برخی موضوعات جزئی است 
اما از اهمیت برخوردار است به طور مثال 
اگرچه جمعیت محدودی با مشکل تأمین 
گاز مایع دست و پنجه نرم می کنند اما این 
افراد جزو شریف ترین و مستضعف ترین 
هستند و باید تدابیر لازم برای رفع مشکل 

آنها اندیشیده شود.
 ســوخت کشــاورزان یکــی از 
موضوعاتی اســت که این قشر از آن رنج 
می برند که وزارت نفت باید با توجه ویژه 

درصدد رفع این مشکل برآید.

دکتر قالیباف پس از ارائه گزارش وزیر نفت؛

دولت و مجلس تهدید دشمن را به فرصت تبدیل کنند
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بانک قرض الحسنه مهر ایران در چارچوب طرح حمایتی فرد حقیقی امکان دریافت تسهیلات قرض الحسنه را زودتر از موعدمقرر برای مشتریان خود فراهم کرده است. به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی بانک 
قرض الحسنه مهر ایران، طرح حمایتی فرد حقیقي براي مشتریاني طراحي شده که خواستار استفاده از تسهیلات قرض الحسنه در سریع ترین زمان ممکن هستند. این طرح با توجه به ایجاد صندوق اجتماعي براي هر شعبه، 
براي افرادي مطلوب است که فرصت ایجاد میانگین حساب را ندارند.  در طرح حمایتی فرد حقیقي، متقاضی با تودیع بخشی از مبلغ تسهیلات مورد نیاز خود به صندوق اجتماعي شعبه، بر اساس انتخاب خود )۴۰، ۵۰ یا ۵۵ 
درصد( از هم افزایي همزمان بانک متناسب با مبلغ تودیعي خود برخوردار مي شود. متعاقباً متقاضي پس از سپري شدن مدت انتظار تعیین شده براي تسهیلات، پس از تکمیل پرونده خود، از تسهیلات طرح »حمایتي فرد 
حقیقي« تا سقف فردي ۴۰۰ میلیون ریال بهره مند می شود.  مشارکت فرد وام  گیرنده در صندوق اجتماعی شعبه متناسب با تودیع مبلغ به اندازه بخشی از مبلغ تسهیلات مد نظر و بر اساس انتخاب خود خواهد بود. مدت 
بازپرداخت جهت دریافت تسهیلات، حداکثر ۳۶ ماه است. سقف تسهیلات فردی قابل اعطا در طرح حداکثر ۴۰۰ میلیون ریال است. نرخ کارمزد تسهیلات طرح حمایتی فرد حقیقي از محل وجوه صندوق اجتماعي شعبه 
۲ درصد در سال و از محل منابع بانک ۴ درصد در سال است. آزادسازی مبلغ تودیعی مشتري پس از انقضا و تسویه تسهیلات امکان پذیر است. قابلیت دریافت تسهیلات مجدد پس از تسویه تسهیلات دریافتي و در 
صورت عدم برداشت مبلغ تودیعي، با حمایت ۵۰ درصدی از سوی بانک و بدون طي مدت انتظار مجدد امکان پذیر خواهد بود. شرکت در طرح حمایتی فرد حقیقي براي تمام افراد با رعایت سقف فردي امکان پذیر 

است. متقاضیان دارنده حساب قرض الحسنه پس انداز نزد بانک قرض الحسنه مهر ایران، می توانند با مراجعه به هریک از ۵۳۰ شعبه بانک در سراسر کشور و تکمیل فرم هاي طرح، از مزایاي این طرح بهره مند شوند.

دریافت 
تسهیلات 
قرض الحسنه 
زودتر از موعد

هفته نامه اقتصادی ایراناقتصاد و بورس

اخبار کوتاه

هیئــت  عضــو 
نمایندگان اتاق بازرگانی 
تعداد  گفــت:  تهران 
بازرگانی  کارت هــای 
صادره و تمدید شــده 
نسبت به سال گذشته 

کاهش یافته است.
محمــد لاهوتــی در 

شانزدهمین نشست هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران با 
بیان اینکه از ابتدای مرداد امسال، موضوع صدور و تمدید کارت 
بازرگانی به وزارت صنعت، معدن و تجارت واگذار شده است، 
افزود: پیش از این اتاق های بازرگانی، فرآیند تمدید و صدور 
کارت بازرگانــی را انجام می دادنــد اما در حال حاضر وزارت 
صمت و سازمان های استانی، این پروسه را با کندی بسیار زیاد 
انجام می دهند. طی مدت ۴۵ روز گذشته گزارش های زیادی 
از ســوی فعالان اقتصادی به اتاق تهران درخصوص صدور و 
تمدید کارت بازرگانی گزارش شده که بعضی از این مشکلات 
نشان دهنده کج سلیقگی و بی توجهی به تبعات این اقدامات 
بوده؛ چنان که برای صدور کارت کماکان کارت پایان خدمت 
حتی از افراد بالای ۶۰ سال مطالبه شده است. البته سرپرست 
وزارت صنعت در راستای حل مشکلات صدور و تمدید کارت 
بازرگانی به تازگی اعلام کرده که فعالیت سامانه های صدور و 
تمدیــد کارت بازرگانی اتاق و وزارت صمت به صورت موازی 
انجام شود، در حالی که چنین امکانی وجود ندارد و در برخی 
موارد امکان موازی کاری وجود ندارد زیرا یکسری از استعلام ها 
باید به صورت برخط انجام شــود یــا باید برای وزارت صمت 
ارسال شــود یا برای اتاق بازرگانی ارسال شود.حدود 11۰۰ 
کارت قبل از تغییر سامانه صدور و تمدید کارت به اتاق ارسال 
شده بود که با توجه به این تغییر علی رغم اینکه تمام هزینه های 
این کارت ها پرداخت شده و مدارک آنها کامل بوده اما هنوز 
صدور و تمدید این کارت ها معطل و بلاتکلیف مانده است. از 
اول مرداد تا 2۴ شــهریور 1۳۹۸ به تعداد ۴۰۵ کارت صادر و 
11۷۹ کارت نیز تمدید شده است اما در همین بازه زمانی در 
سال جاری یعنی از زمان تغییر سامانه تمدید و صدور کارت 
بازرگانی، در مجموع 12۵ مورد کارت بازرگانی در سراســر 
کشــور صادر و ۶۵۰ کارت بازرگانی نیز تمدید شده است لذا 
این آمار حاکی از آن اســت صف متقاضیان و زمان تایید نیز 

طولانی تر شده است.

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه روند پرداخت 
وام ودیعه مسکن کند است، گفت: خوشبختانه طی ۳ روز 
اخیر سرعت اعطای وام افزایش یافته اما همچنان خروجی 
خیلی کم بوده و آمار پرداخت وام قابل قبول نیست. محمد 
اســلامی با بیان اینکه حدود ۸ هزار وام ودیعه مسکن به 
مستاجران پرداخت شده است، از آماده تحویل بودن ۵ 
هزار مسکن ملی خبر داد و افزود: ۴۰ هزار واحد مسکن 
مهر نیز آماده افتتاح بوده که البته بدون برگزاری مراسم 
افتتاح تحویل آنها را آغاز کرده ایم. وی با اشــاره به رشد 
قیمت مصالــح ســاختمانی در ماه های اخیــر افزود: 
رئیس جمهور دستور داد فولاد و مصالح ساختمانی خارج 
از بورس عرضه شود؛ در این راستا دستورات لازم به وزارت 

صمت و ستاد تنظیم بازار داده شده است. 

 ETF بــا اتمام مهلــت قبلی پذیره نویســی صندوق
پالایشــی، بار دیگر این زمان تمدید شــد و متقاضیان این 
صندوق مهلت یافتند تا روز یکشنبه )۳۰ شهریورماه( برای 
پذیره نویســی اقدام کنند. علیرضا صالح، رئیس ســازمان 
خصوصی سازی در این باره اعلام کرد: با توجه به استقبالی که 
مردم از خرید پالایشی یکم داشتند و تقاضای تمدید وجود 
داشــت، برای بار دوم مهلت خرید دارا دوم یا همان پالایشی 
یکم تمدید شد. صندوق پالایشی یکم )دارا دوم( متشکل از 
سهام ۴ پالایشگاه تهران، اصفهان، تبریز و بندرعباس است 
که با تخفیف حداقل 2۰ درصدی برای هر دارنده کد ملی در 

ایران و تا سقف ۵ میلیون تومان با تخفیف ارائه می شود. 

صندوق توســعه ملی در راستای اجرای مفاد تکالیف 
قانونی و به  منظور حمایت و تقویت بازار سرمایه، آمادگی خود 
را جهت سپرده گذاری در صندوق تثبیت بازار سرمایه اعلام 
کرد. در جلسه ای با حضور اعضای هیأت عامل صندوق توسعه 
ملی سازوکار حمایت از بازار سرمایه با استفاده از سپرده گذاری 
یک درصد منابع صندوق توسعه ملی مورد تأکید قرار گرفت. 

خبـــر
کاهش تعداد کارت های بازرگانی

تمدید مهلت پذیره نویسی صندوق 
ETF پالایشی تا ۳۰ شهریورماه

 تصویب حمایت 
صندوق توسعه ملی از بورس

 دستور روحانی برای عرضه فولاد 
و قیر خارج از بورس
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 ایمیدرو با همکاری بورس اوراق 
بهــادار، راهبــری بــازار گردانی 
شرکت های معدنی و صنایع معدنی 
بازار ســرمایه را برعهده گرفت. این 
تصمیمی بود که در نشســت رئیس 
ســازمان بورس، رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس،  ایمیدرو و مدیران 
عامل شــرکت های بزرگ معدنی و 
صنایع معدنی با هــدف حمایت از 
سهامداران به ویژه سهامداران خرد 
اتخاذ شد. خداداد غریب پور در این 
باره اظهار کرد: طبق موافقت به عمل 
آمده، مقرر شد شرکت هایی که فاقد 
بازارگردانی در بازار بورس هستند، تا 
سقف ۲۰درصد از ارزش شناور شرکت 
متبوع خود را برای تشــکیل یک 
شرکت بازارگردانی، تخصیص دهند. 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با 
بیان اینکه این امــر با هماهنگی بورس و 
تمامی شرکت های معدنی و صنایع معدنی 
و شرکت های دارای بازارگردان حاضر در 
بورس انجام می شود، اظهار کرد: مدیریت 
بازارگردانی توسط ایمیدرو و از سوی قائم 
مقام این ســازمان و مدیر عامل شــرکت 
بورس، انجام خواهد شد. غریب پور با اشاره 
به اینکه کنترل نوسانات و صیانت از سهام 
سهامداران خرد جزو وظایف اولویت دار این 
بازارگردانی اســت، تاکید کــرد: در گام 
نخست، شــرکت های معدنی و صنعتی 
چادرملو و گل گهر و نیز فولاد خراســان 
پیشــنهاد برای ارائه سهم شــناور در این 
صندوق بازارگردانی را طی روزهای آینده، 

به سازمان بورس ارائه می دهند.
رئیس هیات عامل ایمیدرو همچنین 
خبر داد: شــرکت توسعه معادن و فلزات، 

نخستین شرکت بورسی است که »شرکت 
سهامی عام پروژه« راه اندازی کرده است. 
غریب پور درباره جایگاه شرکت های این 
بخش یادآور شد: ارزش شرکت های معدنی 
و صنایع معدنی بورســی ۶۵ میلیارد دلار 
است که شــامل ۸۵ شرکت در بازار سهام 

هستند.
رئیس هیات عامل ایمیدرو با تاکید بر 
اینکه شرکت های بزرگ بخشی از سود خود 
را صــرف توســعه کرده اند، گفــت: در 
شرکت های زیرمجموعه ایمیدرو، شامل 
فــولاد مبارکه، مــس، گل گهــر، فولاد 
خوزســتان، چادرملو و... ۴ میلیارد و ۸۷۹ 
میلیون یورو و ۴۰ هزار میلیارد تومان طرح 
توسعه ای تعریف کرده ایم. وی تاکید کرد: 
این امر نشان از آینده درخشان شرکت های 
معدنی و صنایع معدنی در بورس می دهد. 
غریب پور افزود: ارزش شرکت های معدنی 
و صنایع معدنی در بورس به نرخ ارز نیما، 
۷۳ میلیارد دلار اســت، در حالی که کل 
ارزش بازار 2۷۴ میلیارد دلار اســت که با 
احتســاب فرابورس به ۳22 میلیارد دلار 

می رسد.
حسن قالیباف اصل، رئیس سازمان 

بورس نیز در این نشست گفت: از پیشنهاد 
ایمیدرو برای تشکیل صندوق بازارگردانی 
حمایت می کنیم.وی با بیان اینکه اهمیت 
جلسه در ایمیدرو این است که بازار سرمایه 
نسبت به گذشته به توجه بیشتری نیاز دارد، 
اظهار کرد: امســال مصــوب کردیم که 
شرکت های بورسی به شرط اینکه دارای 
رتبه بندی +++B باشــند، می توانند اوراق 

قرضه بدون ضامن منتشر کنند.
به گفته رئیس سازمان بورس و اوراق 
بهادار،  شرکت های معدن و صنایع معدنی 
از بنیه مالی قابل توجهی برای انتشار این 
نــوع اوراق برخوردارنــد. وی ادامه داد: از 
فرصت بازار بورس می تــوان برای تامین 
مالی شــرکت ها به منظــور فعالیت های 

اقتصادی در کشور استفاده کرد.
در ادامــه امیــر صبــاغ، مدیــر 
سرمایه گذاری و اقتصادی ایمیدرو به ارائه 
پیشــنهادهای ایمیدرو برای تقویت بازار 
بورس پرداخــت و اظهار کرد: تشــکیل 
صنــدوق بازارگردانی بــه ارزش ۳۰هزار 
میلیارد تومان،  اجرای مصوبه بورس درباره 
مصوبه 1۰درصد ســهام خزانــه، اجرای 
مصوبه بورس اوراق اختیار فروش تبعی و 
بیمه ســهام، تســریع در افزایش سرمایه 
شرکت ها،  تجدید ارزیابی در صورت لزوم،  
افزایش اعتبارات بازارگردانان مســتقل،  
هماهنگی بیشــتر با شرکت های حقوقی 
فروشنده سهام برای کنترل هیجانات بازار 
و هماهنگــی بیشــتر بــا بازارگردانــان 
شرکت های تابعه ایمیدرو جزو پیشنهادهای 
این سازمان اســت. وی تاکید کرد:  سهام 
شرکت هایی همچون فولاد مبارکه، ملی 
مس، گل گهر، چادرملو، فولاد خوزستان و 
فولاد خراســان، بنیادی است و می تواند 

نجات بخش کل بورس باشــد.وی گفت: 
افزایش سرمایه شرکت های بزرگ معدنی 
و صنایع معدنی از ۳۴هزار میلیارد تومان 
سال ۹۷ به ۸۹هزار میلیارد تومان در سال 
جاری می رسد. در این نشست همچنین 
اردشیر سعدمحمدی، مدیر عامل شرکت 
ملی صنایع مس با بیان سرمایه گذاری های 
این شرکت، گفت: ســرمایه گذاری های 
شرکت مس از محدوده 2 میلیارد یورو به 
۵/ ۴ میلیارد یورو می رسد که این مقیاس 
حتی برای کشورمان نیز رقم قابل توجهی 
محسوب می شود. ســعدمحمدی درباره 
اکتشافات جدید شرکت مس گفت: امسال 
معدن ارزشمندی را با ذخیره ۵۳۰ میلیون 
تنی معرفی خواهیم کــرد. وی ادامه داد: 
سهام مس به گونه ای است که منافع بالایی 
برای بازار سهام به ویژه سهامداران حقیقی 
به همراه خواهد داشــت. وی تاکید کرد: 
حتی در شرایط تحریم هیچ دغدغه ای برای 
فروش کاتد مس نداریــم. وی از مدیران 
بورس خواستار کاهش زمان بوروکراسی 
برای افزایش سرمایه شرکت و همچنین 
پذیرش ۵ شرکت جدید مرتبط با مس در 

بازار سرمایه شد.

»ایمیدرو«؛ راهبر سبدگردانی شرکت های معدنی 
و صنایع معدنی 

شــاخص کل در بازار بورس ۳۹ هزار و ۵۰۵ واحد رشد 
داشت که در نهایت این شاخص به رقم یک میلیون و ۷۰۴ هزار 

واحد رسید.
براساس معاملات بیش از 1۷ میلیارد و ۳۵۶ میلیون سهم، حق 
تقدم و اوراق بهادار به ارزش 1۷۸ هزار و 1۶۵ میلیارد ریال داد و ستد 

شد.
همچنین شاخص کل )هم وزن( با دو هزار و 1۰2 واحد افزایش 
به ۴۳۰ هزار و 2۰2 واحد و شاخص قیمت )هم وزن( با یک هزار و ۳۷۸ 

واحد رشد به 2۸1 هزار و ۹۸۸ واحد رسیدند.
شــاخص بازار اول ۳۳ هزار و ۹۵۷ واحد و شاخص بازار دوم ۵۹ 

هزار و  ۳۹۵ واحد افزایش داشتند.
علاوه بر این در بین تمامی نمادها، نماد صنایع پتروشیمی خلیج 
فارس )فارس( با پنج هزار و ۷۰1 واحد، فولاد مبارکه اصفهان )فولاد( 
با پنج هزار و 2۹۴ واحد، ملی صنایع مس ایران )فملی( با چهار هزار و 
۳2۶ واحد، معدنی و صنعتی گل گهر )کگل( با دو هزار و ۳۶۰ واحد، 
سرمایه گذاری غدیر )وغدیر( با یک هزار و ۵۵۵ واحد، معدنی و صنعتی 
چادرملو )کچاد( با یک هزار و ۴۵۰ واحد، گسترش نفت و گاز پارسیان 
)پارسان( با یک هزار و ۴2۵ واحد، توسعه معادن و فلزات )ومعادن( با 
یک هزار و 2۸۸ واحد، مخابرات ایران )اخابر( با یک هزار و 1۳۵ واحد، 
پتروشــیمی پردیس )شــپدیس( با ۹2۷واحد، بانک صادرات ایران 
)وبصــادر( با ۸۸۸ واحد، فولاد خوزســتان )فخوز( بــا ۸۷۸ واحد، 
پتروشیمی جم )جم( با ۸۵۰ واحد، پتروشیمی پارس )پارس( با ۸۴1 
واحد و شــرکت ارتباطات سیار ایران )همراه( با ۸۳۹ واحد بیشترین 

تاثیر مثبت را بر شاخص بورس داشتند.
 نماد بانک پارسیان )وپارس( با ۸۳۳ واحد، گروه مدیریت سرمایه 
گذاری امید )وامید( با ۴۶۳ واحد، سایر اشخاص بورس انرژی )انرژی 
۳( با ۳۷1 واحد، ســرمایه گذاری شاهد )ثشاهد( با 2۸۰ واحد، گروه 
بهمن )خبهمن( با 2۴۷ واحد، تامین سرمایه امید )امید( با 22۰ واحد،  
فروشگاه ای زنجیره ای افق کوروش )افق( با 1۷۹ واحد، پارس خودرو 
)خپارس( با ۹۰ واحد، سرمایه گذاری سایپا )وساپا( با ۷۴ واحد، گروه 
دارویی برکت )برکت( با ۶۹ واحد، گروه سرمایه گذاری توسعه صنعتی 
ایران )وتوصا( با ۶۴ واحد، گســترش ســرمایه گذاری ایران خودرو 
)خگستر( با ۶۳ واحد، ســرمایه گذاری بهمن )وبهمن( با ۶۳ واحد، 
کارخانجات تولیدی شهید قندی )بکام( با ۶2 واحد، پارس الکتریک 
)لپــارس( با ۵۹ واحد، صنعتی زر ماکارون )غزر( هم با ۵۹ واحد تاثیر 

منفی بر شاخص داشتند.
برپایه این گزارش، امروز نماد بانک ملت، ملی صنایع مس ایران،  
فولاد مبارکه اصفهان، بانک صادرات ایران، بانک تجارت، ســرمایه 

گذاری غدیر و گسترش سرمایه گذاری ایران خودرو در گروه نمادهای 
پربیننده قرار گرفتند. گروه فلزات اساســی هــم در معاملات امروز 
صدرنشین برترین گروه های صنعت شد و در این گروه ۹۵۸ میلیون 
و ۸۶۸ هزار برگه سهم به ارزش 2۷ هزار و ۴۴۰ میلیارد ریال داد و ستد 

شد.
آخرین وضعیت  شاخص فرابورس

شاخص فرابورس نیز بیش از ۴۶۹ واحد افزایش داشت و بر روی 
کانال 1۷ هزار و ۹2۰ واحد ثابت ماند.

همچنین در این بازار دو میلیارد و ۴۴1 هزار برگه سهم به ارزش 
۵۴ هزار و 1۸۳ میلیارد ریال داد و ستد شد.

امروز نمادهای ســنگ آهن گهرزمین )کگهر(، بیمه پاسارگاد 
)بپاس(، پتروشــیمی مارون )مــارون(، پلیمر آریاساســول )آریا(، 
پتروشیمی تندگویان )شگویا(، پتروشیمی زاگرس )زاگرس(، سهامی 
ذوب آهن اصفهان )ذوب(، فولاد هرمزگان جنوب )هرمز(، شرکت آهن 
و فولاد ارفع )ارفع(، هلیدنگ صنایع معدنی خاورمیانه )میدکو(، بانک 
دی )دی(،  گروه توسعه مالی مهر آیندگان )ومهان(، تولید نیروی برق 
دماوند )دماوند(،  اعتباری ملل )وملل(، برق و انرژی پیوند گستر پارس 
)بپیوند(، توسعه مولد نیروگاهی جهرم )بجهرم(، ویتانا )غویتا(،  پالایش 
نفت شیراز )شــراز(، فرابورس ایران )فرابورس(،  توکاریل )توریل( و 

پتروشیمی غدیر )شغدیر( تاثیر مثبت بر شاخص این بازار داشتند.
همچنین نماد مدیریت انرژی تابان هور )وهور(، نیروگاه زاگرس 
کوثر )بزاگرس(، گروه کارخانجات صنعتی تبرک )تبرک(،  توســعه 
مسیر برق گیلان )بگیلان(، تولید برق عسلویه مپنا )بمپنا(،  بیمه سامان 
)بساما(،  نفت پاسارگاد )شــپاس(،  بیمه کوثر )کوثر(، سیمان ساوه 
)ساوه(،  توزیع داروپخش )دتوزیع(، کشتیرانی دریای خزر )حخزر(،  
سرمایه گذاری توسعه و عمران استان کرمان )کرمان(،  شیر پاستوریزه 
پگاه گلستان )غگلستا( و پخش هجرت )هجرت( سرمایه گذاری پویا 

)وپویا( تاثیر منفی بر شاخص این بازار گذاردند.

تداوم صعود پرشتاب شاخص بورس
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محمدجواد آذری جهرمی در مراسم معرفی دستاوردهای بومی سازی تجهیزات پیشرفته شبکه ملی اطلاعات در پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان 
اینکه یکی از محورهای اصلی هسته اقتصاد دیجیتال در صنعت آی سی تی هر کشور، محور تولید داخل است، گفت: اگر ما می گوییم سهم ارتباطات و فناوری اطلاعات 
از تولید ناخالص داخلی به ۵/ ۶ درصد رسیده، بخشی از این سهم مربوط به تولیدات آی سی تی است. ما دانش فنی لازم را برای اینکه به مسیر حرکتی تولید 
برویم، داریم. اما برنامه ریزی نرم افزاری و مدل خلاقیتی که برای مدل نهایی به کار می رود، حائزاهمیت است و ما دانش آن را در داخل داریم. بلوغ صنعت تولید 
ما در این است که شرکت ها به سمت ادغام بروند، شرکت ها باید ظرفیت های تولیدی خود را کنار یکدیگر بگذارند و بتوانند اقتصاد خود را تداوم دهند. این 

کار اجتناب ناپذیر است و اگر بخواهیم دغدغه های مصرف کنندگان کالای داخلی را برطرف کنیم، باید این بلوغ را در صنعت تولیدی ایجاد کنیم.

بلوغ صنعت 
تولید،
 ادغام 
شرکت هاست

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

 سیم کارتی به نام 
»شاد« نداریم؛ همراه 
اول سیم کارت کودک 
با عنوان انارســتان و 
سیم  هم  ایرانســل 
کارتی به عنوان سیم 
کارت کودک ایرانسل 

ارائه کرده است.
 آقای محمدجواد آذری جهرمی در حاشیه جلسه هیئت 
دولت افزود: مردم به کلاهبرداری ها توجه نکنند. با توجه به فراگیر 
شدن آموزش مجازی بحث عدالت آموزشی مهم است و بر همین 
اساس در بحث توسعه روستایی تاکنون سه هزار و ۵۰۰ روستا 
به شــبکه ملی اطلاعات متصل شدند تا از ظرفیت های مجازی 
بهره بگیرند. برای اینکه هیچ دانش آموز و دانشجویی به خاطر 
مسائل مالی از تحصیل باز نمانند، سامانه شاد در سراسر کشور 
رایگان شد و ۷۰۰ هزار معلم بسته اینترنتی سه ماهه رایگان را 
دریافت کردند و یکشنبه این هفته با وزیر علوم جلسه ای خواهیم 
داشت تا بررسی های لازم در خصوص بسته های مورد نیاز اساتید 
و دانشجویان صورت گیرد و تا سه شنبه هفته آینده سایت ثبت 
نام باز خواهد شــد. افراد برای دریافت سیم کارت کودک هیچ 
هزینه مازادی پرداخت نکنند و هر کسی خواست به پرتال همراه 
اول یا ایرانســل و یا دفاتر خدمات ارتباطــی مراجعه کند و به 
تماس های تلفنی که موضوع اش دعوت به فروش ســیم کارت 
است پاسخ ندهند که کلاهبرداری است. سیم کارت های کودک 
فهرست های سفیدی دارد که همه سایت های اینترنتی به روی 
آن باز نیســت و فقط نیاز های آموزشی دانش آموزان را تامین 
می کند و از این طریق دغدغه خانواده ها در بحث فضای مجازی 
هم برطرف شده است؛ البته این سیم کارت ها از سال ۹۶ به بازار 
آمد، اما اکنون اســتقبال برای اســتفاده آن بیشــتر شــده و 

زیرساخت های آن در حال ارتقاست. 
ما تا هفته اول مهر جزئیات بســته رایگان شــاد را اعلام 
می کنیم و روی هر ســیم کارتی فعال می شود و در بسته شاد 
یکســری پیام رسان ها و موتور های جستجو هم با توجه به نیاز 

دانش آموزان تعریف شده است.

خبـــر
 سیم کارت »شاد« نداریم؛ 
مراقب کلاهبرداران باشید

اعلام آمادگی شهرداری اصفهان برای احیای 
موزه تاریخ طبیعی در مکان جدید

مدیرکل ارتباطات و 
امور بین الملل شهرداری 
اصفهان گفت: شهرداری 
اصفهــان آمادگی دارد 
برای احیای موزه تاریخ 
طبیعی در ســاختمان 
جدید با مالک اشــیاء 

مشارکت  کند.
ایمان حجتی در رابطه با انتشار گزارشی با عنوان »انتقال 
مــوزه تاریخ طبیعی اصفهان به ناکجاآباد این چراغ خاموش 
می شود؟«، که 1۷ شهریورماه در روزنامه اطلاعات منتشر شد 
افزود: شهرداری اصفهان در نخستین برنامه راهبردی ۵ ساله 
خود موسوم به برنامه »اصفهان +22« که دهه گذشته طراحی 
و اجرا شده بود، 22 طرح برای توسعه اصفهان تعریف کرد که 
یکی از آن ها، ســاخت موزه تاریخ طبیعی در منطقه ناژوان و 
انتقال اشیاء موزه تاریخ طبیعی از تالار تیموری به این مکان 
بود، که در این رابطه، عملیات ساخت یک ساختمان مناسب 
در مکان مزبور در سال های گذشته پیگیری و تا قسمتی از این 
پروژه انجام شده است و اکنون شهرداری اصفهان این آمادگی 
را دارد که در قالب مشارکت با مالک اشیاء، امکان برپایی این 
موزه در فضایی متناسب با محتوای موزه فراهم شود.موزه های 
تاریخ طبیعی به یک ساختمان مدرن با امکانات سخت افزاری 
مناسب نیاز دارند تا بتوان از اشیاء آن به خوبی حفاظت کرد. 
تالار تیموری یکی از بناهای دوره تیموری اســت و تنها اثر 
تاریخی بازمانده از آن دوره در اصفهان اســت و به طور قطع 
چنین عمارت تاریخی برای موزه تاریخ طبیعی مناسب نیست، 
زیرا امکان استقرار سخت افزارهای مناسب برای نگهداری از 
این اشیاء در آن وجود ندارد.طرح مرمت تالار تیموری و تغییر 
کاربری آن به یک موزه متناسب با بافت تاریخی اصفهان طبق 
یک روند اداری قابل انجام بوده است، ولی مساله این است که 
ورثه مرحوم جعفریان برغم پایان مشارکت آنها با شهرداری 

هنوز تالار تیموری را تخلیه نکرده اند.

دکتر محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در حاشیه آیین گشایش بیستمین نمایشگاه صنعت ساختمان 
تهران با سپاس ویژه از همت کارگران و مدیران سختکوش ذوب آهن اصفهان در جهت رشد و توسعه صنعت کشور 
گفت: یکی از افتخارات تولیدی و صنعتی در کشــور تولید ریل ملی توسط پولادمردان ذوب آهن اصفهان است و 
وزارت راه و شهرسازی نیز بر اساس رسالت خود به قول هایی که در خصوص به کارگیری و استفاده از ریل ملی داده 
عمل نمود و هم اکنون ریل تولیدی ذوب آهن اصفهان در خطوط ریلی کشــور مورد بهره برداری قرار می گیرد . 
امیدواریم کارشناسان و متخصصین ذوب آهن اصفهان همچون گذشته همت خود را در جهت تولید بیشتر ریل 
ملی و تامین نیاز  کشور به این محصول به کار گیرند. مقاوم سازی ساختمان ها و بهره گیری از تکنولوژی روز دنیا و 
خارج شدن از شیوه های سنتی در این زمینه مهم است و باید بدانیم  بهینه سازی در ساختمان و به کارگیری مصالح 
استاندارد و حرکت به سمت تکنولوژی های جدید در ساختمان سازی یک ضرورت است. وی همچنین با اشاره به 
افزایش قیمت مسکن در ماه های اخیر گفت: قیمت مسکن متاثر از بازارهای موازی است که امیدواریم فرایند التهابی 

که هم اکنون در بخش مسکن حاکم شده  است با خویشتنداری مردم کاهش یافته و به آرامش تبدیل گردد.

به کارگیری ریل ملی 
در خطوط ریلی
 افتخاری برای صنعت کشور

محمد اسلامی

ابوالحسن فیروزآبادی دبیر شورای عالی فضای مجازی گفت: با استفاده از تولیدات بومی می توانیم 
به روزهای خوش اقتصاد مقاومتی در حوزه فناوری امیدوار باشــیم. وی  در مراسم امضای تفاهم نامه 
همکاری میان شرکت مخابرات ایران و سندیکای مخابرات در توسعه شبکه ملی اطلاعات که در حاشیه 
بازدید از نمایشگاه دستاوردهای بومی شبکه ملی اطلاعات برگزار شد، افزود: ما در مرکز ملی معتقد 
هستیم که سیستم ثابت مخابرات دچار تاخیر است و این تاخیر باید به شکل ویژه ای جبران شود تا 
بتواند شبکه موبایل کشور را کامل کند. بخش عمده نیازهای ارتباطی کشور از نظر پهنای باند و خدمات 
باید روی شبکه ثابت باشد. آمار سرمایه گذاری که در این بخش صورت گرفته است،  عدم توازن را نشان 
می دهد. سرمایه گذاری در توسعه شبکه ثابت کشور باید در اولویت قرار بگیرد. وزارت ارتباطات تلاش 
کرد تا بودجه ای برای شبکه مترو کشور تامین کند تا به این واسطه و توافق سهام دارها بتوان با قدرت 
کافی وارد صحنه شوند. ما مجبور به تهیه تجهیزات از داخل هستیم که باعث خوشحالی است. امروز 

در سطح خوبی از تولید تکنولوژی هستیم و می توانیم در تمام این حوزه ها تلاش کنیم. 

تحقق اقتصاد مقاومتی
 با استفاده از 
تولیدات بومی

ابوالحسن فیروزآبادی

آقای علیرضا تابش رئیس بنیاد مسکن، در حاشیه مراسم معارفه نماینده جدید، ولی فقیه در بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی گفت: با ابلاغ اعتبارات 2۰۰ هزار واحد مسکن روستایی، از امروز وام مسکن روستایی از ۴۰ میلیون 
به ۵۰ میلیون تومان تبدیل شده است. متقاضیان از امروز می توانند تشکیل پرونده دهند و کسانی که توان مالی ندارند 
و در روستا های کم درآمد زندگی می کنند از حساب 1۰۰ امام مبلغ ده میلیون به آن ها کمک می کنیم. بازسازی 1۶ 
هزار واحد مسکونی در این استان را شروع کردیم که ۵۰ درصد اعتبارات آن را سال گذشته دریافت و ۵۰ درصد آن 
را نیز امسال در هیئت دولت تصویب و تامین کردیم. ما در تلاشیم حاشیه نشینی شهر زاهدان را ساماندهی کنیم و 
در این طرح ساماندهی زمین ها را تفکیک می کنیم و سند تفکیکی به افراد می دهیم و 1۰ هزار واحد مسکونی در 
برنامه پیش بینی کردیم تا به آن ها وام پرداخت کنیم که , 2۵ میلیون وام بلاعوض پرداخت می کنیم. در حاشیه 
بندرچابهار نیز همین طرح را برای دو هزار و ۵۰۰ خانوار تا پایان امســال اجرا می کنیم. بازسازی روستای قطور در 
آذربایجان غربی در نقطه صفر مرزی که تخریب شده است و بازسازی سراب و نقطه ای دیگر در آذربایجان شرقی را 

باید امسال به پایان برسانیم. دربخش تکمیلی امسال حدود 2۵۰ هزار واحد مسکن روستایی را باید تکمیل کنیم.

وام مسکن روستایی 
از امروز
 ۵٠ میلیونی شد

علیرضا تابش

 سردار بهمن کارگر رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس در نشست خبری گرامیداشت چهلمین 
سالگرد آغازجنگ تحمیلی از اجرای 2۶ هزار و ۵۰1 برنامه در سراسر کشور خبر داد و گفت: امسال نه در تهران و نه 
در خلیج فارس رژه نخواهیم داشــت و به جای آن مراسم تکریم و گرامیداشت یک میلیون رزمنده دفاع مقدس را 
خواهیم داشت.  رئیس بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس با اشاره به فعالیت ۵۰۵ ستاد در سراسر کشور 
در این ارتباط اظهار داشــت: از جمله برنامه های پیش بینی شده در این مناسبت می توان به تجلیل و تقدیر از یک 
میلیون پیشکسوت دفاع مقدس و مدافع حرم نام برد که مراسم آن ۳1 شهریور برگزار خواهد شد و به صورت تصویری 
از بیانات رهبر انقلاب نیز استفاده می کنیم. درچهلمین سالگرد آغازجنگ، شاهد افتتاح نمایشگاه دستاوردهای ملی 
درموزه دفاع مقدس خواهیم بود که روز چهارشنبه دوم مهر برگزار می شود. همچنین از ۵۴ کلان پروژه دفاع مقدس 
نیز رونمایی خواهد شد. این پروژه ها به عنوان جعبه سیاه جنگ پیش بینی شده و تمام مسائل جنگ در حوزه زنان، 
روحانیت، نقش امام در مدیریت جنگ، تبلیغات جنگ، مهندسی در جنگ، توپخانه، نقش نیروی هوایی و دریایی 

در جنگ، نقش ضد انقلاب در جنگ و بخش هایی همچون کردستان در جنگ را شامل می شود.

تکریم از یک میلیون
 رزمنده به جای 
رژه سالانه

سردار بهمن کارگر

دکتر کوروش پرویزیان مدیرعامل بانک پارسیان در پیامی فرارسیدن نوزدهمین سالگرد فعالیت بانک پارسیان را تبریک 
گفت؛ نوزدهمین سالگرد تاسیس بانک پارسیان را به تمامی همکاران خدوم و پرتلاش، سهامداران، مشتریان و ذی نفعان بانک 
تبریک می گویم وخداوند متعال را شاکرم که در برهه ای از زندگی حرفه ای خود، همکاری با خانواده بزرگ بانک پارسیان را به اینجانب 
اعطا کرده است. امروز با عنایت به رزومه و کارنامه قابل قبول خود ،همچنان مورد توجه فعالان اقتصادی، شبکه بانکی و آحاد مردم 
است. مشتریان، ذینفعان گرامی و سهامداران ارجمند، امروز ما میراث دار دستاوردهای مدیران باتجربه وکارکنان خدوم و پرتلاشی 
هستیم که با تمام توان پاسدار سرمایه های ارزشمند و دارایی های شما بودند و تمام ظرفیت و توانایی های خود را برای خلق ارزش 
بیش از پیش به کار بسته اند تا بانک پارسیان بتواند همانند گذشته به عنوان یک بانک خوشنام در نظام بانکی بدرخشد. بانک پارسیان 
با استفاده از قابلیت ها و ظرفیت های خود ، توانسته است در مسیر تحقق رونق تولید و صنعت، رفع مشکلات بنگاه های اقتصادی و 
ایجاد اشتغال پایدار و همچنین حمایت از کسب و کارهای دانش بنیان گام های موثری بردارد و به عنوان تسهیل گر و محرک چرخه 
های اقتصاد و تجارت طی چند سال اخیر ضمن ایفای رسالت و مسئولیت های اجتماعی از طریق اعطای تسهیلات اشتغالزایی و 

قرض الحسنه در مناطق کمتربرخوردار، توانسته نام و جایگاه خود را بیش از پیش در جامعه به عنوان بانکی پیشگام مطرح نماید.

کارکنان بانک پارسیان با تمام توان 
پاسدار سرمایه های ارزشمند
 و دارایی های شما بودند

کوروش پرویزیان

شــرکت تعاونی مصرف کارکنان ذوب آهن اصفهان از بین ۳۷۰۰۰ تعاونی کشور، موفق به کسب رتبه اول 
تعاونی برتر ملی در تامین نیاز مصرف کنندگان شد . در آیین ویژه تقدیر از تعاونی های برتر ملی که چهارشنبه 1۹ 
شهریور به مناسبت هفته تعاون برگزار شد ، لوح و تندیس ویژه تعاونی برتر ملی از سوی اسحاق جهانگیری، معاون 
اول رئیس جمهور در حضور محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به امین قنبری مدیرعامل شرکت 
تعاونی مصرف کارکنان شرکت اهداء شد . امین قنبری مدیرعامل این تعاونی در خصوص دلایل کسب موفقیت 
مذکور گفت : ۵1 سال خدمت رسانی صادقانه به خانواده بزرگ ذوب آهن و سایر مردم استان اصفهان، اشتغال زایی 
و بسترســازی برای بهره گیری از ســرمایه های اجتماعی، توزیع همگانی، گســتردگی فعالیت و بهره مندی از 
فروشگاه های زنجیره ای ، توانمند سازی نیروهای کارآفرین ، تجمیع منابع برای بهره گیری در تولید ، هدایت، نظارت 
و حمایت قانونمند از مشــارکت عمومی در فعالیت های اجتماعی و اقتصادی ، همکاری مستمر با مراکز خیریه، 
بهزیســتی و توانبخشی و حضور و ایفای نقش فعال در مسئولیت های اجتماعی ، از دلایل انتخاب تعاونی مصرف 

کارکنان ذوب آهن اصفهان جهت کسب رتبه اول تعاونی برتر ملی در تامین نیاز مصرف کنندگان می باشد .

 تعاونی 
برتر 
ملی

شرکت تعاونی مصرف کارکنان ذوب آهن اصفهان

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی کشور در جلسه کارگروه مشترک تسهیل و رفع 
موانع تولید، استان سمنان با بیان اینکه در کشور حدود 1۵۰۰ واحد راکد هدف گذاری شده است که از این تعداد 
۶۷۰ واحد راه اندازی مجدد شد، گفت: با تلاش های انجام شده تقویت تولید و حمایت از بخش صنعت به صورت 
جدی در دستور کار قرار دارد و در پنج ماه نخست امسال در بیشتر تولیدات صنعتی کشور با افزایش تولید و رشد 
مواجه بودیم. به گفته محســن صالحی نیا، سال گذشته ۳1۷ هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی در قالب های 
مختلف به بخش صنعت و معدن اختصاص پیدا کرده که ۳۰ درصد منابع تسهیلاتی کشور است و باید این میزان 
به ۴۰ درصد ارتقا پیدا کند. هدف گذاری شــده است تا پایان امسال، 1۸۰۰ واحد تولیدی و صنعتی در کشور به 
بهره برداری برسد که اعم این واحد ها از طرح هایی است که بالای ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارند و نیاز است تا 
این واحد ها در استان نیز احصا شود. وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه در کشور برای تامین  پارچه 
چادر مشکی نیاز جدی وجود دارد، با تعیین میزان نقدینگی و وصول درخواست از سوی متقاضی، تامین تسهیلات 
و تضمین بازگشت سرمایه، شرکت تولیدی الگانت سمنان می تواند در بحث تامین  پارچه چادر مشکی اقدام کند. 

۳٠ درصد منابع تسهیلاتی 
به بخش صنعت و معدن 
رسید

محسن صالحی نیا

دکتر داود زارعیان، معاون امور 
مشتریان شرکت مخابرات ایران در 
پاســخ به قدس می گوید: الان دیگر 
کلاهبرداری از طریق پیامک بسیار کم 
شــده؛ در واقع تا آنجایی که ما اطلاع 
داریم درحال حاضر ۹۰ درصد موارد 
کلاهبرداری بــه صورت تلفنی انجام 

می شود.
وی با اشاره به اینکه معمولاً مجرمان 
کلاهبردار از چند تکنیک و روش استفاده 
می کننــد، می افزاید: یکــی از این روش ها 
اســتفاده از ترفند ادعای برنده شــدن در 
مسابقاتی مثل مسابقات رادیویی و... است. 
روش شایع دیگر ارائه خدمت است، مثلًا به 
مخاطب می گویند به او خدمت بیمه شخص 
ثالــث را با نصــف قیمت ارائــه می دهند. 
کلاهبرداری با این روش ها به صورت نقدی 
اســت. البته گاهی هم می گویند اگر شما 
هزینه ای را بپردازید ما برای شما کالایی مثل 
تلویزیون و یخچال و.. ارسال می کنیم. در این 
روش ها کلاهبرداران معمولاً از روی پروفایل 
کســانی کــه به آن هــا دسترســی دارند 
مخاطبشــان را به صــورت اتفاقی انتخاب 
می کننــد و با آن ها تماس می گیرند و برای 
اینکه به مخاطبشان اطمینان بدهند خطری 
آنان را تهدید نمی کند، خطوط خود را روی 
برخی از خطوط معتبر نهادها و دستگاه ها و... 
دایــورت می کنند و بعد به فــرد مورد نظر 
می گویند اگر می خواهید مطمئن باشــید 
همین الان با شماره ام تماس بگیرید آن وقت 
خواهید دید که از نهاد صدا و سیما یا وزارت 
علوم و... گوشی را برمی دارند و مخاطب هم 
وقتی شماره مورد نظر را می گیرد چون از آن 
طرف شخصی از صدا و سیما و یا دیگر نهادها 

پاســخ می دهد، خیالش راحت می شود و 
تصور می کند شــماره ای کــه با آن تماس 
گرفته اند از صدا و ســیما یا فلان نهاد بوده 

است.
البته به تازگی شاهد یک روش جدیدی 
هم بوده ایم و آن، سوءاستفاده کلاهبرداران 
از شبکه های اجتماعی به ویژه تلگرام است. 
به این ترتیب که در سیستم تلگرام این امکان 
که یک فرد روی یک گوشی خود چند اکانت 
تلگرام داشته باشــد، وجود دارد. بنابراین 
شماره فرد را روی گوشی خودش رجیستر 
می کند و بعد برای تعداد زیادی از آشنایان و 
دوستان فرد پیام ارسال می کند که مثلًا این 
شماره کارت من است و به من مقداری پول 
قرض بدهید. به هرحال طبق گزارش هایی 
که داریم کلاهبرداری پیامکی بسیار محدود 
و نزدیــک به صفر شــده، اما متأســفانه 
سوءاستفاده های تلفنی همچنان وجود دارد. 
البتــه اگر مردم فقط و فقط یک جمله را به 
خاطر بسپارند که کسی برای پرداخت جایزه 
و یا هدیه با آن ها تماس نمی گیرد، چون احراز 
هویت حتماً باید به صورت حضوری انجام 
گیرد، این روش کلاهبرداری برای همیشه 
برچیده می شود. اما مردم سادگی می کنند 

و این کار را انجام نمی دهند.
استفاده از سامانه پیامکی

وی سپس به موضوع سامانه پیامکی 
اشاره می کند و می گوید: اصولاً کسانی که 
می خواهند سوءاستفاده کنند این کار را از 
طریق سامانه یا پنل پیامکی ثبت شده، انجام 
نمی دهند؛ دلیلش هم این اســت که وقتی 
کسی می خواهد سامانه پیامکی بگیرد شماره 
تلفن و تمام مشخصاتش، حتی نشانی خانه 
و محل کارش در سیستم، ثبت و در صورت 

نیــاز ارائه می شــود. شــماره پنل ها قابل 
شناسایی اســت. بنابراین به طور معمول 
متخلفــان از طریق شــماره تلفن هایی که 
متعلق به خودشان نیست و مجهول هستند 
برای ارسال پیامک ها و کلاهبرداری استفاده 
می کنند. به هرحال از سیســتم های پنلی 
نشــاندار امکان ارســال پیامک به منظور 
کلاهبرداری وجود ندارد و اگر کسی چنین 
کند بلافاصله شناسایی و بازداشت می شود.

زارعیان در پاسخ به این پرسش که آیا 
شخص می تواند بدون استفاده از پنل پیامکی 
از یک سیم کارت پیامک حجمی ارسال کند، 
می گویــد: ممکن اســت در ســیم کارتی 
مسروقه، شــماره تلفن افراد زیادی ذخیره 
شده باشد و برای آن ها پیامک ارسال کند؛ 
البته الان سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی برای ارسال پیامک، سقف مشخصی 
را تعیین کرده است، به طوری که اگر از یک 
شماره تلفن تعداد زیادی پیامک ارسال شود 
بــه عنوان پیامک انبوه تلقــی کرده و آن را 

مسدود می کند.
مردم چه کنند؟

وی با اشاره به اینکه سالانه میلیون ها 

پیامک به منظور اطلاع رسانی به مردم ارسال 
می شــود تا در دام افراد کلاهبردار نیفتند، 
می گوید: در حال حاضر مردم تنها از طریق 
پلیس فتا می توانند کلاهبرداری پیامکی یا 
تلفنی و... را پیگیری کنند.خوشبختانه این 
پلیس بخش عمده ای از کلاهبرداران تلفنی 

و پیامکی را شناسایی و دستگیر می کند.
وی در خاتمه می افزاید: فناوری های 
نوین پیچیدگی ها و سادگی های خاص خود 
را دارند. سادگی فناوری های نوین این است 
که همه افراد می توانند از آن ها استفاده کنند 
و پیچیدگــی آن ها هم این اســت که افراد 
حرفه ای می توانند از آن ها اســتفاده های 
دیگری ببرند، بنابراین مــردم باید مراقب 
باشند به پیامی که نمی شناسند پاسخ ندهند 
و مراجعات بی دلیلی به گوشــی های خود 

نداشته باشند. 
وقتی برایشــان پیام هایی به ویژه در 
شبکه های اجتماعی می آید تا شناخت کافی 
از آن پیدا نکردند، به هیچ عنوان آن ها را تأیید 
نکنند چون به هرحال هکرها و کلاهبرداران 
حرفــه ای می توانند از هــر فرصتی برای 

کلاهبرداری استفاده کنند.

90 درصد موارد کلاهبرداری ها به صورت تلفنی است

بخش های مختلف اقتصادی کشور در پنج ماه ابتدای امسال بیش از ۵۴2 هزار میلیارد ریال تسهیلات از 
بانک ملی ایران دریافت کردند.  مجموع تسهیلات پرداختی این بانک به بخش های کشاورزی و صنایع تبدیلی، 
صنعت و معدن، مسکن و ساختمان، بازرگانی و... بالغ بر ۵۴2 هزار و 1۴۶ میلیارد ریال در ۵۵۵ هزار و ۷2 فقره 
بوده است. سهم بخش کشاورزی و صنایع تبدیلی از تسهیلات پرداختی بانک ملی ایران به بخش های مختلف 
اقتصادی طی این مدت، بالغ بر ۳۰ هزار و ۳۰2 فقره به ارزش 2۰ هزار و ۹۳ میلیارد ریال بوده است. همچنین 
از ابتدای سال جاری تا پایان مردادماه، پنج هزار و ۹۴۸ میلیارد ریال تسهیلات در 1۳ هزار و ۶۹۷ فقره به بخش 
مسکن و ساختمان پرداخت شده است. همچنین این بانک در راستای حمایت از بخش صنعت و معدن کشور 
در مدت مذکور بالغ بر 12۴ هزار و 2۰1 میلیارد ریال تسهیلات در 1۶ هزار و 2۵۰ فقره پرداخت کرده است. 
بنگاه های بخش بازرگانی نیز ۶۵ هزار و ۷1۳ فقره تســهیلات به ارزش ۶۷ هزار و ۳۷۰ میلیارد ریال دریافت 
کرده اند. همچنین سهم بخش خدمات نیز از مجموع این تسهیلات ۴2۸ هزار و ۹۶۴ فقره به ارزش ۳2۳ هزار 

و ۴۳۹ میلیارد ریال و سهم بخش صادرات نیز 1۴۶ فقره به ارزش یک هزار و ۹۵ میلیارد ریال بوده است.

تخصیص ۵۴2 هزار میلیارد 
ریال تسهیلات بانک ملی 
ایران به بخش های اقتصادی

بانک ملی ایران
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در حالی که ایران در سال ۲۰۱۸ دومین صادرکننده بزرگ فرش دستباف جهان بود اما در سال ۲۰۱۹ به رتبه سوم تنزل یافت. به گزارش فارس، ایران در سال ۲۰۱۸ با ۲۳۸ میلیون دلار صادرات 
فرش بعد از هند رتبه دوم جهان را داشت اما با کاهش صادرات این کالا به ۷۳ میلیون دلار در سال ۲۰۱۹ به رتبه سوم تنزل یافت.  در سال ۲۰۱۸ هند ۳۱۴، پاکستان ۶۶، ایران ۲۳۸، نپال ۷۳، ترکیه 
۴۲ و چین ۴۹ میلیون دلار صادرات فرش دستباف به جهان داشته اند. در سال ۲۰۱۹ نیز هند ۳۱۹، پاکستان ۸۰، ایران ۷۳، نپال ۶۷، ترکیه ۴۷ و چین ۳۸ میلیون دلار صادرات فرش دستباف داشته اند. 
حامد چمن رخ؛ عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید کنندگان و صادرکنندگان فرش دســتباف ایران درباره کاهش صادرات فرش ایران گفت: با وضع تحریم های ظالمانه آمریکا در سال ۱۳۹۷ یا 
همان سال ۲۰۱۸ صادرات فرش دستباف ایرانی حدود ۲۰۰ میلیون دلار کاهش یافت بطوری که در سال ۲۰۱۹ صادرات این کالا به کمتر از ۱۰۰ میلیون دلار رسید.  گفتنی است، شاید اغلب ما ایرانی ها 
تولید و صادرات فرش دستباف را منحصر به ایران بدانیم و تصور کنیم که کشورمان یکه تاز تولید و صادرات فرش دستباف در جهان است. البته اگرچه این موضوع به لحاظ کیفیت، نقشه و طراحی 
تولید فرش دســتباف ایرانی درست است و هیچ کشوری در این زمینه ها نتوانسته رقیب فرش دستباف ایرانی باشد اما واقعیت آن است که کشورهای مختلفی از جمله هند، چین، پاکستان، 
ترکیه، نپال و حتی کشور مصر در این زمینه فعالیت می کنند. پیش از این فرحناز رافع؛ رئیس مرکز ملی فرش ایران گفته بود: با غفلت ایران از ظرفیت های درآمدزایی و اشتغال زایی فرش دستباف، 

کشورهایی مانند مصر با حمایت های دولتی پا به عرصه تولید در این صنعت نهاده اند و در زمانی کوتاه خود را در این صنعت به دنیا معرفی کرده اند.

ایران  سومین
 صادرکننده 
فرش در جهان
 است

هفته نامه اقتصادی ایرانگردشگری

خبـــــر

بر اساس بند )ح( تبصره ۱۷ قانون بودجه سال 
۱۳۹۹ کشــور، تمامی دســتگاه های موضوع 
ماده)۲۹( قانون برنامه ششــم توسعه از جمله 
نهادهای عمومــی غیردولتی و بنیادها مکلفند 
کمک های خود را از طریق حواله های الکترونیک 

ساتنا و پایا انجام دهند.
به گزارش اعتبار به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی، مدیرکل دفتر امور حمایتی و 
توانمندسازی با بیان این مطلب گفت: اجرای این بند می تواند نقشی 
موثر در ارتقای شــفافیت عملکرد موسسات خیریه خصوصی و 
مردم نهاد ایفا کند. وی با بیان اینکه موسسات خیریه در تمامی کشورها 
از ارکان بخش رفاه اجتماعی به شمار می روند، افزود: با وجود این، در 
صورت نبود نظارت مناسب و دقیق، امکان استفاده از عنوان خیریه 
برای پولشویی و سوءاستفاده محتمل است که موجب سلب اعتماد 
عمومی به خیریه ها می شود. به گفته مریم میرمالک با اجرای تبصره 
یاد شده، ثبت دقیق اطلاعات پرداخت های حمایتی مبنای دریافت 
معافیت مالیاتی خیریه ها خواهد بود و به این ترتیب شفافیت در 
پرداخت های حمایتی این موسسات ممکن خواهد شد. وی افزود: 
همان گونه که از طریق اطلاعیه گذشــته وزارت تعاون،کار و رفاه 
اجتماعی نیز اعلام شد پرداخت های حمایتی باید به صورت حواله 
الکترونیک )ساتنا/ پایا( انجام و در قسمت بابت حواله الکترونیک، 
نسبت به درج کد 2۴ رقمی در قسمت »شناسه پرداخت« اقدام شود. 
به گفته میرمالک، این کد شامل عدد 11۰ در ابتدا، سپس عدد 11 
رقمی شماره ثبت موسسه خیریه و در انتها شماره تلفن همراه رابط 
موسسه )بدون در نظر گرفتن صفر اول( است. مدیرکل دفتر امور 
حمایتی و توانمندسازی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: پس 
از انجام پرداخت به شیوه مذکور، اطلاعات شناسه پرداخت به همراه 
اطلاعات هویتی دریافت کننده، دستگاه پرداخت کننده، مبلغ و تاریخ 
پرداخت از شبکه بانکی دریافت و در سامانه ای که به این منظور در 
آینده ای نزدیک معرفی خواهد شد، طبقه بندی و ثبت می شود. وی 
تاکید کرد: ســامانه مذکور در فرآیند مالیاتی در سال جاری برای 
عملکرد سال 1۳۹۸ هیچ تغییری نخواهد کرد و سامانه ایجادی مبنای 
معافیت مالیاتی عملکرد سال 1۳۹۹ است که در سال 1۴۰۰ منظور 

خواهد شد.

خبـــر
مبنای معافیت مالیاتی خیریه ها 

مشخص شد
»سفر هوشمند بروید«
 جایگزین»سفر نروید« 

میــراث  وزیــر 
فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشــگری با بیان 
اســت   قرار  اینکــه 
وزیر  بــا  جلســه ای 
باشد،  داشته  بهداشت 
ســفر  تعطیلی  گفت: 
کشــید  طول  زیادی 

می خواهیم که »سفر هوشــمند بروید« جایگزین 
»سفر نروید« شود.

 علی اصغر مونسان، وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشــگری با حضور در برنامه تلویزیونی درباره وضعیت 
صنعت گردشــگری گفت: گردشگری با اندکی حمایت نیز 
می تواند دستاوردهای زیادی داشــته باشد. می توان با ۵۰ 
میلیون تومان شغل ایجاد کرد اما در بخش صنعت، یک شغل 
با حداقل ۵۰۰ میلیون تومان ایجاد می شــود. ما در شرایط 
تحریم با وجود همه اتفاقات عجیب سال ۹۸ مثل سیل، بنزین، 
شــهادت سردار ســلیمانی، درگیری های منطقه و سقوط 
هواپیمای اوکراینی، باز هم شاهد رشد بی نظیری بودیم چون 
اشتغال در حوزه گردشگری پایدار است. با ۳2 هزار اثر ثبت 
ملی و 2۴ اثر ثبت جهانی، بودجه بسیار کمی در اختیار داریم 
و ناچاریم بخشی از این بودجه را به بناهای بزرگ انتقال دهیم، 
بخشی دیگر رها می شود و مردم نیز بحق انتقاد می کنند. ما 
توانســته ایم از ســرمایه مردم برای احیای برخی از بناهای 
تاریخی اســتفاده کنیم. یک موزه 2۰۰ ساله در برزیل آتش 
گرفت؛ ببینید چه غوغایی شد ولی موزه های ما با قدمت بسیار 
زیاد و بودجه بســیار کم اداره می شوند. با وجود این، بودجه 
وزارت میراث فرهنگی در دو سال گذشته دو برابر شده است. 
در شرایطی که کشور با شیوع ویروس کرونا مبارزه می کند، 
در کشــور، ما هیچ وقــت هتل ها را تعطیــل نکردیم بلکه 
پروتکل های سختگیرانه به همه هتل ها ابلاغ شد ولی بسیاری 
از آنها مشتری نداشــتند و خودشان تعطیل کرده اند چون 

هزینه بازماندن هتل ها زیاد است.

بنابر هدف تســهیل فضاي کسب و کار اشخاص حقوقي، شناسه ملي به عنوان شماره اقتصادي تلقي شده و 
بنگاه هاي اقتصادي براي اخذ مجوزهاي لازم براي شروع کسب و کار نیازي به شماره اقتصادي ندارند.  محمود علیزاده 
معاون حقوقي و فني سازمان امور مالیاتي کشور با اشاره به دستور وزیر امور اقتصادي و دارایي مبني بر روان سازي و 
تســهیل فضا و ایجاد پنجره واحد شروع کسب و کار، گفت: براساس همکاري سازمان امور مالیاتي کشور و معاونت 
اقتصادي وزارت امور اقتصادي و دارایي، زمینه سهولت شروع کسب و کار بنگاه هاي اقتصادي و تسهیل در اخذ مجوزهاي 
لازم از جمله شماره اقتصادي فراهم شد. اکنون با اجراي بخشنامه سازمان که در همین ارتباط صادر شد، اشخاص 
حقیقي به محض اخذ مجوز یا پروانه کسب و کار از اصناف و اتحادیه ها و همچنین اشخاص حقوقي و بنگاه هاي اقتصادي 
به محض ثبت در اداره ثبت شرکت ها، در سامانه سازمان امور مالیاتي کشور هم ثبت نام شده تلقي مي شوند. شماره 
ملي اشخاص حقیقي و شناسه ملي اشخاص حقوقي به عنوان شماره اقتصادي براي آغاز کسب و کار قلمداد مي شود 
و فعالان اقتصادي از همان زمان ثبت شرکت یا کسب مجوز فعالیت، از نظر سازمان امور مالیاتي »مودي« تلقي شده و 

شماره اقتصادي آنها بدون نیاز به طي مراحل راستي آزمایي صادر خواهد شد و نیاز به هیچ استعلام دیگري نیست.

بنگاه ها براي شروع 
فعالیت نیازي به اخذ شماره 
اقتصادي ندارند

محمود علیزاده

مدیرعامل بیمه سرمد گفت: ما شرکت جوانی هستیم و قدمت زیادی نداریم، اما اعتبارمان به دلیل تمرکز بر ارائه 
خدمات به روز و مناسب به دست آورده ایم. مهندس مهدی مهدوی مدیرعامل این شرکت در سفر به استان کرمان، با 
مدیریت و معاونان بانک صادرات استان دیدار و از شعبه بیمه سرمد در شهر کرمان بازدید کرد. با توجه به پتانسیل هایی 
که در استان کرمان وجود دارد، ما باید بتوانیم عملکرد بهتری در استان داشته باشیم و وضعیت کنونی را ارتقا دهیم. ما 
در سال گذشته حدود ۶۹ درصد رشد پرتفوی داشتیم و وارد باشگاه هراز میلیاردی های صنعت بیمه شدیم و در این 
فضا سهم استان کرمان در پرتفوی شرکت باید بیشتر از این باشد. باید سهم شبکه فروش از پرتفوی استان مشخص شود. 
بررسی های اولیه ما نشان می دهد که بعضی از نمایندگان سرمد در استان وضعیت خوبی دارند و این عملکرد مثبت 
باید در بقیه شعب هم عملیاتی شود. لازمه تحقق این برنامه، این است که رشد را در تمامی ارکان شرکت اجرا کنیم. از 
لحاظ سودآوری جایگاه خوبی در میان شرکت های بیمه داریم و در توانگری مالی هم در تمامی سال ها توانستیم سطح 
یک توانگری حفظ کنیم و در این شرایط، باید روی کیفی سازی پرتفوی کار کنیم و که بتوانیم در بلند مدت جایگاه 
شرکت را حفظ کنیم. در بخش بیمه عمر و پس انداز جای رشد زیادی داریم و باید در این حوزه کار جدی انجام دهیم.

اعتبارمان را
 از ارائه خدمت
 به دست آوردیم

مهدی مهدوی 

بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران از برطرف شدن اختلاف میان نمایندگی های شرکت های بیمه با سازمان 
تامین اجتماعی در خصوص هزینه های بیمه، پس از اصلاح ماده ۳۸ قانون تامین اجتماعی خبر داد. »غلامرضا سلیمانی« 
رئیس کل بیمه مرکزی، با اعلام خبر حل مشکل ماده ۳۸ قانون تامین اجتماعی گفت: به دلیل مشکل ایجاد شده میان 
نمایندگان بیمه با سازمان تامین اجتماعی در خصوص هزینه های بیمه و تصور سازمان تامین اجتماعی مبنی بر اینکه 
نمایندگان بیمه، پیمانکاران آن سازمان بوده و بابت پیمانکاری درصد بالایی )حدود 1۶درصد( را برای هزینه بیمه ای آنها 
در نظر گرفته بود، اقداماتی در راستای برطرف شدن این سوء برداشت صورت گرفت. براساس پیگیری های صورت گرفته 
از سوی بیمه مرکزی و سندیکای بیمه گران ایران، مساله ماده ۳۸ نمایندگان بیمه برطرف شد؛ به این معنا که دیگر از 
طرف سازمان تامین اجتماعی مبلغ بیمه پیمانکاری از نمایندگان دریافت نمی شود. به تمامی ۸۰ هزار نماینده بیمه سراسر 
کشور همچنین ابلاغ شده است تا به شعب سازمان تامین اجتماعی مراجعه کرده و کد شغل خود را دریافت کنند. ماده 
۳۸ قانون تامین اجتماعی کلیه کارفرمایان و پیمانکاران تحت عضویت سازمان تامین اجتماعی را مکلف می سازد که علاوه 

بر بیمه کردن کارکنان خود، نسبت به بیمه کردن نیروهای مربوط به پروژه های مناقصه ای و قراردادی نیز اقدام کنند.

حل اختلاف نمایندگان 
شرکت های بیمه
 با سازمان تامین اجتماعی

غلامرضا سلیمانی

نایب رئیس کمیســیون برنامه و بودجه مجلس گفت: طبق اعلام بذرپاش، دیوان محاسبات حمایت از 
مدیران شجاع و ریسک پذیر را در دستور کار خود قرار می دهد. حجت الاسلام میرتاج الدینی با اشاره به حضور 
مهرداد بذرپاش در جلسه روز گذشته کمیسیون برنامه و بودجه مجلس، گفت: در این جلسه برنامه های دیوان 
محاسبات کشور مورد بحث و بررسی قرار گرفت؛ دیوان محاسبات سندی ۵ ساله تحت عنوان »دیوان فناورانه 
مردم پایه« را تدوین کرده است. طبق گفته رئیس دیوان محاسبات، در این دوره قرار بر این است که گزارش های 
تفریغ بودجه اثربخش و بموقع باشــد و همچنین دیوان محاســبات در همه امور کاملا برخط باشد و عملکرد 
بخش های مختلف را حسابرسی کند. توسعه دامنه حسابرسی دیوان محاسبات به شهرداری ها، اصلاح ساختار 
بودجه، کمک به مدیران ریسک پذیر، بهره گیری موثر و برخط از داده های مالی کشور و رسیدگی به خسارت 
ناشی از ترک فعل مدیران، از دیگر برنامه هایی است که در دوره جدید دیوان محاسبات قرار است پیگیری شود. 
طبق گفته بذرپاش، دیوان محاسبات حمایت از مدیران شجاع و ریسک پذیر را در دستور کار خود قرار می دهد، 

چرا که برخی مدیران از ترس و واهمه پاسخگویی، دست روی دست گذاشته اند و اقدامی نمی کنند. 

اولویت دیوان محاسبات 
حمایت از مدیران 
ریسک پذیر است

حجت الاسلام میرتاج الدینی

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رییس جمهوری در سفر یکروزه خود به افق روشن استان 
آذربایجان شــرقی در توســعه فناوری ها و اقتصاد دانش بنیان اشــاره کرد و گفت: موضوع اقتصاد 
دانش بنیان اولویت اصلی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری در سفرهای استانی است. استان 
آذربایجان شرقی و به ویژه شهر تبریز جزو قطب های اصلی در حوزه علم و فناوری به شمار می رود و 
امیدواریم گام هایی که امروز در حمایت از زیست بوم نوآوری و فناوری برداشته می شود، زمینه ساز 
تحول در اقتصاد دانش بنیان شود.  وی در این  سفر 11 طرح فناورانه را رونمایی کرد که نخستین 
تلســکوپ آپوکروماتیک ساخت داخل با قطر ورودی نور ۶۰ میلی متر و فاصله کانونی 2۰۰/1۷۰ 
میلی متر برای رصد ماه و دیگر سیارات، نخستین ارز دیجیتالی مبتنی بر کاهش مصرف حامل های 
انرژی کشور با عنوان »اپلیکیشن سکه سبز«، »دستگاه پلاگین چند منظوره و تمام اتوماتیک خط 
کشی معابر و رنگ آمیزی هوشمند مدل« با کاربری  خط کشی معابر و »سامانه جمع آوری و تفسیر 

داده ای منظم و نامنظم واحدهای تولیدی« از جمله آنها بود. 

افق روشن آذربایجان 
شرقی در اقتصاد دانش 
بنیان

سورنا ستاری

مصطفی تنها سخنگوی انجمن صنعت تایر با اعلام اینکه ثبت تولید و توزیع سیستمی لاستیک در سامانه 
تجارت آغاز شده است، گفت: با اجرایی شدن این موضوع بازار سیاه لاستیک برطرف می شود. وی  با اشاره به اینکه 
قرار است براساس توافقات به عمل آمده میان تولیدکنندگان و توزیع کنندگان لاستیک با وزارت صمت فروش 
تایر به صورت اینترنتی و در سامانه جامع تجارت صورت گیرد، اظهار کرد: بر این اساس تولیدکننده میزان تولید 
خود را در سامانه جامع تجارت درج و از آن طرف توزیع کنندگان تایر خود را در سامانه جامع تجارت ثبت می کنند. 
پیش از این برخی تایرها را از تولیدکنندگان دریافت و به جای توزیع با قیمت مناســب در بازار ســیاه به فروش 
می رساندند که با سیستمی شدن فروش اینگونه مشکلات دیگر در بازار به وجود نخواهد آمد. به عنوان نمونه در 
رینگ 1۶ ما تایرهای سواری و تایرهای وانت را داریم که باید در این سامانه هرکدام از این تایرها در بخش سواری 
و وانت کد خاصی داشته باشند تا در سطح آمارها اشکالاتی به وجود نیاید. تنها با تاکید بر اینکه قرار است اشکالات 
ثبت اطلاعات در سامانه جامع تجارت برطرف شود، گفت: با اجرایی شدن این موضوع از تولیدکننده تا مصرف کننده 

توزیع لاستیک سیستمی خواهد شد و این موضوع در مدیریت بازار و روند توزیع تاثیر قابل توجهی می گذارد. 

جزئیات وضعیت لاستیک
 از تولید
 تا توزیع

مصطفی تنها

دکتر امیدعلی پارسا معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی و رئیس کل سازمان امور مالیاتی گفت:  از مهمترین 
برنامه های سازمان امور مالیاتی کشور در سال های اخیر مقابله با پدیده فرار مالیاتی است که آن را به عنوان یکی از 
مهمترین برنامه ها در اولویت های کاری خود قرار داده و در این راستا اقداماتی مانند ایجاد و تکمیل پایگاه اطلاعات 
عملکردی و دارایی مؤدیان، طراحی و اجرای پایلوت مقابله با فرار مالیاتی و نیزتدوین و اجرای دستورالعمل نحوه 
رسیدگی به تراکنش های مشکوک بانکی و اخذ صورتحسابهای بانکی مؤدیان مشکوک به فرار مالیاتی، رسیدگی 
به مالیات بیش از ۴ هزار شرکت صوری، تدوین برنامه جامع برای جلوگیری از فرار مالیاتی دارندگان کارت بازرگانی 
را طراحی و اجرا کرده است.به نظر می رسد اقدامات مذکور تأثیری مطلوب بر کاهش میزان فرار مالیاتی داشته 
است،به عنوان مثال با بررسی اطلاعات تراکنش های بانکی مشکوک به فرار مالیاتی، 1۴ هزار و ۵۴2 مؤدی شناسایی 
و بالغ بر۳1 هزار و ۷۴۸ میلیارد تومان مطالبه شده است، به طور کلی حجم کنونی فرار مالیاتی بین ۴۰ تا ۵۰ هزار 
میلیارد تومان برآورد می شود که بدین ترتیب شاخص شکاف مالیاتی و نسبت فرار مالیاتی به مجموع درآمدهای 

مالیاتی و نیز تولید ناخالص داخلی )GDP( درمقایسه با گذشته با کاهش قابل توجهی مواجه شده است.

شناسایی 1۴۵٠٠
 فرار مالیاتی
 از حساب های بانکی

امیدعلی پارسا

دو نماینــده مجلس، معافیت 
مناطق آزاد از مالیات بر ارزش افزوده 
را عامل ایجاد بی عدالتی و از عوامل 
اصلی نبود شفافیت در اقتصاد کشور 

و تداوم فساد و قاچاق دانستند.
سید ناصر موســوی لارگانی، عضو 
کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اسلامی، تشریح کرد: معافیت مناطق آزاد 
از مالیات بر ارزش افزوده در صورتی صحیح 
است که صادرات غیرنفتی ما توسعه بیابد 
اما در حال حاضر، در کشور ما مناطق آزاد 
به محملی برای واردات و قاچاق کالا تبدیل 
شده اســت. برخی گردشگران داخلی با 
ورود به مناطــق آزاد و آوردن اجناس از 
منطقــه آزاد به ســرزمین اصلی، نوعی 
کاســبی به راه انداخته اند این کار باعث 
می شود کســانی که در سرزمین اصلی 
کالایی را تولید می کنند با مشکلات جدی 
رو به رو شوند. اگر در سال حمایت از تولید 
ملی قصد داریم مانع بروز مشــکل برای 
تولید در سرزمین اصلی شویم، باید مالیات 
بــر ارزش افزوده شــامل مناطق آزاد نیز 
بشــود. اگر فردی در ســرزمین اصلی به 

رستوران رفته و غذایی را میل کند باید ۹ 
درصد مالیات بر ارزش افزوده بپردازد اما 
در هتل ها و رستوران های مناطق آزاد این 
مالیات، شــامل حال افراد نمی شود؛ این 
عین بی عدالتی است. فرضا یک رستوران 
درجه ۵ منطقه اصلی باید ارزش افزوده را 
دریافت کند اما در مناطق آزاد یک هتل ۵ 
ستاره و رستوران درجه یک هم این مالیات 
را دریافت نمی کند که این نوعی بی عدالتی 
است. وی در پایان خاطرنشان کرد: به  نظر 
بنده تولیدات صادرات محور باید از مالیات 

معاف باشد حتی مشوق هایی را نیز داشته 
باشــد اما بین مالیات بر ارزش افزوده در 
مناطق آزاد و سرزمین اصلی نباید تفاوتی 
وجود داشته باشد. در همین رابطه، روح الله 
ایزدخواه، عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس ضمن انتقاد از معافیت مناطق آزاد 
از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده گفت: 
باید فعالیت های صورت گرفته در منطقه 
آزاد شفاف شــود در غیر این صورت اگر 
صرف حضــور در منطقــه آزاد موجب 
معافیت مالیاتی شود قطعاً فساد انگیز است 

و رانت ایجاد می کنــد. وی در ادامه داد: 
ایجاد معافیت های متعدد مالیاتی یکی از 
عوامل اصلی نبود شفافیت در اقتصاد کشور 
اســت که این امر منجر به تداوم فساد و 
قاچاق شده اســت.  این نماینده مجلس 
یازدهم خاطرنشــان کرد: اگر قرار است 
معافیتی به فعالیت های اقتصادی مناطق 
آزاد داده شود باید ابتدا فعالیت مولد تعریف 
شود در غیراین صورت فروش محصولات 
خارجــی در پاســاژها و واردات برنج هم 
شامل معافیت مالیاتی می شوند که کاری 
غلط اســت. ایجاد پاســاژهای لوکس و 
فروش کالاهای خارجی جزء فعالیت های 
سالم اقتصادی نیست، بر این اساس نباید 
مناطق آزاد، آزاد از هر قیدی باشند بلکه 
باید بین فعالیت مولد و غیرمولد اقتصادی 
در مناطق آزاد فرق گذاشت. وی با  اشاره 
به تجربه ناموفــق معافیت مناطق آزاد و 
بی تأثیری آن در رشد اقتصادی آن مناطق 
گفت: قبلًا هم معافیتی 2۰ ســاله برای 
شــرکت های مناطق آزاد در نظر گرفته 
شده که با وجود این امر، رشدی در مناطق 

آزاد به وقوع نپیوسته است.

معافیت مالیاتی مناطق آزاد موجب بی عدالتی و فساد است 

رئیس مرکز ملی فرش ایران از برنامه ریزی برای 
بیمه کردن رایگان یک ساله قالی بافان خبر داد. 

فرح ناز رافع رئیس مرکز ملی فرش ایران افزود: این امر 
با حمایت نهاد ریاست جمهوری و صندوق بیمه روستایی 
و عشایری انجام می شود و وزارت صنعت، معدن و تجارت 
عهده دار اجرای آن شــده اســت.همچنین در این زمینه 
تفاهمنامه ای هم آماده شــده که به زودی امضا می شود. 
بهره مندی از این بیمه به صورت رایگان، قابل انتقال بودن 
آن به بیمه تامین اجتماعی و برخورداری از مزایایی همچون 

از کار افتادگی، فوت و غیره در صورت بروز حوادث از جمله 
منافع آن است. وی با بیان اینکه مراتب طی نامه ای به منظور 
بیمه شدن قالی بافان به استان ها اعلام شده است، از اخذ 
مجوز تسهیلات برای قالی بافان پس از گذشت حدود ۶ سال 
و نیم خبر داد و گفت: این تســهیلات برای توسعه و ایجاد 
مجتمع ها و کارگاه های قالی بافی به صورت متمرکز اعطا 
می شــود و در این زمینه مناطق محروم و کمتر برخوردار 
کشور در اولویت هستند. مطابق آمارها تا پایان خردادامسال 
یک میلیون و 2۰۰ هزار و ۶۵2 نفر قالیباف در کشور فعالیت 

داشتند و تعداد شاغلان حرفه های وابسته به آنها 1۹1 هزار 
و ۵۴۵ نفر اســت. اکنون 1۰۳ مجتمع قالی بافی، ۵ هزار و 
21 کارگاه متمرکز و غیرمتمرکز، 1۳۶ تعاونی روستایی، 
یک هزار و ۹2۳ تعاونی ثبت شده شهری و ۴۰ هزار و ۹۳۳ 
واحد صنفی مرتبط با فرش دســتباف در سراســر کشور 

فعالیت می کنند.
 مجموع جهانی صادرات فرش دســتباف در ســال 
2۰1۹ افزون بر ۸۰۰ میلیون دلار بوده که سهم ایران ۷۳ 

میلیون دلار از این رقم بوده است.

قالیبافان به صورت رایگان بیمه یکساله می شوند

با اختصاص تسهیلات۵هزار میلیارد ریالی بانک کشاورزی،مجتمع گلخانه ای ۸۰ هکتاری با روش 
هیدروپونیک و پنج طرح تولیدگلخانه ای صیفی جات به روش هیدروپونیک به صورت ویدئو کنفرانس با 
دســتور رئیس جمهور و با حضور دکتر پورمحمدی استاندار آذربایجان شرقی و جمعی از مسئولان در 
منطقه آزاد ارس )جلفا( افتتاح شد. حجت الاسلام دکتر حسن روحانی رئیس جمهور در آیین افتتاح این 
مجتمع  گفت: امروز شاهد افتتاح یک گلخانه ۸۰ هکتاری در منطقه آزاد ارس هستیم و آن طور که اشاره 
شد، یکی از بزرگترین طرح های گلخانه ای در منطقه خاورمیانه است که دراشتغال و صادرات نقش خوبی 
دارد و اکثر محصولات این گلخانه صادراتی است و در طول سال می تواند هم برای مصرف داخلی و هم 
برای صادرات محصول داشته باشد. شایان ذکر است این طرح تولیدی،بزرگترین پروژه کشت گلخانه ای 
شیشه ای خاورمیانه به روش هیدروپونیک است که سرمایه گذاری ارزی وریالی مورد نیاز برای این طرح 
درمجموع 11۰۰۰میلیارد ریال برآورد شده که حدود ۵۰۰۰ میلیارد ریال آن در قالب تسهیلات بانک 

کشاورزی و از محل اعتبارات بند الف ماده 1۸ سال های ۹۷و۹۸  تامین اعتبار شده است.

افتتاح بزرگترین مجتمع گلخانه ای 
هیدروپونیک کشور 
با تسهیلات ۵ هزار میلیارد ریالی

بانک کشاورزی
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کارگران و کارکنان شرکت معدنی و صنعتی چادرملو سهامدار شرکتی تازه تاسیس می شوند. مدیر عامل شرکت معدنی وصنعتی چادرملو در جلسه هفتگی خود با مدیران و 
سرپرستان ارشد مجتمع معدنی چادرملو گفت: یکی از اهداف مدیریت چادرملو علاوه بر افزایش راندمان و بهره وری تولید و تداوم طرح های توسعه خود، تامین هزینه زندگی 
و آینده نگری برای تمامی  پرســنل شاغل در این شرکت و زیرمجموعه های آن است.  پیش از این  اعلام کردم طرح ساخت مسکن برای کارگران و کارکنان در دو شهرستان 
اردکان و بهاباد در دســتور کار اســت و اکنون  با افتخار اعلام می کنم طرح دیگری را برای درآمدزایی و آینده نگری کارکنان و کارگران  در دستور کار قرار داده ایم.  به همین 
منظور در نظر داریم شرکت سهامی خاص با مشارکت شرکت های زیرمجموعه و تمامی  کارگران و کارکنان چادرملو   تاسیس کنیم و همه پرسنل به نسبت مشارکت در امر 

تولید می توانند سهامدار آن شوند. این اقدام می تواند علاوه بر تداوم بخشیدن به روند توسعه و رشد شرکت، تضمینی برای درآمدزایی و رفاه  پرسنل نیز باشد.  

راه اندازی شرکت 
سهامی خاص
 با مشارکت 
پرسنل چادرملو

هفته نامه اقتصادی ایران

با پایان مهلت فیفا به پرسپولیس و عدم انجام تعهدات نسبت به سرمربی کروات اسبق این تیم، رای مربوط به محرومیت نقل و انتقالاتی اجرا شد.  پرسپولیس تا پایان وقت 
اداری برای پرداخت کامل مطالبات برانکو ایوانکوویچ، سرمربی سابق خود فرصت داشت که موفق به انجام این موضوع نشد. بر این اساس طی نامه ارسالی از فیفا که به دست 
فدراسیون و باشگاه پرسپولیس نیز رسیده، سرخپوشان با محرومیت از دو پنجره نقل و انتقالاتی مواجه شدند و باید طی یک ماه آینده نسبت به انجام تعهدات خود عمل کنند.  
در صورتی که طی این مهلت یکماهه پرسپولیس بار دیگر موفق به انجام این تعهد نشود، جریمه ۶ امتیاز کسر امتیاز گریبان این تیم را خواهد گرفت. باشگاه پرسپولیس در 
صورتی که طی دو ماه آینده موفق به انجام این تعهد نشود، ضمن بسته ماندن پنجره نقل و انتقالاتی و کسر شش امتیاز، به یک رده سقوط در لیگ نیز محکوم خواهد شد! باشگاه 
پرسپولیس چندی پیش طی بیانیه ای به این مساله اعتراف کرده بود که قادر به پرداخت مطالبات برانکو ایوانکوویچ در مهلت مقرر نخواهد شد و احتمال بسته شدن مقطعی پنجره 
وجود خواهد داشت. با این حال اکنون آنها برای فرار از محکومیت های بعدی باید به دنبال این باشند تا در این یک ماه، مطالبات سرمربی کروات سابق خود را پرداخت کنند.

نخستین معامله املاک بانکي در بورس کالاي ایران از سوي یک بانک خصوصي با موفقیت انجام شد تا مسیري جدید و شفاف براي سرعت بخشیدن به 
فروش املاک مازاد بانک ها به کمک بورس معرفي شود.  امین گلگیر کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه شفافیت قیمتي و روند عادلانه کشف قیمت در 
تالار معاملات املاک و مستغلات بورس کالاي ایران مهم ترین مزایاي عرضه این اموال در بورس است، افزود:بر اساس ماده ۱۷ قانون توسعه و ابزارها و 
نهادهاي مالي جدید، خریدوفروش کالاهاي پذیرفته شده در بورس هاي کالایي که با رعایت مقررات حاکم بر آن بورس ها مورد دادوستد قرار مي گیرند، 
توسط وزارت خانه ها و دستگاه هاي دولتي و عمومي و دستگاه هاي اجرایي نیاز به برگزاري مناقصه یا مزایده و تشریفات مربوط به آنها ندارد که این 
موضوع جذابیت عرضه این اموال در بورس را بیشتر کرده است. وي افزود: همچنین کاهش هزینه مبادله هاي دیگر مزیت این معاملات است که لازمه 

رونق و پا گرفتن این بازار حضور مؤسسه هاي دولتي و بانک ها براي عرضه اموال مازاد خود در بورس خواهد بود.

آغاز فروش املاک بانکي در بورس کالا پنجره نقل و انتقالات پرسپولیس بسته شد

سخنرانی

معاون اول رئیس جمهور گفت: باید برنامه های 
حمایتی نظیر ارائه تسهیلات بانکی با حداقل نرخ سود 
مدنظر قرار گیرد و با روش هایی از این دست از بخش 

خصوصی حمایت و آنها 
بــه  نســبت  را 
در  ســرمایه گذاری 
مختلف  بخش هــای 
و  اقتصادی ترغیــب 

تشویق کنیم.
اســحاق جهانگیری، 
معاون اول رئیس جمهور در 

جلسه شورای اقتصاد با تأکید بر اینکه باید جهت گیری های 
اصلی بودجه سال 1۴۰۰ کل کشور متمرکز بر حل مسائل و 
رفع دغدغه های اصلی اقتصاد کشور باشد، گفت: یکی از این 
مسائل گرانی و تورم اســت که باید برنامه هایی دقیق برای 
کنترل و مهار تورم و گرانی در لایحه بودجه سال آینده تدوین 

شود و به عنوان جهت گیری های اصلی آن لحاظ شود.
با توجه به آثار مثبت کمک های حمایت معیشتی و نیز 
پرداخت تسهیلات قرض الحسنه یک میلیون تومانی در سال 
جــاری، باید در بودجه ســال آینده نیز به دنبال اســتمرار 
برنامه های حمایتی و کمک های معیشتی به مردم باشیم. وی 
از کاهش ســرمایه گذاری به عنوان یکی از دغدغه های اصلی 
اقتصاد کشــور یاد کرد و با تأکید بر اینکه باید برای افزایش 
سرمایه گذاری در بخش های مختلف اقتصادی به دنبال تدوین 
راهکارهای اجرایی و عملی باشیم، تصریح کرد: باید برنامه های 
حمایتی نظیر ارائه تسهیلات بانکی با حداقل نرخ سود مدنظر 
قــرار گیرد و با روش هایی از این دســت از بخش خصوصی 
حمایت و آنها را نسبت به سرمایه گذاری در بخش های مختلف 
اقتصادی ترغیب و تشــویق کنیم. جهانگیری بهبود فضای 
کسب وکار را از دیگر ضرورت های اقتصاد کشور برشمرد و با 
تأکیــد بر اینکه این موضوع نیز باید در تنظیم لایحه بودجه 
سال آینده لحاظ شود، از استعلام های متعدد و دست وپاگیر 
و زمان بر برای صدور مجوزهای کســب و کارهای جدید در 
دستگاه ها انتقاد کرد و از هیئت مقررات زدایی خواست با تمرکز 
بیش از پیش بر حذف مقررات دســت و پاگیر و استعلام های 
تکراری و موازی، زمینه راه اندازی کســب وکارها در کشور را 

تسهیل نماید.
باید در جهت گیری های بودجه ســال آینده به شکلی 
دیگر بر موضوع خصوصی ســازی تمرکز داده شود تا شاهد 

توسعه خصوصی سازی و رفع ابهامات و شبهات باشیم.
طرح فروش اوراق سلف نفتی از دستور کار دولت خارج 
نشده و دولت همچنان بر اجرای آن اصرار داشته و پیگیری های 

لازم را انجام خواهد داد.

مدیرعامل شــرکت تامین آب خلیج  فارس 
گفــت: مرحله نخســت پروژه انتقــال آب از 
خلیج فارس به استان های کرمان، یزد و هرمزگان 
در مهرماه امســال با تلاش چندین ساله بخش 

خصوصی و دولتی به بهره برداری می رسد.
بخش نخســت این  طــرح مربوط به ایســتگاه 
شیرین سازی است که این بخش یکی از پروژه های خاص 
و مهم ما قلمداد می شود و در نوع خود در کشور، خاورمیانه 
و منطقه تک بوده زیرا در حجم بزرگ طراحی و بخشی از 
آن اجرا و عملیاتی شده و با زیرساخت های بزرگ، فرآیند 
تولید مرحله به مرحله اجرا می شود. پروژه انتقال آب از 
خلیج  فارس در حجم گسترده با 11 ایستگاه پمپاژ و در 
مســیر ۸۳۰ کیلومتری اجرا می شود که با این مشخصه 

پروژه ای در کشور وجود ندارد.
مدیرعامل شــرکت تامین آب خلیج  فارس گفت: 
پروژه انتقال آب از خلیج  فارس به ســرعت در حال اجرا 
است. یاری ادامه داد: عملیات نصب و اجرا و مهندسی این 
طرح توسط مهندسان داخلی اجرا شده است. وی تأکید 
کرد: پروژه شیرین سازی 2۰۰ هزار مترمکعبی را مهرماه 
امسال افتتاح می کنیم و خط انتقال در ظرفیت مطلوب 
تا منطقه گل گهر آماده افتتاح شده و قطعه دوم و سوم نیز 
بیش از ۸۰ درصد پیشــرفت فیزیکی دارد. امسال با رفع 
مشکلات ارزی قطعه نخست را در مهرماه امسال، قطعه 
دوم تا مس سرچشمه را تا پایان امسال افتتاح می کنیم.

وی گفت: مسئولان ســه استان دارای منافع، باید 
برنامه ریزی برای بهره برداری از سه طرح شیرین سازی 

در استان ها داشته باشند.

آیین نامه های اجرایی احکام مالیاتی قانون 
بودجه از جمله مالیــات بر خانه ها و خودروهای 

لوکس در حال نهایی شدن است. 
بر اساس قانون بودجه ســال ۹۹ کل کشور، انواع 
خودروهای ســواری و وانت دوکابین موجود در کشور 
دارای شماره انتظامی شــخصی به ارزش ۷۰۰ میلیون 

تومان و بیشتر مشمول مالیات بر دارایی سالانه شدند.
این مالیات بر اســاس ارزش روز خودرو با نرخ 2/ ۰ 
درصد محاســبه می شــود. خودروهای در سال تملک، 
خودروهای متعلق به اشــخاص موضــوع ماده 2 قانون 
مالیات های مستقیم با اصلاحات و الحاقات بعدی )یعنی 
وزارتخانه ها و موسسات دولتی، دستگاه هایی که بودجه 
آنها به وسیله دولت تامین می شود، شهرداری ها و بنیادها 
و نهادهای انقلاب اسلامی دارای مجوز معافیت از طرف 
حضرت امــام خمینــی)ره( و مقام معظــم رهبری(، 
خودروهای تولیدشده و مونتاژ داخل پیش از فروش توسط 
کارخانه های سازنده و مونتاژکننده و خودروهای واردشده 
پیش از فروش توسط نمایندگان رسمی، از پرداخت این 
مالیات معاف شدند. همه اشــخاص حقیقی و حقوقی 
مکلفند مالیات سالانه خودروهای مشمول تحت تملک 
خود و افراد تحت تکفل را حداکثر تا پایان بهمن ماه سال 
۹۹ پرداخت کنند. تعویض پلاک خودروها و ثبت نقل و 
انتقال املاکی که به موجب این بند برای آنها مالیات وضع 
شده، پیش از پرداخت بدهی مالیاتی مورد انتقال شامل 
مالیات بر دارایی، نقل و انتقال قطعی و اجاره ممنوع است. 
نیروی انتظامی اطلاعات موردنیاز را در اختیار ســازمان 
امور مالیاتی قرار دهد و ســازمان امور مالیاتی هم مکلف 
است تا پایان خرداد ۹۹ ارزش روز آن را تعیین و به موجب 
آیین نامه ای اطلاع رســانی کند. بر اساس پیگیری های 
انجام شــده در وزارت خانه مربوطه آیین نامه های احکام 

مذکور تدوین شده و در جریان تنظیم و ابلاغ است.

خبـــر
جهانگیری: برای افزایش سرمایه گذاری 
باید به دنبال تدوین را هکارهای اجرایی 

وعملی باشیم

افتتاح  خط نخست پروژه انتقال آب 
از خلیج  فارس مهرماه امسال

مالیات های جدید در راه است

سخنرانی دکتر محسن جوادی
وظیفه شناسی کرونایی

محســن  دکتر 
جوادی ، استاد دانشگاه 
قــم و معــاون امور 
وزارت  فرهنگــی 
فرهنــگ و ارشــاد 
بخش  در  اســلامی 
افتتاحیه نخســتین 

همایش بین المللی اخلاق، الهیات و بلایای فراگیر 
به ایراد سخنرانی علمی با موضوع “اخلاق مواجهه 
با شر” پرداختند. در ادامه متن سخنرانی ایشان 

تقدیم حضور می گردد:
در مورد چیستی شر بحث های زیادی شده است، اما 
به صورت کلی تعریفی از شــر دارم که ارائه می کنم. شر 
مفهومی است که در تقابل با خیرات قرار دارد. اگر جایی 
به هر دلیلی، عاملی یک خیری را از زندگی انسان حذف 
کند، می گوییم شــر واقع شده است و برخی که در مورد 
انسان تک خیری را مطرح می کنند، شر عبارت از درد و 
رنج و الم می شود، اما چون معمولاً دیدگاه های مذهبی و 
اســلامی نگاه متنوع و متکثری به خیرات آدم دارند که 
می توان به سلامت، دین، اخلاق، عزت و کرامت اشاره کرد، 
هر چیزی که در تقابل با اینها باشد، شر است. اما موضوع 
بحث ما شری اســت که در تقابل با حیات انسان است. 
همچنین باید اشاره کنم که مفهوم شر وسیع تر است. هر 
کجا خیری برای انســان وجود داشته باشد، از آن زاویه، 

شری هم برای او وجود دارد.
در زندگی با شــرور زیادی درگیر هستیم که اعم از 
طبیعی، اخلاقی و ... هســتند و زندگی آدم در مواجهه با 
شــرور، اجتناب ناپذیر است. معمولاً شــرور را دو دسته 
می کنند و آنجایی که یک اختیار و مداخله اختیاری انسان 
منشأ شر می شود، ولو که خودش از جنس بیماری باشد، 
اما چون منشأ اختیاری انسان دارد، به آن شرور، اختیاری 
و اخلاقی می گویند، اما جایی که مداخله ای از ناحیه انسان 
نیست، شر طبیعی نام گذاری می شود. وقتی شر اختیاری 
رخ می دهد که منشأ اصلی آن نیز سوءاختیار است و کسی 
سلامت کسی را می گیرد، حتی اگر فرض کنید عمدی 
هم نباشــد و خطایی می کند. اما مسئله این است که آن 
چیزی که ما در مواجهه با این مسئله باید داشته باشیم، 
چیست؟ نمی توان گفت اتفاق افتاده و تمام شده و بگوییم 
همه به اراده خدا هم بســتگی دارد و من در مســیر خدا 

بوده ام و تمام. 
www.etebar.net

www.etebar.net

نائب رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس، واقعی نبودن قیمت  انرژی در 
کشــور را دلیل عدم استقبال از 
خوردوهای برقی دانست و گفت: از 
آنجا که اســتفاده از خودروهای 
بنزین سوز بیشــتر از خودروهای 
برقــی صرفــه اقتصــادی دارد، 
تولیدکنندگان به ســمت ساخت 

خودروهای برقی نمی روند. 
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، 
ســید احســاس خاندوزی نائب رئیس 
کمیســیون اقتصادی، محمد حســین 
حســین زاده بحرینی رئیس کمیسیون 
آیین نامه، روح الله نجابت عضو کمیسیون 
آموزش، مجتبی یوسفی عضو کمیسیون 
عمران، مجتبی توانگر عضو کمیســیون 
اقتصــادی، روح الله ایزدخــواه عضــو 
کمیسیون صنایع، روح الله متفکرآزاد عضو 
هیات رئیسه مجلس، محسن پیرهادی 
عضو هیات رئیســه مجلــس، ابوالفضل 
ابوترابــی عضو کمیســیون امور داخلی 
مجلــس و شــوراها و مهــدی طغیانی 
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی از گروه صنعتی مدیریت 
پروژه های نیروگاهی ایران )مپنا(، بازدید 

کردند.
سید احســان خاندوزی نائب رئس 
کمیسیون اقتصادی  در تشریح این بازدید 
گفت: ابتدا مدیرعامل مپنا در جریان ارائه 
گزارشــی از عملکرد این گروه صنعتی، 
پتانســیل های داخلی کشور در ساخت 
نیروگاه، انواع توربین ها، واگن های قطار، 
انواع پره های توربین های بادی و نخستین 

مدل خودرو برقی را تشریح کرد.

واقعی نبودن قیمت  انرژی 
در کشور؛ دلیل عدم استقبال

 از خوردوهای برقی  
نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشــهر و پردیس در مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه نمایندگان در جریان 
این بازدید از روند تولید خودرو برقی مطلع 
شدند، افزود: به یقین با واقعی کردن قیمت  
حامل های انرژی در کشــور، اســتقبال 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان از این 
خودروها افزایش پیدا می کند اما پایین 
ماندن قیمت انرژی های فسیلی موجب 
می شود؛ استفاده از خودروهای بنزین سوز 
بیشتر از خودروهای برقی صرفه اقتصادی 
داشته باشد، بنابراین تولیدکنندگان به 
سمت ساخت خودروهای برقی نمی روند 
و در نهایت عوارضی مانند آلایندگی ها، 
تخریب محیط زیســت و انوع بیماری ها 

گریبان گیر جامعه خواهد ماند.
وی معتقد اســت بــا تغییر مبانی 
اقتصــادی تولید و مصــرف خودروهای 
برقی، می توان فاصله اقتصادی کشور را با 
اقتصادهای پیشرفته در زمینه انرژی برق 

کاهش داد.
به گفته خاندوزی در جریان بازدید 
از کم وکیف ســاخت انــواع توربین ها و 
ماشین آلات سنگین در گروه صنعتی مپنا 
مشخص شد: اگرچه کشورهای مختلفی، 
محصولات گروه صنعتی مپنا را خریداری 
می کننــد امــا درصــورت حمایــت 
دســتگاه های داخلی، این گروه صنعتی 
می تواند در بازارهــای صادراتی جایگاه 

بالاتری پیدا کند. 
 در حالی دستگاه های داخلی خرید 

خود را از کشــورهای خارجی همچون 
ایتالیــا می کننــد کــه مجموعه های 
نیروگاهی ایتالیا در رتبه بندی بین المللی 

بسیار پایین تر از مپنا قرار دارند.
رتبه چهارم جهانی مپنا 

در تولید توریین ها 
این نماینده مجلس با اعلام این خبر 
که طبق ارزیابی های جهانی گروه صنعتی 
مپنا در زمینه ســاخت توریین ها پس از 
چند شرکت آمریکایی، ژاپنی و آلمانی در 
رتبه چهارم قــرار دارد، اظهار کرد: با این 
وجود همچنان برخی از خریدهای داخلی 
از تولیدکنندگان خارجی صورت می گیرد 
بــه همین دلیل مپنا بســیار پایین تر از 

ظرفیت اسمی خود فعالیت می کند.
نائب رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس کمک های صندوق توسعه ملی 
برای خریدهــای خارجی را یکی از علل 
تمایل دستگاه های دولتی برای خرید از 

تولیدکنندگان داخلی دانست.
وی بــه بازدیــد از قســمت تولید 
توربین های بادی نیز اشاره کرد و گفت: 

ایــن توربین ها بــا توان تولیــد برق در 
بخش های از کشور با ظرفیت بادی بالا، 
می تواند جایگزین انواع انرژی شــوند. به 
زعم خاندوزی ساختن توربین های بادی 
در ارتفاع ۸۵ متری با پره های به طول ۵۰ 
متر نیازمند فناوری کاملا پیشرفته است 

که گروه صنعتی مپنا حائز آن است.
فهرست قوانین و مقررات 

کمک کننده به گسترش تولید 
داخلی تهیه می شود

نائب رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلــس توضیح داد: در پایان این بازدید 
مقرر شد؛ فهرست قوانین و مقررات کشور 
که می تواند به گسترش تولید داخل کمک 
کنند ظرف یک ماه آینده توسط کارگروه 
مشــترکی میان نماینــدگان مجلس و 
نمایندگانی از گروه صنعتی مپنا تهیه شود 
تــا عــلاوه بــر شــرکت مپنا، ســایر 
تولیدکنندگان ماشین آلات و تجهیزات 
ســنگین حوزه انــرژی و صنایع داخلی 
بتواننــد از مقررات حمایتی بیشــتری 

برخوردار شوند.

رتبه چهارم جهانی مپنا در تولید توربین ها

سامان یابی  نیرو  وزیر 
بخــش آب را در گــرو به 
رسمیت شناختن مرزهای 
حوضه آبریز دانست و گفت: 
در کشــور، تجربه بسیار 
خوبــی در زمینه مدیریت 
منابع آب داریم. از ۱۶ سال 
پیش این موضوع در دستور 
کار بوده و اسناد بالادستی 
متعــددی را در این زمینه 

داریم.
رضا اردکانیان در آئین آغاز 
به کار رسمی پروژه ساز و کاری 
پیوســته  به هــم  مدیریــت 
حوضه های آبریز، در نوزدهمین 
هفتــه از پویــش #هرهفته_

الف_ب_ایــران اظهــار کرد: از 
سال های دور، این موضوع جزو 
برنامه های بخش آب کشور بوده 
اســت و طبق مصوبــه هیئت 
وزیران، به لحاظ ساختاری باید 
به ســمت مدیریت حوضه های 

آبریز حرکت کنیم.
وی با یــادآوری مصوبات 
مرتبط در این ارتباط گفت: در 
یک ساختاری که ستادهای آن 
کاملا متمرکز و ســطح آن هم 
منطبق بر تقســیمات کشوری 
است، رسمیت دادن و در عمل 
اقدام جــدی در زمینه مرزهای 
حوضه  آبریز کار راحتی نیست، 
اما تمام کارشناسان می دانند که 
موضوع آب حتــی در مناطق 
پرآب بسامان نخواهد شد مگر 
این که ایــن مرزهای طبیعی 

عملا به رسمیت شناخته شود.
وزیر نیرو گفت: پیش نیاز 
اصلی انجــام این کار پیچیده و 
سخت عزم کسانی است که این 

مســئله را می فهمند، آن را باور 
دارنــد و برایشــان ارزش قابل 
ملاحظه ای دارد. در کشــوری 
مانند کشــور ما به دلیل توزیع 
نامتوازن زمانی و مکانی بارش ها 
نیــازی بــه انتقال هــای بین 
حوضه ای هم باشد تحت تاثیر 
شــرایط خودش این مســئله 

تعریف می شود.
وزیر نیرو باید با بیان اینکه 
عقب ماندگی هــا را با کمک هم 
برطرف کنیم، گفت: مطالعات 
خوبی به عمل آمــده و اگر چه 
هنوز مستقر نشده ولی به لحاظ 
نظری، سواد کافی در این زمینه 
وجود دارد و ما باید هنر اصلاح 
وضع موجود در حین حرکت را 
از خودمان نشــان دهیم.  اولین 
اصل آن است که در این میدان 
کسانی که مسئله را باور دارند پا 
پیش بگذارند و مسئولیت کار را 
بپذیرند. وی افزود: دومین اصل 
این اســت که در سازمان فعلی 
دولت هر روز ســعی می کنیم 
سطح مفاهمه در این خصوص را 

گسترش دهیم. دومین اصل این 
است که در سازمان فعلی دولت 
هر روز ســعی می کنیم سطح 
مفاهمــه در این خصــوص را 

گسترش دهیم.
وزیــر نیــرو بــا تاکید بر 
ضرورت تقویت دبیرخانه ای این 
اقــدام گفت: همــکاران ما در 
سازمان دولت هم باید این عزم 
را در وزارت نیرو و بخش آب این 
وزارتخانه به رسمیت بشناسند.

اردکانیان افــزود: هدف 
اصلی، اســتقرار مدیریت به هم 
پیوســته در حوضه های آبریز 
است و فهرست  کارهایی که نباید 
در این زمینه انجام دهیم مقدم 
بر لیست کارهایی است که باید 
انجام دهیم. در صدر کارهایی که 
نباید انجام دهیم این اســت که 
ســاختار موازی و مضــر با این 

برنامه نباید داشته باشیم.
وزیر نیرو با اشاره به اینکه 
در جهــت تمرکز بــر این کار، 
تدارک لازم بــا تصویب هیئت 
وزیران و شــورای نگهبان دیده 

شده است، اظهار داشت: اصلاح 
اساسنامه شرکت مدیریت منابع 
آب ایران شکل گرفت و بر اساس 
آن معاون امور آب و آبفای وزارت 
نیرو از امروز رئیس هیئت مدیره 
و مدیرعامل شــرکت مدیریت 
منابع آب ایران هم است و اولین 
گام در جهت چابک ســازی و 
استقرار این است که ستاد اصلی 
آب کشور خواهد بود؛ لذا جای 
تشــکیلاتی به صورت لایه ای 
دیگر در ایــن زمینه نخواهیم 

داشت.
شرکت های استانی 

مرکز عملیات و 
بهره برداری خواهند بود

وی گفت: در این راســتا، 
شرکت های استانی همانطور که 
در قانون تشکیل این شرکت ها 
ذکــر شــده مرکــز عملیات و 

بهره برداری خواهند بود.
وزیر نیرو ادامه داد: بنابراین 
ســتاد برای این که به کار مهم 
خود که شــکل دادن مدیریت  
حوضه های آبریز با مشــارکت 

دیگــر دســتگاه های عضو در 
ســازمان دولت است هر کاری 
غیر از این که امکان آن باشد به 
شــرکت های اســتانی محول 
می کند و این شرکت ها مهیای 
یک فعالیت وسیع در این دوره 

خواهند بود. 
بنای ما این اســت که این 
هدف را در مــدت باقی مانده از 
دولت دوازدهم به شــکل کامل 
محقــق کنیــم. کمبودهــا و 
چالش ها برای ما روشــن است؛ 
یکی از اینها کــه از اصلی ترین 
نیازهای کار است بحث داده های 
معتبر و مورد توافق است . اگر ما 
از هم جدا باشیم این مشکل اعم 
از کمبــود داده های مطمئن و 
مورد شک واقع شدن داده های 

موجود توسعه پیدا می کند.
وزیر نیرو با بیان اینکه در 
کشور ناشی از مشکلات مزبور، از 
امکانات موجود در سازمان دولت 
به خوبی بهره برداری نمی شود، 
افــزود: باید با رعایــت قوانین، 
ضوابط و مقــررات، این را برای 
استقرار مدیریت به هم پیوسته 
حوضه های آبریز یک اصل بدانیم 
که در کوتاه ترین زمان ممکن، 
سیستم داده های پایه را تکمیل 
کرده و ایــن داده ها مورد وفاق 
آن  اســاس  بــر  و  باشــند 
برنامه ریزی ها با هماهنگی انجام 

شود.
وی در پایان خاطرنشــان 
کرد: آنچه مد نظر کارشناسان 
دست اندرکار این عرصه است، 
اجرا و بهره بــرداری طرح ها به 
بهترین شکل و در صحیح ترین 

مکان است.

سامان یابی بخش آب در گرو به رسمیت شناختن مرزهای حوضه آبریز است
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وزیر راه و شهرســازی با انتقاد از عملکرد بانک ها در روند پرداخت وام ودیعه مسکن گفت: خروجی پرداخت وام ودیعه مسکن به مستاجران قابل قبول نیست. محمد اسلامی، با 
 اشاره به اینکه روند پرداخت وام ودیعه مسکن کند است، اظهار کرد: البته خوشبختانه طی سه روز اخیر سرعت اعطای وام افزایش یافته اما همچنان خروجی خیلی کم بوده و آمار 
پرداخت وام قابل قبول نیست. وی ادامه داد: با مصوبه ستاد ملی مبارزه با ویروس کرونا پرداخت وام ودیعه مسکن ساده سازی و روان سازی شده است، از این رو انتظار می رود 
مردم با سرعت بالاتری وام را دریافت کنند. وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه حدود هشت هزار وام ودیعه مسکن به مستاجران پرداخت شده است، از آماده تحویل بودن پنج 
هزار مســکن ملی خبر داد و افزود: ۴۰ هزار واحد مسکن مهر نیز آماده افتتاح بوده که البته بدون برگزاری مراسم افتتاح تحویل آنها را آغاز کرده ایم. اسلامی درخصوص قیمت 
مصالح ساختمانی نیز گفت: مسئولان مربوطه باید برای بازار و جلوگیری از گرانفروشی اقدامات لازم را انجام دهند. متاسفانه قیمت همه کالاها لجام گسیخته شده و در حق مردم 
اجحاف می شود. وی با بیان اینکه همه از این وضعیت ناراضی هستند گفت: عضو ستاد تنظیم بازار بودن مطرح نیست، ما باید بتوانیم بازار را کنترل کنیم. رئیس جمهور دستور داد 

فولاد و مصالح ساختمانی خارج از بورس عرضه شود که در این راستا دستورات لازم به وزارت صمت و ستاد تنظیم بازار داده شده است.

روند پرداخت 
وام ودیعه مسکن 
به مستاجران
قابل قبول نیست

هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران

خبـــــر

معاون برنامه ریزی 
و مدیریت منابع وزارت 
راه و شهرسازی گفت: 
در راســتای جــذب 
سرمایه بخش غیردولتی 
در توسعه شبکه حمل و 
نقل، سود آورده نقدی 

شرکت های سرمایه گذار در تامین منابع مالی پروژه 
های مربوط به این حوزه معاف از مالیات شد. 

امیرمحمود غفاری، معاون برنامه ریزی و مدیریت منابع 
وزارت راه و شهرسازی اظهار داشت: سود آورده نقدی شرکت 
های راهسازی و ســایر شرکت های سرمایه گذار در تامین 
منابع مالی پروژه های حمل و  نقلی مشمول معافیت مالیاتی 
شــده و برای پرداخت کننده سود، معادل سود پرداختی به 
عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی تلقی می شود. این اقدام به 
منظور ارایه مشــوق های قانونی برای سرمایه گذاران پروژه 
های حمل و نقلی و به عنوان یکی از خواســته های شرکت 
های راهسازی، نقش به سزایی در حضور بخش خصوصی در 

اجرای طرح های عمرانی این وزارتخانه خواهد داشت. 
غفاری با اشاره به اینکه سرمایه گذاران پروژه های حمل 
و نقلی در چارچوب انعقاد قراردادهای مشارکتی با مجموعه 
وزارت راه و شهرسازی برای تامین مالی پروژه و اجرای آن از 
طریق شــرکت پروژه که به این منظور تاســیس می شود، 
تعهدات خود را اجرایی می کنند، افزود: شرکت پروژه ها طبق 
تعریف مندرج در بند )ب( ماده )1( فصل اول آیین نامه اجرایی 
مــاده )1۳2( اصلاحی قانون مالیات های مســتقیم آن در 
چارچوب مصوبه دولت پس از اخذ مجوزهای لازم برای بهره 
برداری از وزارت راه و شهرســازی، نسبت به فروش خدمات 
حاصل از احداث زیرساخت های حمل و نقل به کاربران اقدام 
می کنند. لذا با هدف حمایت از سرمایه گذاری در حوزه حمل 
و نقل و ارائه مشوق های قانونی موجود، حسب دستور وزیر 
راه و شهرسازی پس از آخرین نشست هم اندیشی با انجمن 
شــرکت های راهســازی ایران، این معاونت در قالب لایحه 
اصلاح قانون مالیات های مستقیم، پیشنهاد اصلاح ماده 1۳۸ 
مکرر قانون مذکور و تصریح شمول آن بر شرکت پروژه ها را 
در جلسه کمیسیون اقتصاد مطرح کرد. با دفاع جامعی که در 
ایــن زمینه انجام گرفت، این معافیت بــرای کل دوره بهره 

برداری توسط شرکت پروژه به تصویب رسید.
  این مهم به زودی پس از تصویب نهایی مصوبه در دولت 
و سپس مجلس شورای اسلامی، تامین و به مرحله اجرا برسد 
و در کنار بند )۶( تبصره 1۹ قانون بودجه ســال 1۳۹۹ یکی 
دیگر از قطعات نقشه راه نوین جهش توسعه راه های کشور 
تکمیل شود و امید به خدا نقش مهم خود در رونق اقتصادی 

کشور را ایفا کند.

وزیر راه و شهرسازی در حکمی مدیرکل دفتر 
توســعه مهندسی ســاختمان این وزارتخانه را 

منصوب کرد. 
به گزارش اعتبار به نقل از وزارت راه و شهرســازی، 
محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در حکمی علی محمد 
عبدی قهرودی را به عنوان مدیرکل دفتر توسعه مهندسی 
ساختمان این وزارتخانه منصوب کرد. در متن این حکم 
آمده است: نظر به تعهد، دانش و تجارب ارزشمند جنابعالی 
و پیشنهاد معاونت مسکن و ساختمان، به موجب این حکم 
به ســمت مدیرکل دفتر توسعه مهندســی ساختمان 
منصوب می شوید. شایسته است در انجام مأموریت محول 

شده، موارد ذیل را مورد توجه ویژه قرار دهید:
- فعالیت مســتمر و جدی در اجــرای مفاد قانون 
مهندسی و کنترل ساختمان و آئین نامه های مربوط به آن.

- نظارت بر تشکیل و جلب مشارکت تشکل های فنی 
و حرفه ای و همچنین نظارت بر تشکیل ارکان سازمان های 

نظام مهندسی و نظام کاردانی ساختمان.
- تلاش در راستای توسعه مهندسی و تأمین حقوق 

شهروندی در چارچوب وظایف آن دفتر.
- تلاش در جهت شفاف سازی حداکثری در فرآیندها 
و ساختارهای مربتط با هدف اعتمادآفرینی بیشتر و ارتقاء 

میزان مشارکت عمومی جامعه مهندسی ساختمان.

خبـــر
 معافیت مالیاتی سود آورده نقدی 
شرکت  های سرمایه  گذار در تامین 
منابع مالی پروژه  های حمل و نقلی 

انتصاب مدیرکل دفتر توسعه مهندسی 
ساختمان وزارت راه و شهرسازی 

همسان سازی پرداختی بازنشستگان کشوری
محمد شریعتمداری وزیر 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در 
حاشیه جلسه کمیسیون صنایع 
مجلــس گفــت: در موضوع 
حقــوق  همسان ســازی 
بازنشستگان بین سازمان تامین 
اجتماعــی و کانــون عالــی 

بازنشستگان جلسات متعددی برگزار و در نهایت مدل معینی به اجرا 
گذاشته شد که این همسان سازی از مرداد امسال عملیاتی شد. بدین 
ترتیب ما مردادماه شاهد تحولی در پرداخت های کسانی که بیش از ۳۰ 
یا ۳۵ ســال در سازمان تامین اجتماعی در فعالیت های مهم تولیدی 
خدمت کرده و از حداقل های مــزد برخوردار بودند، بودیم.  در قانون 
همسان سازی حقوق، موضوع کم کردن فاصله حداکثر و حداقل حقوق، 
مورد نظر نبوده ولی با این حال تلاش شده با همکاری کامل بازنشستگان 
به سبکی عمل شود که حقوق های پایین از افزایش بالاتری برخوردار 
شوند و حقوق های بالا از افزایش کمتر. مشابه همین روش با همکاری 
سازمان برنامه و بودجه در سازمان صندوق بازنشستگی کشوری در حال 
انجام است و امیدواریم مهرماه بتوانیم احکام مربوط به این بخش را با 
تأمین بودجه از سوی سازمان برنامه و بودجه صادر کنیم، به صورتی که 
حداقل پرداختی ها در شکل همسان شده حقوق بازنشستگان به گونه ای 
باشد که تفاوت آنها با افراد شاغل مشابه شان بیشتر از 1۰ درصد نباشد. 
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آگهــی تغییــرات شــرکت روهــام تجــارت آکام بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۵۵۹۵۰۱ و شناســه 
ملــی ۱۴۰۰۹۲۰۰۴۲۳ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ  ۱۳۹۹/۰۵/۰۱تصمیمــات ذیــل 
ــدوق  ــه صن ــال ب ــغ ۱۵۰۰۰۰۰۰۰۰ ری ــت مبل ــا پرداخ ــی ۳۶۲۰۳۲۲۶۵۱ ب ــد مل ــه ک ــی ب ــز ریگ ــد : پروی ــاذ ش اتخ
شــرکت در ردیــف شــرکاء قــرار گرفــت. مهــدی بهنــام بــه کــد ملــی ۰۹۲۲۵۱۶۵۷۱ بــا پرداخــت مبلغــی ســهام 
خــود را از مبلــغ ۸۰۰۰۰۰۰ ریــال تــا مبلــغ ۱۵۰۰۰۰۰۰۰۰ افزایــش داد . ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۱۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه 
مبلــغ ۳۰۰۲۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح شــد. لیســت صاحبــان ســهام 
بعــد از افزایــش ســرمایه: مهــدی بهنــام فربــا کــد ملــی ۰۹۲۲۵۱۶۵۷۱ دارنــده ۱۵۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه 
ــز  ــرکه پروی ــهم الش ــال س ــده ۲۰۰۰۰۰۰ری ــی ۰۰۴۳۰۳۱۹۶۱ دارن ــا کدمل ــک ب ــت نی ــتان دوس ــادات بس ــم س اعظ

ریگــی بــا کدملــی ۳۶۲۰۳۲۲۶۵۱ دارنــده ۱۵۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۴۴(

ــه  ــاص( ب ــهامی خ ــک )س ــازان نی ــوه س ــی اس ــدی صنعت ــرکت تولی ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی  شــماره ثبــت ۱۵۴۱ و شناســه ملــی ۱۰۱۰۲۵۳۲۹۱۴ ب
ــلا  ــم لی ــد : خان ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ ۱۳۹۹/۰۴/۱۶ تصمیم ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ع
ــای  ــی و آق ــازرس اصل ــوان ب ــه عن ــی ۰۴۵۱۱۴۳۹۴۹ ب ــماره مل ــه ش ــه ده ب ــور نوج ــی پ رضائ
محمــد علــی شــخصیان بــه شــماره ملــی ۰۰۵۵۳۰۵۱۸۰ بــه عنــوان بــازرس علــی البــدل بــرای 

ــد.  ــی انتخــاب گردیدن مــدت یــک ســال مال
حجت اله قلی تبار سرپرست ثبت شرکتها و مؤسسات غیر تجاری شهرستانهای استان تهران 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور اداره کل ثبت اسناد و املاک استان تهران 

مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری رباط کریم )۹۸۳۹۵۳(

ــت  ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــخیص ش ــا تش ــد آزم ــرکت مه ــرات ش ــی تغیی آگه
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۰۱۰۲۶۵۹۵۵۵ ب ــه مل ۲۲۴۷۴۲ و شناس
ــی ۰۴۵۰۴۵۹۸۲۹  ــماره مل ــه ش ــیرازی ب ــین ش ــا آقاحس ــد : -رض ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ۱۳۹۹/۰۵/۱۳ تصمیم
ــا پرداخــت مبلغــی بــه صنــدوق شــرکت ســهم الشــرکه خــود را بــه میــزان ۱۳۵۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش  ب
ــرکت  ــدوق ش ــه صن ــی ب ــت مبلغ ــا پرداخ ــی ۰۰۵۹۷۵۲۹۶۳ ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــاه عل ــه ش داد. - مهدی
ــه  ــال افزایــش داد. - ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۱۰۰۰۰۰۰ ب ــه میــزان ۱۵۰۰۰۰۰۰۰ ری ســهم الشــرکه خــود را ب
۱۵۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال افزایــش و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. -لیســت شــرکا بشــرح ذیــل قــرار 
گرفــت: -رضــا آقاحســین شــیرازی بــه شــماره ملــی ۰۴۵۰۴۵۹۸۲۹ دارنــده مبلــغ ۱۳۵۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم 
الشــرکه - مهدیــه شــاه علــی بــه شــماره ملــی ۰۰۵۹۷۵۲۹۶۳ دارنــده مبلــغ ۱۵۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۴۸(

ــتناد  ــه اس ــی ۱۰۱۰۳۵۹۱۷۴۵ ب ــه مل ــت ۲۲۴۷۶ و شناس ــماره ثب ــه ش ــور ب ــوی ن ــه س ــی ب ــه راه ــرات موسس ــی تغیی آگه
ــه شــماره ۹۰۰/۹۶/۱۶۹۷۸۹ مــورخ ۱۳۹۶/۱۱/۱۱ ســازمان بهزیســتی کشــور  ــره مــورخ  ۱۳۹۶/۱۱/۱۰و تاییدی صورتجلســه هیئــت مدی
ــره  ــت مدی ــس هیئ ــمت رئی ــه س ــی ۰۴۵۲۰۹۹۶۸۴ ب ــماره مل ــه ش ــعیدخانلو ب ــم زاده س ــم قاس ــد : قاس ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی تصمیم
ــه  ــره معصوم ــب رئیــس هیئــت مدی ــه ســمت نائ ــی ۰۴۵۲۳۰۰۰۷۱ ب ــه شــماره مل ــل رســول قاســم زاده ســعیدخانلو ب ــر عام و مدی
محمــدی بــه شــماره ملــی ۱۵۳۱۴۶۰۴۴۵ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و خزانــه دار پژمــان اســدی بــه شــماره ملــی ۰۰۶۴۰۸۷۴۷۶ 
ــت  ــو هیئ ــمت عض ــه س ــی ۱۷۱۹۹۲۹۷۵۰ ب ــماره مل ــه ش ــاد ب ــنگل آب ــی ش ــا فتاح ــره محمدرض ــت مدی ــو هیئ ــمت عض ــه س ب
مدیــره زهــرا خاکــی بــه شــماره ملــی ۰۰۴۱۴۶۸۸۶۴ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره حســن فرزانــه جاجرمــی بــه شــماره ملــی 
ــه ســمت عضــو علــی البــدل  ــه شــماره ملــی ۰۰۷۹۴۸۲۹۰۲ ب ــره مصطفــی محمــدی ب ــه ســمت عضــو هیئــت مدی ۱۸۱۵۹۴۱۲۵۱ ب
ــد . ــره انتخــاب گردیدن ــی البــدل هیئــت مدی ــه ســمت عضــو عل ــی ۰۰۶۲۸۶۰۲۷۵ ب ــه شــماره مل ــم صالحــی ب ــره مری هیئــت مدی

 سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۵۱(

آگهــی تغییــرات شــرکت تعاونــی مصــرف کننــدگان توانیــر بــه شــماره ثبــت ۳۶۵۸۹ و شناســه ملــی ۱۰۱۰۰۸۲۰۱۱۸ بــه 
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی نوبــت دوم مــورخ ۱۳۹۹/۰۴/۲۵ ومجــوز شــماره ۹۹۲/۱۵/۷۵۶۳۰ مــورخ ۹۹/۵/۱۵ 
اداره کل تعــاون کار و رفــاه اجتماعــی اســتان تهــران تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد :صورتهــای مالــی ســال ۹۸ بــه تصویــب 
رســید . آقــای غلامحســین حیــدری بــه کــد ملــی ۰۴۵۲۲۶۱۰۱۵ خانــم فریبــا تاجیــک بــه کــد ملــی ۰۰۵۰۵۳۷۸۵۷ آقــای 
ــح  ــای ابوالفت ــی ۰۰۴۸۶۵۶۳۸۰ آق ــد مل ــه ک ــدم ب ــی مق ــر گرام ــای اکب ــی ۰۴۵۰۳۸۳۷۳۳ آق ــد مل ــه ک ــی ب ــین مهرائ حس
قاســمی بــه کــد ملــی ۰۴۵۱۰۳۳۹۳۰ بــه ســمت اعضــا اصلــی هیئــت مدیــره و آقــای حســن صابر بــه کــد ملــی ۰۰۴۸۱۱۹۳۷۷ 
ــرای مــدت ۳ ســال  ــره ب ــه ســمت اعضــا علــی البــدل هیئــت مدی ــه کــد ملــی ۰۰۳۳۳۱۶۷۰۸ ب آقــای خســرو افشــارها ب
ــازرس اصلــی و آقــای مجیــد صــادق  ــه ســمت ب ــه کــد ملــی ۰۴۵۱۳۳۱۴۳۵ ب ــد آقــای عبــاس آبشــاری ب انتخــاب گردیدن
کارحقیقــی بــه کــد ملــی ۰۰۳۵۵۶۹۹۶۴ بــه ســمت بــازرس علــی البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب گردیدنــد . 

سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۵۵( 

آگهــی تغییــرات شــرکت مهندســی پایــا نیــر ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۱۳۸۵۴۰ و شناســه ملــی ۱۰۱۰۱۸۱۶۲۱۱ 
بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ ۱۳۹۹/۰۵/۱۳ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : کلیــه اســناد و مــدارک و اوراق 
بهــادار و تعهــد آور از قبیــل چــک، ســفته و بــروات بــا امضــاء مدیــر مالــی )آقــای ســیف الــه مــرادی ( همــراه بــا امضــاء 
یکــی از اعضــای هیئــت مدیــره متفقــا همــراه بــا مهــر شــرکت دارای اعتبــار میباشــد و کلیــه قــرارداد هــا و عقود اســلامی 

و نامــه هــای اداری بــا امضــاء مدیرعامــل منفــرداً همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد.
 سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۵۶( 

ــماره  ــه ش ــب نام ــه موج ــی ۱۴۰۰۳۷۳۴۰۶۹ ب ــه مل ــه شناس ــاص ب ــهامی خ ــو س ــن فراس ــن ملامی ــرکت آذی ــی ش ــی انتقال آگه
۹۹/۲۰/۳۷۰ و صورتجلســه مــورخ ۱۳۹۹/۴/۳ مرجــع ثبــت شــرکتهای شهرســتانهای اســتان البــرز محــل شــرکت آذیــن ملامیــن فراســو 
ــه ۱۹ ، شهرســتان شــمیرانات ، بخــش مرکــزی ، شــهر  ــه اســتان تهــران - منطق ــی ۱۴۰۰۳۷۳۴۰۶۹ ب ــه شناســه مل ســهامی خــاص ب
تجریــش، محلــه بــاغ فــردوس ، کوچــه بــاغ فــردوس ، خیابــان ولیعصــر ، پــلاک ۳۰۴۷ ، ســاختمان فــردوس ، طبقــه پنجــم ، واحــد ۲۷ 

بــه کــد پســتی ۱۹۶۱۷۵۳۴۵۴ منتقــل گردیــده و تحــت شــماره ۵۶۳۵۲۸ بــه ثبــت رســید اســت 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۵۰(

ــه شــماره ثبــت ۲۴۹۲۸۵ و  ــا مســئولیت محــدود ب ــی نــت ب ــو مان ــه ای نان آگهــی تغییــرات شــرکت خدمــات رایان
شناســه ملــی ۱۰۱۰۲۸۹۷۸۲۲ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۵/۱۱/۰۳ تصمیمــات ذیــل 
ــری اول- ــان ۲۰ مت ــهرپردیس فاز۳-خیاب ــهر شهرجدیدپردیس-ش ــه )آدرس(: تهران-ش ــرکت ب ــل ش ــد: مح ــاذ ش اتخ

خیابــان۲۰ متــری دوم ســاختمان وزارت راه وترابری-قطعــه ۳۱-طبقــه اول-واحــد ۴ کــد پســتی ۱۶۵۷۱۷۵۴۹۸ تغییــر یافت 
و مــاده مربوطــه اصــلاح گردیــد. 

سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۵۲(

آگهــی تغییــرات شــرکت تــداوم گســتر داریــوش یــدک شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۴۳۱۲۵۷ و شناســه ملــی 
۱۰۳۲۰۸۳۱۵۸۰ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۸/۱۱/۱۷ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ 
شــد : -امضــاء کلیــه اوراق واســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــروات ، قراردادهــا و عقــود اســلامی و 

نامــه هــای عــادی و اداری بــا امضــا ء هریــک از اعضــا هیئــت مدیــره بــه تنهائــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۴۹(

آگهــی تغییــرات شــرکت راه وســاختمان تــار بــام بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲۲۴۸۱۲ و شناســه ملــی ۱۰۱۰۲۶۶۰۲۴۵ بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۷/۰۷/۱۱ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : -افــراد ذیــل به ســمت اعضــای هیئــت مدیره 
بــرای مــدت نــا محــدود انتخــاب شــدند: -مهــدی میرصادقی بــا شــماره ملــی ۰۰۶۶۱۷۶۷۶۱ - هــادی میــر صادقــی بــا شــماره ملــی ۰۰۶۶۴۲۹۷۲۲ - امیر 

ناصــر عطائــی بــا شــماره ملــی ۰۰۵۷۶۱۰۰۳۷ )خــارج از شــرکا( -مهــدی علــی بخشــی بــا شــماره ملــی ۰۰۶۴۴۳۷۴۴۲ )خــارج از شــرکا( 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۴۶(

آگهــی تغییــرات شــرکت عصــر توســعه و تحقیــق با مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲۳۵۸۲۹ و شناســه ملــی ۱۰۱۰۲۷۶۷۶۵۱ به اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۹/۰۵/۰۱ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محمدرضــا ابوطالبــی بــه شــماره ملــی 
۴۴۷۹۸۹۷۲۹۱ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره محمــد یزدانــی بــه شــماره ملــی ۰۰۸۱۹۶۵۹۸۲ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره علــی کشــت دار به 

شــماره ملــی ۰۰۷۰۵۶۰۸۰۳ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۴۳(

آگهــی تغییــرات شــرکت آریــا گــچ هگمتانــه شــرکت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۳۱۷۹۹۰ و شناســه 
ملــی ۱۰۱۰۳۵۶۷۴۶۴ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۸/۰۶/۲۰ تصمیمــات ذیــل 
اتخــاذ شــد : - تعــداد اعضــاء هیئــت مدیــره شــرکت از ۲ نفــر بــه ۳ نفــر افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در 

اساســنامه اصــلاح گردیــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۴۵(

هفته نامه اقتصادی اعتبار
همراه با مطالب جذاب و یادداشت های اساتید و کارشناسان اقتصادی          روزهای شنبه هر هفته منتشر می گردد

جهت ارتباط با سازمان آگهی ها با شماره های زیر تماس حاصل نمایید.
تلفکس : 021-66948635 تلفن: 021-66948320-66948746  

ــه شــماره ثبــت  ــا مســئولیت محــدود ب ــادی ب آگهــی تغییــرات شــرکت آتیــه ســازان شــهر وآب
ــور  ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی ۱۴۰۰۳۹۵۳۸۶۸ ب ــه مل  ۴۵۱۸۰۶ و شناس
فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۷/۱۱/۰۷ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : منوچهــر کلبــادی نــژاد بــه شــماره ملــی 
۵۷۹۹۷۱۸۸۹۵ بــه ســمت مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره و جــواد نیکوئــی تمدنــی بــه شــماره ملی 
۰۰۱۲۸۹۸۳۵۱ بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و گلنــاز گلبــادی نــژاد بــه شــماره ملــی ۴۴۳۳۳۵۰۷۲۹ 
بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره و داود ابراهیمیــان بــه شــماره ملــی ۰۰۳۲۸۳۴۷۱۳ بــه ســمت عضــو 
هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکا( و حمیدرضــا جلیلونــد بــه شــماره ملــی ۰۰۵۷۷۳۲۵۹۰ بــه ســمت عضو 
هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکا( و حســین جلالیــان بــه شــماره ملــی ۰۰۷۵۷۸۵۲۰۱ بــه ســمت عضــو 
هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکا( و حســین فخارمنــش بــه شــماره ملــی ۰۴۹۰۴۳۸۰۶۷ بــه ســمت عضــو 
هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکا( و مســعود مهروحــی بــه شــماره ملــی ۱۸۱۸۲۲۵۷۰۰ بــه ســمت عضــو 
هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکا( و حمیدرضــا زاهــدی بــه شــماره ملــی ۱۸۱۹۰۷۸۰۷۸ بــه ســمت عضــو 
هیئــت مدیــره )خــارج از شــرکا( بــرای مــدت نامحــدود انتخــاب گردیدنــد. کلیــه اســناد و اوراق بهــادار 
و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ،ســفته و بــراوات و قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا مدیــر عامــل و 
رئیــس هیئــت مدیــره متفقــا و همــرا بــا مهــر شــرکت و ســایر مــدارک و مکاتبــات و اوراق عــادی و نامــه 

هــای اداری بــا امضــا مدیــر عامــل بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۴۷(

آگهــی تغییــرات شــرکت پیشــگامان ارتباطــات مبیــن بــا مســئولیت محــدود به شــماره ثبــت ۴۰۶۶۹۰ 
و شناســه ملــی ۱۰۳۲۰۵۷۷۸۸۷ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳۹۸/۰۴/۲۸ 
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : خانــم ســیده ســارا اقوامــی بــه شــماره ملــی ۰۰۷۶۴۵۶۴۹۸ فرزنــد ســید 
ــه  ــال ب ــت ۲۰۰۰۰۰۰ ری ــران پرداخ ــادره از ته ــد ۱۳۹۲/۰۳/۰۸ ص ــنامه ۳۰۱۸متول ــماره شناس ــی ش مصطف
صنــدوق شــرکت در زمــره شــرکاء درآمــد آقــای مهدی ســیفی بــه شــماره ملــی و شناســنامه ۰۰۱۴۶۴۶۹۶۱ 
فرزنــد محمدرضــا متولــد ۱۳۷۱/۰۳/۱۸.و صــادره از تهــران بــا پرداخــت ۲۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت 
ــاده  ــش و م ــال افزای ــه ۱۴۰۰۰۰۰۰ ری ــال ب ــغ۱۰۰۰۰۰۰۰ ری ــرکت از مبل ــرمایه ش ــد. س ــرکاء درآم ــره ش در زم
مربوطــه اساســنامه بنحــو مذکــور اصــلاح گردیــد بــه موضــوع فعالیــت شــرکت عبــارت : خریــد و فــروش 
و صــادرات و واردات تجهیــزات کامپیوتــری و مخابراتــی و بانکــی، سیســتم های رایانــه ای و الکترونیکــی - 
انجــام فعالیــت در زمینــه تجــارت الکترونیــک و آی تــی . در صــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم 
الحــاق و مــاده مربوطــه اساســنامه شــرکت بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. تعــداد اعضــاء هیــأت مدیــره به ۴ 
نفرافزایــش یافــت و مــاده مربوطــه اساســنامه اصــلاح گردید. لیســت شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه : آقای 
محمــد جلیلونــد بــه شــماره ملــی ۰۰۷۱۸۶۶۴۲۶ دارای۸۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه آقــای هومــان یــاوری 
بــه شــماره ملــی ۰۴۵۱۳۸۷۴۲۲ دارای ۲۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه خانــم ســیده ســارا اقوامــی بــه شــماره 
ملــی ۰۰۷۶۴۵۶۴۹۸ دارای۲۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه آقــای مهــدی ســیفی به شــماره ملــی ۰۰۱۴۶۴۶۹۶۱ 

دارای ۲۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه
 سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )۹۸۳۹۵۴(

عضو مجمع نمایندگان استان 
هرمزگان در مجلس، از طرح سوال 
خود از وزیر کشــور پیرامون دلیل 
عدم نظــارت ایــن وزارتخانه و و 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور بر عملکرد شــهرداری ها، 
شوراهای اســلامی شهر و روستا و 

مصوبات آنها خبر داد. 
منصور آرامی در تشریح سوال خود 
از وزیر کشور، گفت: متاسفانه برغم اینکه 
وزارت کشور و ســازمان شهرداری ها و 
دهیاری های کشــور و در اســتان ها نیز 
استانداری ها و فرمانداری ها وظیفه نظارت 
بر عملکرد شهرداری ها، شوراهای اسلامی 
شهر و روســتا و مصوبات آنها را برعهده 
دارنــد، امــا ایــن روزهــا در برخــی 
شهرداری های سراسر کشور شاهد ایجاد 

فســاد گســتره ای هســتیم تاجاییکه 
دستگاه های نظارتی به این موضوع ورود 

پیدا کرده اند.
چرا شهرداری های کشور به 

محلی برای ارتکاب فساد تبدیل 
شده اند؟

نماینده مردم بندرعباس، قشــم و 
ابوموسی در مجلس شورای اسلامی، ادامه 
داد: دامنه بروز فســاد در شهرداری ها به 
گونه ای گسترش یافته است که تعدادی 
از مسئولان شهرداری ها با اتهام ارتکاب 

فساد بازداشت شدند.
وی تصریح کرد: گزارش ها نشــان 
می دهد کــه وزارت کشــور و اداره کل 
و  شــهرداری ها  ســازمان  بازرســی 
دهیاری های کشــور که مسئول اصلی 
نظارت بر عملکرد شهرداری ها هستند، 

عملکرد خوبی در این زمینه نداشته و هیچ 
نظارتی بــر فعالیت آنها ندارند و می توان 
گفــت با یــک دیدگاه جناحــی از کنار 
تخلف های صورت گرفته در شهرداری ها 

می گذرند.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، 
یادآور شد: ما انتظار داریم وزارت کشور و 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور 
که برای رصد عملکرد و تصمیم گیری های 
شهرداری ها اعتبارات دریافت می کنند و 
تعداد زیادی نیرو بــرای فعالیت در این 
حوزه جذب کرده اند، نظارت دقیقی بر این 

بخش داشته باشند.
عضو مجمــع نمایندگان اســتان 
هرمزگان در مجلس شــورای اسلامی، 
تاکیدکرد: ســوال بنده از وزیر کشور این 
اســت که چرا این وزارتخانه و ســازمان 

شهرداری ها و دهیاری های کشور نظارت 
دقیقی بر عملکرد شهرداری ها، شوراهای 
اســلامی شهر و روســتا و مصوبات آنها 
نداشــته اند که قرار است در کمیسیون 
شوراها و امور داخلی مجلس مطرح شود 
و بنده در آنجا جهت اســتماع پاسخ وزیر 

حضور پیدا کنم.

انتقاد از وزارت کشور به دلیل نظارت نکردن بر عملکرد شهرداری ها

یکصدودهمین جلسه کمیسیون 
ایمنی راه های کشور با حضور وزیر راه 
و شهرسازی و اعضا به صورت ویدئو 

کنفرانسی برگزار شد. 
به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
شهرســازی،  و  راه  وزارت  عمومــی 
یکصدودهمین جلســه کمیسیون ایمنی 
راه های کشور با حضور محمد اسلامی، وزیر 
راه و شهرسازی و کلیه اعضا برگزار شد. در 
ابتدا در این جلســه که به صــورت ویدئو 
کنفرانسی به ریاست وزیر راه و شهرسازی 
برگزار شد، نماینده سازمان برنامه و بودجه 
به ارائه گزارشی درخصوص نحوه بودجه در 
نظر گرفته شده برای اقدامات هریک از اعضا 
در بحث ایمنی راه ها پرداخت و در ادامه در 

این زمینه بحث و تبادل نظر انجام گرفت.
درخصوص ایمنی راه ها طی ســال 
گذشته پیشــرفت های خوب انجام گرفته 
است. همچنین با پلیس راهنمایی و رانندگی 
برای یــک حرکــت جهادی مشــترک 
تفاهمنامــه ای امضا شــد کــه در مورد 
آشکارسازی نقاطی بود که سابقه حادثه در 
آن ها وجود دارد.  در این تفاهمنامه که برای 
2۵1 نقطــه بود، بیــش از 1۴۷ مورد آن تا 

پایان اردیبهشت امسال برطرف شده است. 
بیش از ۶۰ مورد در دست اجرا بوده و نزدیک 
به ۴۰ مورد هم تقاطع های غیرهمســطح 
است که به واسطه هزینه های سنگینی که 
دارنــد، باید یک ردیف خاص برای آن ها در 
نظر گرفته شود. در همین زمینه پیشنهاد 
می شود این کمیسیون با همکاری سازمان 
برنامه و بودجه یک تصویرســازی از ردیف 
اعتباری اعضا داشــته باشــد تا با بررسی 
گزارش های ارائه شــده و ممیزی لازم یک 
دستاورد مناســب را در پایان سال 1۴۰۰ 
دراین زمینه شاهد باشیم. در این خصوص 

در بخش فرهنگ سازی و مردمی باید کارها 
جدی تر انجام شــود تا فرهنگ رانندگی و 
ترافیکی بالا برود. در همین زمینه وزارت راه 
و شهرسازی سالانه تقریبا ۸۰۰ کیلومتر به 
بزرگراه های کشــور اضافه می کند که این 
عدد به واسطه آسیب پولی ملی آنچنان که 
باید و شــاید به چشم نمی آید در حالی که 
هزینه های ساخت جاده هنگفت است. یکی 
دیگر از اقدامات وزارت راه و شهرســازی در 
بحث افزایش ایمنی راه ها، کمربندی جنوبی 
تهران است که ســازمان راهداری با همه 
محدودیت های مالی در این مسیر یک کار 

جهادی انجام داده تا گره از کار این مســیر 
پرترافیک باز کند و به زودی افتتاح خواهد 
شد.  همچنین در این زمینه باید اشاره ای به 
تعویض گاردریل ها با نیوجرسی داشت که 
در مسیری همچون آزادراه تهران – کرج – 
قزوین به میــزان قابل ملاحظه ای حوادث 
کاهش یافته است. همان طور که گفته شد 
در سند 1۴۰۰ در حوزه ایمنی راه ها، عملکرد 
اعضــا اندازه گیری و ارزیابی می شــود تا با 
رتبه بندی در کمیسیون اعتبارات داده شود 
تا هم عقب ماندگی ها جبران و هم کارهای 
نیمه تمام به پایان برسد. در این جلسه پیش 
نویس نقشه راه ایمنی راه های کشور تصویب 
و مقرر شد به دولت جهت تایید نهایی ارائه 
شود. همچنین در این جلسه استاندار زنجان 
به همراه اعضای کمیسیون ایمنی راه های 
این استان گزارشی از آخرین اقدامات انجام 
گرفته در این حوزه به وزیر راه و شهرسازی 
و سایر اعضا ارائه دادند. در پایان این گزارش 
تصمیمات مرتبط در بحث ایمنی راه های 
این اســتان اتخاذ و وزیر راه و شهرسازی بر 
لزوم توســعه و ادامه همه موارد مربوط به 
توسعه راه های این استان با قدرت و بدون 

وقفه تاکید کرد.

ممیزی عملکرد اعضای کمیسیون ایمنی راه ها
 برای دادن اعتبارات در بودجه 1400
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در حالی که وزیر راه و شهرسازی و بانک مرکزی از عدم نیاز به ضامن برای وام های ودیعه ۱۵ و ۳۰ میلیونی و یک ضامن برای وام ۵۰ 
میلیونی خبر داده اند، معاون وزیر راه می گوید وام ۵۰ میلیونی دو ضامن می خواهد. محمود محمودزاده با بیان این که ۴۸۰۰ نفر وام 
ودیعه گرفته اند افزود: آنچه در مصوبه آمده، برای وام های تا ۱۵ میلیون تومان، ضمانت با چک یا سفته خود وام گیرنده کفایت می 
کند. برای ۳۰ میلیون تومان یک ضامن و بالای ۳۰ میلیون تومان دو ضامن پیش بینی شده است؛ اینها جزو مستنداتی هستند که بانک 
مرکزی به بانک ها ابلاغ کرده است. این اظهارنظر معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی در حالی است که بانک مرکزی 
۱۷ شهریور در اطلاعیه ای درباره ضمانت وام های ودیعه مسکن اعلام کرد: در تسهیلات بیش از ۱۵۰ میلیون ریال، اخذ سفته یا چک 

فرد متقاضی به تشخیص بانک عامل به همراه یک ضامن کفایت می کند.

رفتار
 سلیقه ای
 بانک ها 
برای ضمانت
 وام

هفته نامه اقتصادی ایران

خبـــــر

رئیس  نایــب 
کمیســیون برنامه و 
بودجه در پاســخ به 
ســخنگوی  تذکر 
اقتصادی  کمیسیون 
به  گفــت:  مجلس 
ایرادات  رفع  موجب 
شــورای نگهبان به 

طرح اصلاح قانون بودجه سال ۹۹ مشکل جاده 
های روســتایی مرتفع می شــود، لذا ایرادات 

مشخص و اصلاحات آن شفاف است. 
 به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، مهدی طغیانی 
در نشســت علنی مجلس شورای اســلامی، در جریان 
بررسی طرح الحاق یک بند به تبصره 1 قانون بودجه سال 
۹۹ اعاده شده از شورای نگهبان گفت: مصوبه اعاده شده 
از شورای نگهبان چهارشنبه هفته گذشته در دستور کار 
قرار گرفت، اما به دلیل ابهام در ایراد شــورای نگهبان و 
اصلاح کمیســیون، طرح مذکور به کمیسیون برنامه، 
بودجه و محاسبات مجلس ارجاع شد تا ابهامات برطرف 
شود.شورای نگهبان 2۹ مردادماه این متن را به مجلس 
ارسال کرده، اما نه تنها ایرادات مشخص نیست، نحوه رفع 

آن و اصلاح کمیسیون نیز مبهم است.
ســید محمد رضا میــر تاج الدینــی نایب رئیس 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در پاسخ به 
تذکر این نماینده گفت: ایراد شــورای نگهبان به طرح 
الحاق یک بند به تبصره 1 قانون بودجه سال ۹۹ با حضور 
عضو حقوقدان شورای نگهبان در کمیسیون مورد بررسی 
قرار گرفت و با توجه به نظر شورای نگهبان و نمایندگان 
اصلاحاتی در آن صورت گرفت. مشــکل بســیاری از به 
خصوص در حوزه جاده های روستایی و قیرپاشی مدارس 
بــا اصلاحات انجام گرفته مرتفع خواهد شــد، بنابراین 

مجلس گام بزرگی را امروز برداشت.

امام جمعه دامغان کتابخانه های عمومی را از 
نهادهای مهم فرهنگی دانست و گفت: این مکان 
فرهنگی می تواند ضامــن بقا و حفظ ارزش های 

فرهنگی هر جامعه باشد.
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان سمنان، آزاده امینیان، رئیس 
اداره کتابخانه های عمومی شهرستان دامغان به منظور 
ارائه گزارشــی از خدمــات کتابخانه هــای عمومی با 

محمدحسینیان، امام جمعه دامغان دیدار و گفتگو کرد.
حجت الاسلام محمدحسینیان، امام جمعه دامغان 
در این دیدار اظهار داشــت: کتابخانه هــای عمومی از 
نهادهای مهم فرهنگی هستند که می توانند ضامن بقا و 
حفظ ارزش های فرهنگی هر جامعه باشند. نسل نوجوان 
و جوان در صورت ایجاد پیوند عمیق با این نهاد فرهنگی 
می تواند در برابر بســیاری از تهاجم ها و نابسامانی های 

فرهنگی مصون بماند.
وی ترویــج فرهنــگ مطالعه، آشــنایی با مفاخر 
ایران زمین و گســترش فرهنگ ایرانی- اســلامی را از 

مهم ترین رسالت کتابخانه ها دانست.
در ادامــه آزاده امینیان، رئیس اداره کتابخانه های 
عمومی شهرستان دامغان با بیان اینکه ۹ کتابخانه  عمومی 
در این شهرســتان وجود دارد، گفت: پنج هزار و ۶۵ نفر 
عضو کتابخانه های عمومی این شهرستان هستند. 1۷۴ 
هزار و ۶1۳ نســخه کتــاب در زمینه هــای متعدد در 

کتابخانه های عمومی این شهرستان موجود است.
رئیس اداره کتابخانه هــای عمومی دامغان ضمن 
قدردانی از کتابداران این شهرســتان، اظهار داشت: در 
طول سال برنامه های متنوع فرهنگی شامل نشست های 
کتاب خوان، معرفــی کتاب، نمایشــگاه های کتاب به 
مناســبت های مختلــف و کارگاه قصه گویی به همت 

کتابداران در کتابخانه ها برگزار می شود.
 وی با اشاره به اینکه در حال حاضر برای جلوگیری 
از شــیوع ویروس کرونا برنامه های فرهنگی در فضای 
مجازی برگزار می شــود، این برنامه ها را موجب توسعه 

فرهنگ کتاب و کتاب خوانی دانست.

به همت معاونت برنامــه ریزی، پژوهش و 
فنــاوری اطلاعات نهاد و بــه میزبانی اداره کل 
کتابخانه های عمومی اســتان تهران، سلسله 
ســخنرانی های »اخلاق حرفه ای در کتابداری و 
کتابخانه های عمومی« ویژه کتابداران برگزار می 

شود. 
به گزارش روابط عمومــی اداره کل کتابخانه های 
عمومی اســتان تهران،  معاونت برنامه ریزی، پژوهش و 
فناوری اطلاعات نهاد به میزبانی اداره کل کتابخانه های 
عمومی اســتان تهران، پنج سخنرانی  با عنوان »اخلاق 
حرفه ای در کتابــداری و کتابخانه های عمومی« با ارائه 
دکتر مهدی شــقاقی، عضو هیأت علمی دانشگاه شهید 
بهشــتی« برگزار می  کند. این سلسله سخنرانی  در پنج 
حلقه ۳۰ تا ۴۰ دقیقه ای از 22 شهریور ماه، روزهای شنبه 
ساعت 1۰ صبح از طریق فضای مجازی پخش خواهد شد. 
مبانی فکری اخلاق حرفه ای در کتابخانه های عمومی و 
برساخت تاریخی آن؛ نظریه های اخلاق هنجاری با نگاه 
به مســائل کتابخانه های عمومی؛ استفاده منصفانه در 
کتابخانه های عمومی؛ اخــلاق خدمات مرجع و اطلاع 
رسانی در کتابخانه های عمومی؛ سرقت علمی و راه های 
پیشــگیری آن؛ موضوعات هرجلســه در این سلسله 
سخنرانی هاست. علاقه مندان می توانند این مباحث را به 
صورت زنده از طریق پایگاه اطلاع رسانی نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور )iranpl.ir(، پرتال اداره کل کتابخانه 
های عمومی استان تهران )tehranpl.ir(، صفحه مجازی 
)instagram.com/tehranplir( و یا در ســرویس اشتراک 
ویدیو آپــارات )aparat.com/tehranpl/live( مشــاهده و 

پیگیری کنند.

خبـــر
مشکل جاده های روستایی با اصلاح 

قانون بودجه ۹۹ مرتفع می شود

 سلسله سخنرانی های
  »اخلاق حرفه ای در کتابداری

 و کتابخانه های عمومی« برگزار می شود

کلیات طرح خرید تضمینی 
محصولات کشاورزی تصویب شد

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی با کلیات 
طرح دو فوریتی قانــون اصلاح تبصره ۱ و ۲ قانون 
تضمین خرید محصولات اساسی کشاورزی موافقت 

کردند.
این طرح دو فوریتی ۶ ماده دارد و هدف از آن تعیین 
قیمت تضمینی محصولات اساســی کشاورزی با در نظر 
گرفتن معیارهایی از جمله هزینه های واقعی تولید و سود 
متعارف؛ حفظ رابطه مبادله داخل و خارج بخش کشاورزی 
و آخرین نرخ تورم اعلامی مرکز آمار ایران عنوان شده است. 
سید سلمان ذاکر نماینده ارومیه در موافقت با این طرح گفت: 
این طرح تکرار مکررات نیست،  با توجه به بندهای  این طرح 
در ترکیب شــورا عنایت ویژه وجود دارد زیرا ما همیشــه 
اتحادیه کشاورزان را فراموش می کردیم و همیشه کارهای 
کارشناسی بر اســاس مطالعات دانشگاهی بوده است و به 
روستاها نرفته ایم و کشاورزی را از نزدیک بررسی نکرده ایم. 
غلامرضا نوری قزلجه نماینده بستان آباد در موافقت با این 
طرح گفت: اکنون با افزایش نرخ نهاده های کشاورزی مواجه 
هستیم و این طرح بارقه امیدی در کشاورزان ایجاد می کند 
و تشــویقی برای کشت بیشــتر خواهد بود.ئمحمد جواد 
عسکری نماینده داراب و زرین دشت در موافقت با این طرح 
گفت: امســال سال جهش تولید است و دنیا دنبال امنیت 
غذایی است ما در دنیا ظرفیت های غذایی ارزشمندی داریم 
و با ابزار حمایتی قانون می توانیم مشــکلات موجود را حل 
کنیم. امروز گندم به عنوان یک محصول و کالای استراتژیک 
مورد مصرف آحاد مختلف جامعه است و خرید تضمینی آن 
بر اساس قانون عملیاتی نشــده است، باید با برنامه ریزی 

صحیح برای کشاورزی امیدواری ایجاد کنیم.

کتابخانه های عمومی
 از نهادهای مهم فرهنگی هستند

www.etebar.net

www.etebar.net

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: با بهره برداری از کنار گذر شرق اصفهان علاوه  بر نقش ویژه در توسعه ترانزیت و تاثیر ویژه در اقتصاد کشورافزایش، شاهد کاهش انتشار آلاینده های زیست محیطی و تولید بیش از 2 هزار شغل 
دائم در منطقه خواهیم بود.  علیرضا قاری قرآن، مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان درخصوص اثرات مثبت کنار گذر شرق اصفهان بر اقتصاد، اشتغال و محیط زیست این استان و منطقه که قرار است در اواخر شهریورماه ۹۹ به بهره برداری 
برسد، اظهار داشت: کلانشهر اصفهان به لحاظ قرار گیری در مرکز ثقل کشور و عبور کریدورهای شمال به جنوب و شرق به غرب،  بخش عظیمی از بار ترافیک کشور را متحمل می شود. علاوه بر مشکلات ترافیکی موجود، عواملی همچون تردد وسایل 
نقلیه سنگین و دودزا به درون محیط شهری، آلودگی هوا، هدر رفت سوخت و زمان و همچنین افزایش تصادفات را ناشی می شود. بدون شک  با احداث آزادراه شرق اصفهان که از آزادراه اصفهان – کاشان در شمال استان شروع و به آزاد راه اصفهان 
– شیراز در جنوب استان ختم می شود بسیاری از این مشکلات مرتفع خواهدشد. موقعیت جغرافیایی ویژه استان اصفهان و واقع شدن در چهارراه ترانزیت کشور سبب شده است که دو کریدور یا دالان از کریدورهای پیش بینی شده در طرح جامع 
حمل ونقل کشور از این استان عبور کند. همچنین این استان سهم قابل توجهی از میزان راه ها و  تردد در بستر راه های کشور را به خود اختصاص داده است. براساس طرح جامع حمل ونقل کشور، کریدور هفت به طول2هزار و ۸۹۳  کیلوکتر از تهران 

آغاز شده و سپس به قم-کاشان-نائین- یزد-شهر بابک –سیرجان وبه بندرعباس  می رسد. این کریدر در محورمرکزی ایران برای تسهیل و جابجایی کالا ومسافر اهمیت زیادی داشته و یکی از پرترددترین مسیر وسایل نقلیه است.  

اشتغال زایی
۲۰۰۰ نفری

با افتتاح 
کنارگذر شرقی اصفهان 

 شــاعر و منتقد ادبی گفت: با 
اینکه مراکز و دستگاه های مختلفی 
در حوزه محافل ادبی فعالیت دارند، 
اما کتابخانه های عمومی همواره به 
عنوان مکانی امن و قابل اعتماد برای 
مردم مطرح بوده اند و همین اعتماد 
باعث می شــود کــه کتابخانه ها 
مقبول ترین مراکــز برای برگزاری 

نشست های ادبی باشند.
در پی منویات مقام معظم رهبری و 
توجه ویژه ایشــان به شــعر و ادبیات و 
همچنین مطالبه همیشــگی ایشان در 
حمایــت از جریان های اصیل ادبی، نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور با همراهی 
جمعی از استادان عرصه شعر و ادب اقدام 
به تشــکیل و راه اندازی محافل ادبی در 
سراسر کشور و با محوریت کتابخانه های 
عمومی کرد که این اقدام با استقبال اهالی 
و فعالان این عرصه همراه بوده و جلسات 
ایــن محافــل به صــورت مجــازی در 
اســتان های مختلف در حــال برگزاری 

است.
رضا اسماعیلی، شاعر و منتقد ادبی 
در گفت و گو با ایرنا، با اشــاره به شرایط 
حاکم بر فضای فرهنگی و ادبی کشــور 
گفت: در شرایطی که جامعه ما به هر علت 
با کتاب و مطالعه فاصله گرفته و متاسفانه 
فاصله مردم ما با ادبیات و شعر، روز به روز 

در حال افزایش اســت، اقدام راهگشــا و 
سازنده نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
در راه انــدازی محافــل ادبی با محوریت 
کتابخانه هــای عمومــی، گام بلندی در 
جهت پیوند دوباره مردم با شعر و ادبیات 

و همچنین کتاب و کتابخوانی است.
در  تمرکزگرایــی  افــزود:  وی 
فعالیت های فرهنگی و ادبی که از سالیان 
گذشته در کشور وجود داشته، باعث شده 
بود بســیاری از جوانان مستعد در حوزه 
ادبیات که در شهرســتان های محروم و 
حتــی روســتاهای دورافتــاده زندگی 
می کردند، از حق حضور در محافل ادبی 
برای پرورش و شــکوفایی استعدادهای 
خود محروم شوند. اما امروز نهاد با ظرفیت 
یگانه خود، یعنی با داشتن ۳۵۰۰ کتابخانه 
عمومی در سراســر کشور به پایگاه های 
ادبی برای رفع این تمرکزگرایی در حوزه 
شعر و ادبیات تبدیل خواهد شد؛ موضوعی 
که نمی توان به سادگی از کنار آن گذشت.
اسماعیلی کتابخانه را محلی ایمن 
برای پرورش کودکان، نوجوانان و جوانان 
توصیف کرد و گفــت: یکی از مهم ترین 
دغدغه های یک خانواده همواره این است 
که محلی امن، قابل اعتماد و معتبر برای 
گذران وقت و پرورش فرزندان خود پیدا 
کند تا اســتعدادهای فرزندانشــان در 
مســیری صحیح پرورش یابند. با اینکه 

مراکز و دستگاه های مختلفی در این حوزه 
فعالیت دارند، اما کتابخانه همواره به عنوان 
یــک مکان امن و قابل اعتماد برای مردم 
مطرح بوده اســت. همین اعتماد باعث 
می شــود که کتابخانه ها بهترین گزینه 

برای ایجاد محافل ادبی باشند.
کتابخانــه محــل علم انــدوزی، 
خردورزی و دانشوری است و افرادی که 
در این محافل شــرکت می کنند خود به 
خود به سمت کتاب و کتابخوانی کشیده 
می شــوند. وقتی در یک محفل ادبی نام 
فردوسی را می آوریم و یا شعری از سعدی، 
حافظ و مولانا می شود، طبیعتا آن فردی 
که در این محفل شــرکت می کند وقتی 
می بیند که کتاب های حافظ و مولانا در 

قفسه های آن کتابخانه موجود است، به 
عضویت در آن کتابخانه و استفاده از منابع 
آن ترغیب می شــود و اشــتیاق و انگیزه 

مطالعه در او بیشتر می شود.
اسماعیلی با تقدیر از دست اندرکاران 
این طرح گفــت: اکنون که این زمینه به 
همت نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
فراهم شده، مطمئن هستم که جوانان و 
علاقه مندان به ادبیات و هنر با اطلاع  پیدا 
کردن از این اقدام ارزشمند برای شرکت 
در این محافل داوطلب خواهند شــد و با 
استقبال خوبی مواجه خواهد شد. چرا که 
مقبــول ترین مرکــز بــرای برگزاری 
نشست های ادبی کتابخانه های عمومی 

هستند.

کتابخانه ها مقبول ترین مراکز برگزاری نشست  ادبی هستند

سازمان کتابخانه ها، موزه ها و 
مرکز اسناد آستان قدس رضوی و 
بنیاد دایره  المعارف اســلامی در 
راستای هم افزایی و بهره مندی از 
ظرفیت های دوجانبه درزمینه   های 
علمــی، فرهنگی، آموزشــی و 
همکاری  تفاهم نامه  پژوهشــی، 

مشترک امضا کردند.
این تفاهم نامه باهدف استفاده بهینه 
از منابع، تجربه ها و ظرفیت های دو طرف 
درزمینه   های آموزشی و پژوهشی به دلیل 
شرایط کرونایی به صورت مجازی به امضا 

رسید. 
همکاری در تدوین و ترجمه منابع و 
متــون آموزشــی و پژوهشــی، اجرای 
طرح های پژوهشــی مشــترک، مبادله 
طرح های تحقیقاتی و پژوهشی، همکاری 
در نگارش مقالات دانشنامه جهان اسلام 

در موضوعــات مرتبط با نســخ خطی، 
کتابخانه های جهان اسلام، ایجاد ایستگاه 
مطالعــه دیجیتال در هــر مرکز جهت 
استفاده از منابع دیجیتال برای کاربران 
خاص، امکان اســتفاده بنیاد از کتابخانه 
دیجیتال آســتان قدس رضوی از طریق 
اشتراک IP، همکاری آستان قدس با بنیاد 
برای ایجــاد و ســازمان دهی کتابخانه 
تخصصی و کتابخانه دیجیتال و همکاری 
درزمینه سازمان دهی)فهرست نویسی( 
کتاب ها و سایر منابع اطلاعاتی، بخشی از 
مفاد این تفاهم نامه است. دکتر غلامعلی 
حــداد عــادل، مدیرعامل بنیــاد دایره  
المعارف اســلامی، ضمن امضای تفاهم  
نامه، آســتان قدس رضوی را باعظمت و 
کتابخانه آن را سرمایه ای بزرگ خواند و 
اظهار داشــت: ارتباط با آســتان قدس 
رضوی برای این بنیاد مایه برکت اســت. 

وی همچنیــن از مدیــران ســازمان 
کتابخانه های آستان قدس برای بازدید از 
بنیاد دایره  المعارف بزرگ اسلامی دعوت 
کرد. حجت  الاســلام  والمسلمین سید 
جلال حسینی، رئیس سازمان کتابخانه  
ها، موزه  ها و مرکز اســناد آستان قدس 

رضوی نیز در آیین امضای این تفاهم نامه، 
ضمن دعوت از دکتر حــداد عادل برای 
بازدید از مجموعه سازمان به داشته های 
غنی مطالعاتی و دســتاوردهای سازمان 
کتابخانه ها موزه ها و مرکز اسناد آستان 

قدس رضوی اشاره داشت.

امضای تفاهم نامه میان سازمان کتابخانه های آستان قدس رضوی
 و بنیاد دایره المعارف اسلامی

مریم برادران معتقد است کتاب متهم 
دادگاه old bailey، برخلاف کتاب های دفاع 
مقدس که روزنامه ای هستند، یک بار مصرف 
نیست و اجزای آن همچون پازل کنار هم 

چیده شده است. 
به گزارش اعتبــار روابط عمومی اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان تهران، عصر دوشنبه 
1۷ شهریور ماه نشست معرفی و بررسی کتاب متهم 
دادگاه  old bailey با حضور مرتضی قاضی، نویسنده 
کتاب؛ مریم برادران، کارشناس ادبیات دفاع مقدس 
و با اجرای میثم رشیدی مهرآباد از طریق فضای 

مجازی برگزار شد.
یکی از آسیب های ادبیات دفاع مقدس، 

روزنامه ای بودن آثار است
در این نشســت، مریم برادران کارشناس 
ادبیات دفاع مقدس، کتــاب را از حیث موضوع، 
ادبیات متن و پژوهش قوی دانست و گفت: این کتاب 
ارزش خواندن و گفتگــو را دارد چرا که یک متن 
خوب، متنی است که تحقیق خوبی داشته باشد و 
این کتاب دارای توصیفات جزئی در متن است که 
نشان می دهد پژوهشگر به خوبی مصاحبه کننده 

را که یک فرد عملیاتی و به شدت محتاط بوده، مورد 
کندوکاو قرار داده است. مریم برادران با بیان اینکه 
خواننده این کتاب باید فردی صبور باشد، گفت: این 
کتاب، کتابی یک بار مصرف نیست که مثل روزنامه 
خوانده شود و سپس به کناری گذاشته شود بلکه به 
دلیل موضوع و شیوه نگارشی که دارد خواننده را 
درگیر می کند و ســبک نویسنده در این کتاب از 
ویژگی های خوب این کتاب محسوب می شود. 
متاسفانه یکی از آسیب های ادبیات انقلاب و دفاع 
مقدس، روزنامــه ای و بــدون پیچیدگی بودن 
کارهاست؛ در حالی که این کار یک کار طراحی شده 
و  فکر شده است که اجزای آن همچون پازل چیده 
و آنگاه نوشــته شده است و این امر نقطه قوت کار 
محسوب می شود. کتاب، متنی صادق و با استنادات 
روایی است  اگر چه این کتاب از موضوعات زیادی 
برخوردار است اما دو روایت اصلی دارد که یکی ورود 
این گروه به کشور آلمان و لندن و روایت دستگیری 
تا آزادی اســت که در زمان حال روایت می شود. 
انتخاب زمان حال موجب همراهی خواننده می شود 
و روایت دوم، روایتی است که در برگشت به زمان 
گذاشته دارد و شاهد موقعیت های خاص این فرد 

در گذشته هستیم. روایت دوم که با برگشت به زمان 
گذشته نیز همراه است، کاملا غیرخطی است که 
برای خواننده سوال برانگیز است؛ هرچند که خواننده 
باید صبور باشد چون  پاسخ این سوال ها در صفحات 
بعدی داده می شــود. من هــم هنگامی که این 
صفحات را می خواندم، فکر می کردم این موارد در 
تناقض است، اما هرچه جلوتر می رفتم، پاسخ سوال 
هایم را می گرفتم. این کتاب پرُ از رابطه اســت و از 

اینکه نویسنده توانسته در میان این رابطه ها، قصه 
بگوید جای تقدیر دارد. این کتاب یک کتاب مستند 
روایی است، که البته اگر مستندات آن بیشتر  بود 
بهتر می شد، ضمن اینکه خواننده در این کتاب با 
آدم خاصی روبرو است که خیلی حساس و دقیق 
است؛   متن آنقدر صداقت دارد که نشان می دهد 
فرد در برخی جا احساساتی می شود یا تعصب دارد 

و یا مسئولیت پذیری آن نمایش داده می شود.

کتابی با استنادات روایی و متنی صادق در عین غلبه فرم بر محتوا
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جمعی از کشاورزان شرق اصفهان با اجتماع در مقابل شرکت آب منطقه ای در ضلع جنوبی پل خواجو ادامه جریان آب زاینده  رود برای آبیاری دوره کشت تابستانه و تامین حقابه خود را خواستار شدند. 
عضو هیئت مدیره نظام صنفی کشاورزی اصفهان در حاشیه این اجتماع اظهار داشت: این کشاورزان خواهان ادامه جریان رودخانه هستند در غیر این صورت و با قطع زودهنگام آب با به ثمر نرسیدن 
ذرت علوفه ای و یونجه که در مزارع کاشــتند متضرر خواهند شد. حسین محمدرضایی ، افزود: اکنون حدود ۲۲۰ میلیون متر مکعب آب در پشت سد زاینده رود وجود دارد و با توجه به اینکه مسئولان 
گفته اند تا خط قرمز موجودی ۲۰۰ میلیون متر مکعبی، آب در رودخانه زاینده رود جریان خواهد داشت پس تا چند روز آینده باید شاهد قطع آب باشیم که به دنبال آن کشاورزان زیان خواهند دید. جمع 
حاضر به منظور مطالبه حقابه خود ادامه جریان رودخانه تا ۱۵ مهر را طلب کردند. عضو هیئت مدیره نظام صنفی کشاورزی اصفهان گفت: کشاورزان  همچنین تاکید کردند که اگر برداشت های اضافه 
و غیرقانونی در بالادست کنترل می شد اکنون شاهد چالش کمبود آب و خطر خشکی زاینده رود نبودیم. بنا بر این  گزارش ، کشاورزان و باغداران مناطق شرق اصفهان از جمله زیار، ورزنه، اژیه، کرارج، 
براآن شمالی و براآن جنوبی و خوراسگان با جمعیتی بالغ بر ۳۰۰ هزار نفر و شهرستان های غربی شامل نجف آباد، فلاورجان، خمینی شهر، لنجان و مبارکه پیش تر، در سال های اخیر در چند نوبت با حضور در 

نقاط مختلف استان، رسیدگی به وضعیت حقابه خود از زاینده رود، حل مشکلات معیشتی و جاری سازی این رودخانه را مطالبه کردند.

کشاورزان اصفهان 
ادامه جریان

 آب زاینده رود 
را خواستار شدند

هفته نامه اقتصادی ایرانایران زمین

خبـــــر

ســت  پر سر
گنجیه و مرکز اسناد 
آبفای استان اصفهان 
ضمن اعلام خبر راه 
اندازی این دفتر اعلام 
راه  از  کرد: هــدف 
اندازی دفتر گنجینه و 
مرکز اســناد آبفای 

استان اصفهان جمع آوری اسناد، مکاتبات، عکس 
ها، اشیا و تجهیزات مرتبط با تاریخ صنعت آب و 
فاضلاب و نمایش آن ها در قالب یک موزه تاریخی 

برای عموم شهروندان است.
مهرداد خورســندی افزود: شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان نخستین شرکتی به شمار می رود که از 
سال 1۳۴۵ به طور همزمان کار استحصال، انتقال و توزیع 
آب آشامیدنی و همچنین جمع آوری، انتقال، تصفیه و 
دفع فاضلاب را با عنوان ســازمان آب و فاضلاب اصفهان 
آغــاز کرد.  ســابقه بیش از نیم قرن خدمت رســانی به 
شــهروندان و لزوم جمع آوری، حفــظ و نمایش آثار و 
مستندات نخستین شرکت آب و فاضلاب کشور، ضرورت 
راه اندازی این دفتر را نشان می دهد.  طی سال های اخیر 
تلاش بسیاری برای جمع آوری و نگهداری صحیح انواع 
تجهیزات شده است. این تجهیزات شامل وسایل و ابزاری 
می شود که به وسیله آنها مردم تحت پوشش شرکت آب 
و فاضلاب در استان اصفهان قرار گرفتند. لازم به توضیح 
است که دفتر گنجینه و مرکز اسناد آبفای استان اصفهان 
در ساختمان شماره دو شرکت واقع در میدان جهاد و در 
ضلع غربی عمارت تاریخی صارمیه واقع شــده اســت. 
همچنین علاقه مندان می توانند از این پس با شماره تلفن 
هــای ۳2۳۶۳۰۶۶ و ۳2۳۶۴۰۶1 داخلی 2۷2  تماس 
گرفته و طرح ها و پیشنهادهای خود را با گنجینه و مرکز 

اسناد آبفای استان اصفهان در میان گذارند. 

سرپرســت ادارۀ کل بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران، معاون تعاون و امور اجتماعی و رئیس 
ادارۀ اشــتغال این بنیاد به همراه معاون نیروی 
انسانی و مدیر امور اداری شرکت فولاد مبارکه در 
جلسه ای مشترک بر اهمیت تعامل هرچه بیشتر 
این دو نهاد تأکید کردند و راهکارهای ارتقای سطح 

همکاری طرفین را مورد بررسی قرار دادند.
در این نشست، احمدی نیا سرپرست ادارۀ کل بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران اصفهان ضمن تقدیر و تشکر از 
تعامل گستردۀ شرکت فولاد مبارکه با بنیاد شهید استان 
خاطرنشان کرد: ملت ما در دوران دفاع مقدس مقاومت، 
ایثار و ازخودگذشتگی را از خود به یادگار گذاشتند. امروز 
جنگ اقتصادی توسط استکبار جهانی علیه مردم و نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران آغاز شده و هدفی بزرگ تر 
از دوران دفاع مقدس دربردارد. خوشبختانه فولاد مبارکه 
در جبهۀ تولید و اقتصاد تا به امروز نشان داده که نه تنها 
تحریم ها کارساز نبوده، بلکه ملت ما را قوی تر کرده است. 
با توجه به وجود نیروهای بااســتعداد و توانمند فرزندان 
شاهد و ایثارگرِ شاغل در فولاد مبارکه، لزوم بهره گیری 
هرچه بیشــتر از این عزیزان در تمامی ســطوح بیش از 
گذشته احساس می شود. در ادامه، عباس اکبری محمدی 
معاون نیروی انسانی و سازمان دهی شرکت فولاد مبارکه 
با اشــاره به اقدامات صورت گرفته برای ارتقای ســطح 
شاخص های توسعۀ منابع انسانی ایثارگران، گزارشی از 
وضعیت اشــتغال فرزندان شــاهد و ایثارگر شاغل در 

بخش های مختلف فولاد مبارکه ارائه کرد.

تشکیل اســتان گلســاران و طرح نظام 
رتبه بندی معلمان توســط عضو هیئت رئیسه 

مجلس اعلام وصول شد.
به گزارش اعتبار  به نقل از خانه ملت،  طرح تشکیل 
استان اصفهان شمالی با تغییراتی به استان گلساران تغییر 
یافت. گلساران شامل شهرستان های محلات و دلیجان، 
از استان مرکزی و شهرستان های خوانسار و گلپایگان از 
استان اصفهان خواهد بود. مرکز این استان کاشان است.

سیدمحســن دهنوی در نشســت علنی مجلس 
شورای اسلامی، موارد اعلام وصولی را به شرح زیر قرائت 

کرد.
- طرح نظام رتبه بندی معلمان.

- طرح اصلاح جــدول حوزه های انتخابیه مجلس 
شورای اسلامی و تعداد نمایندگان آنها.

- سوال ملی حبیب الله دهمرده نماینده زابل، زهک 
و هیرمنــد از وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در مورد 

علت عدم اجرای فیبر نوری در استان های مرزی.

خبـــر
دفتر گنجینه و مرکز اسناد آبفای 
استان اصفهان راه اندازی می شود

نشست هم اندیشی مدیران بنیاد 
شهید استان اصفهان با معاون نیروی 

انسانی فولاد مبارکه

اعلام وصول
 طرح تشکیل استان گلساران

ذوب آهن اصفهان و دانشگاه صنعتی مالک اشتر 
تفاهم نامه همکاری امضا کردند

تلاش  راستای  در 
توســعه  و  علمــی 
پژوهش های کاربردی در 
ســال جهش تولید و 
فراهــم آوردن زمینه 
مساعد برای تقویت هر 
تعاملات  بیشــتر  چه 
سازنده و همکاری های 

علمی، پژوهشی، آموزشی و فناورانه،  تفاهم نامه ی 
همکاری فی مابین ذوب آهن اصفهان و دانشــگاه 

صنعتی مالک اشتر منعقد گردید.
این تفاهم نامه شــنبه 22 شهریور ماه طی نشستی با 
حضور منصور یزدی زاده مدیرعامل ، مهدی نصر معاون برنامه 
ریزی و تو ســعه ، مهدی بهرامی معاون منابع انسانی و امور 
اجتماعی ، مرتضی شیرین پرور مدیر تحقیق و توسعه ذوب 
آهن اصفهان ، ابوطالب شفقت رییس و تنی چند از مسئولین 
دانشگاه صنعتی مالک اشتر در سالن اجتماعات این دانشگاه 

به امضاء طرفین رسید .
منصور یــزدی زاده مدیرعامــل ذوب آهن اصفهان در 
مراسم امضای این تفاهم نامه همکاری، ضمن ابراز خرسندی 
از وجود مراکز دانش بنیان و علمی متنوع در سراســر کشور 
گفت: ارتباط صنعت و دانشــگاه همواره رابطه ای پیوسته، 
جدایی ناپذیر و منشــا اثر بوده و این تعامــل و هم افزایی در 
پیشبرد اهداف و چشم اندازهای علمی و صنعتی کشور نقش 

بسزایی داشته است.
وی اظهار داشت: ذوب آهن اصفهان از دیرباز به عنوان 
دانشگاه مدیران صنعت کشور شناخته شده و توانسته با تربیت 
مدیران، مهندسان و فن آوران بسیار و معرفی آنان به صنعت 
کشور نقشی بی بدلیل در پیشرفت صنعتی کشور ایفا کند و 

به عنوان پایگاهی علمي در کشور بشمار می آید.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان افزود: با اعتماد و شناختی 
که از دانشــگاه بزرگ و ارزشمند صنعتی مالک اشتر داریم، 
آماده ایم در تمامی زمینه های علمی، آموزشــی، تحقیقاتی، 
پژوهــش و فناوری همکاری کرده و بتوانیم در راه پیشــبرد 
اهداف عالی کشــور در ســال جهش تولید گام های موثری 

برداریم.
در ادامه ابوطالب شفقت رییس دانشگاه صنعتی مالک 
اشتر گفت: این دانشــگاه بیشتر در صنعت دفاعی، تربیت و 
ارتقای توانمندی نیروی انسانی فعال  و اولویت اول آن فعالیت 
پژوهشی صنایع دفاعی است اما حسب شرایط کشور و با توجه 
به تحریم های انجام شــده ، شــرایط خاص صنعت کشور  و 
مشکلات فنی مهندسی و تکنولوژی که در صنایع پیش آمده، 
تصمیم گرفتیم تا با همه صنایع به خصوص صنعت فولاد کشور 
همکاری خوبی داشــته باشــیم چرا کــه ظرفیت علمی و 
تکنولوژی بالایی در حوزه صنعت فولاد با همه گرایش های 
فنی مهندســی را دارا هستیم . وی با اشاره به توانمندی های 
صنعتی کشور ، تصریح کرد: به نظر می رسد که می توانیم در 
زمینه هــای ارتقای بهره وری اجتماعــی، کاهش هزینه ها، 
کاهش انــرژی مصرفی، ارتقای ســطح نیروی انســانی و 
پژوهش های مورد نیاز صنعت فولاد و بومی ســازی قطعات 
همکاری  خوبی با صنعت فولاد کشور داشته باشیم و با کمک 
هم بتوانیــم ایران را به رده های بــالای جدول فولاد جهان 
برسانیم. برخی موضوعات همکاری این تفاهم نامه بدین شرح 
است : اجرای طرح های پژوهشی و فناورانه مورد نیاز شرکت 
توسط دانشگاه بر پایه ضوابط شرکت، انجام مطالعات پایش 
فناوری و فرایندهای نویــن ، برگزاری همایش های علمی 
تحقیقاتی مشترک ، انجام مشاوره با نظارت بر طرح های در 
دست اقدام بر  پایه ضوابط و اعلام نیاز شرکت ، استفاده از سایر 

امکانات تحقیقاتی ) آزمایشگاهی و کارگاهی ( متقابل و ...
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برای اولین بار در کشــور، با همکاری 
کارکنان مدیریت متالورژی و روش های تولید 
)تروپروسس(، فولادســازی، نورد گرم، 
آزمایشــگاه، برنامه ریزی کنترل کیفی و 
فروش فولاد مبارکه، تولید ورق های فولادی 
گرم نوردیــده به ضخامت هــای ۱۲ و ۱۴ 
میلی متر، گرید ASTM A۲۰۴GR.B با موفقیت 

انجام شد.
علیرضا مولوی زاده رئیس واحد تروپروسس 
فولاد مبارکه ضمن اعلام این خبر و با بیان اینکه این 
نوع ورق آلیاژی حاوی ۰,۴۵ تا ۰,۶ درصد مولیبدن 
است، ادامه داد: عنصر مولیبدن استحکام فولاد را در 
دمای بالا افزایش می دهــد و در ورق، مقاومت به 
خوردگی و خزش خوبی در دمای بالا ایجاد می کند. 
در بیان جزئیات بیشــتر این خبر، حسن شرافت، 
کارشناس این واحد افزود: میزان استحکام تسلیم 

)yield strength( ورق فــوق حداقــل Mpa 2۷۵ و 
استحکام کشــش نهایی )Tensile strength( آن در 
محدودۀ Mpa ۶2۰ - ۴۸۵ و میزان درصد کشش 

نهایی آن )EL%( حداقل 21 درصد است.
وی استحکام و مقاومت زیاد این قبیل ورق ها 
در دمای بالا را دو ویژگی حائز اهمیت این محصول 
دانست و گفت، از ورق های 12 و 1۴ میلی متر، گِرید 
ASTM A2۰۴GR.B برای ســاخت مخازن تحت 
فشــار )Preserver Vessel( و بویلرهــای دارای درز 

جوش برای نگهداری بخار آب استفاده می گردد.
شــرافت با بیان اینکه در اولین مرحله، این 
محصول جدید و خاص برای استفادۀ داخل و ساخت 
داکت های احیا مســتقیم فولاد مبارکه و چندین 
شــرکت دیگر تولید و عرضه شده است، گفت: با 
دست یابی به دانش فنی تولید این ورق ها از این پس 

امکان تولید انبوه آن نیز میسر شد.

علیرضا مولوی زاده در پایان با تأکید بر اینکه 
تولید این ورق ها در فولاد مبارکه از واردات و خروج 
مبالغ قابل توجهی ارز از کشور جلوگیری خواهد کرد، 
افزود: در صورت ثبت سفارش، امکان صادرات این 
ورق ها نیز امکان پذیر است. وی در همین خصوص 

از همکاری واحدهای فولادسازی، نورد گرم، فروش 
و آزمایشــگاه، برنامه ریزی، کنترل کیفی و کلیۀ 
واحدهای ذی ربط که این واحد و به بیان کامل تر، 
فولاد مبارکه را در دست یابی به اهداف خود یاری 

می کنند، تشکر و قدردانی کرد. 

۲۲ شهریور ماه سالروز افتتاح 
واحــد ورق رنگی شــرکت فولاد 
مبارکه اســت. به همین بهانه پای 
صحبت های علیرضــا گندمکار، 
رئیس واحد گالوانیزه و ورق رنگی 
این شرکت نشستیم تا با این واحد و 
دستاوردهای افتخارآمیز کارکنان 
آن بیشــتر آشنا شویم. با ما همراه 

باشید.
ورق رنگی از چه ویژگی هایی 

برخوردار است؟
امــروزه اســتفاده از محصــولات 
پوشــش دار در صنعت افزایش یافته که 
یکــی از دلایل مهم آن، ممانعت از تأثیر 
محیط و عدم تخریب و خوردگی فلز و در 
نتیجه افزایش عمر ورق و همچنین بهبود 
خواص زیبایی شــناختی آن اســت. از 
مزایای خط ورق رنگی قابلیت تولید ورق 
لمینیــت جهت تولید لــوازم خانگی و 
دکوراتیــو و ورق embossed )نقش دار(

است. در مرحلۀ نهایی، ورق توسط کنترل 
کیفی مورد بازرسی قرار می گیرد و روی 

آن فیلم محافظ اعمال می شود.
اساسا محصولات پوشش داری 
که در فولاد مبارکه تولید می شوند 

کدام اند؟
محصولات پوشش دار شرکت فولاد 
مبارکــه شــامل ورق قلع انــدود، ورق 
گالوانیزه و ورق رنگی است که خط تولید 

ورق رنگی با ظرفیت اسمی 1۰۰ هزار تن 
در ســال توسط شرکت C.M.I طراحی و 
نصب و با همکاری کارکنان شرکت در 22 
شهریور سال ۸2 به بهره برداری رسید. در 
ابتدای مســیر تولید، با توجــه به عدم 
شــناخت کافی از مزایای استفاده از این 
محصول در بازار و مشــکلات ابتدایی، 
میــزان تولید خط  2 تا ۵ هزار تن در ماه 
بود و این عدد در حال حاضر به حدود 11 
هزار تن در ماه رســیده است. واحد ورق 
رنگی شــرکت فولاد مبارکــه از ابتدای 
راه اندازی تاکنون بیش از یک میلیون و 
۵۷۵ هزار تــن محصــول را روانۀ بازار 

مصرف کرده است
قدری در خصوص قابلیت های 
این خط تولید و آخرین دستاوردهای 

کارکنان آن توضیح دهید.
طراحــی اولیــۀ این خــط، تولید 
محصولات ســاختمانی بوده اســت. در 
راســتای توسعۀ خط و تولید محصولات 
جدید و لوازم خانگی و دکوراتیو، واحد ورق 
رنگی پــس از اضافه کــردن تجهیزات 
تکمیلی و انجام پروژه های متعددی از قبیل 
 Coating نصب ضخامت ســنج آنلاین و
Cabin، ایجاد یا اصلاح خطوط پشتیبان و 

انبار، اقدام جهت نصب خط Recoiling و 
تکمیلی در کنار خط رنگی موجود و ...، در 
سال گذشته موفق به تولید محصول جدید 
لوازم خانگی گردیــد که هم اکنون جزو 

سفارش های تولید این واحد است.
سخن آخر؟

ضمــن قدردانــی از زحمات همۀ 
همکارانی که از ابتدای راه اندازی این خط 

تاکنون در این عرصه نقش آفرینی کردند، 
امیدوارم روند روبه رشــد و موفقیت های 

واحد ورق رنگی تداوم داشته باشد.

 22شهریور سالروز افتتاح واحد ورق رنگی شرکت فولاد مبارکه

مدیر خرید مواد اولیه و انرژی 
فولاد مبارکه مدیریت کسری مواد 
اولیه، استخراج حداکثری از همۀ 
واحدهای معدنی به صورت ماهانه 
توسط وزارت صمت و حذف دلالان 
از چرخــۀ مواد اولیــه را بهترین 
راهکارهای جبران کسری کنسانتره 
و گندله عنوان کرد و گفت: در همین 
راستا شناسایی و اکتشاف معادن 
سنگ آهن در دســتور کار فولاد 

مبارکه است.
رضا حیدری افزود: فولاد مبارکه در 
سال ۹۹ سال »جهش تولید« را به معنای 
واقعی با جهش تولید آغاز کرد و علی رغم 
همۀ مشکلاتی که در تأمین مواد اولیه، از 
جملــه کســری کنســانتره و گندله، 
گریبانگیر این شرکت بود، خوشبختانه از 
ابتدای سال تاکنون رکوردهای خوبی در 

تولید کسب کرده است.
واحدهای تولیدی تنها 

محصولات خود را به زنجیرۀ 
فولاد عرضه کنند

وی با اشاره به اینکه از ابتدای امسال 
درخصــوص قیمت گذاری کنســانتره، 
گندله و آهن اسفنجی بین کارشناسان 
اختلاف وجود داشت و شرکت های معدنی 
انتظار داشتند امســال ضرایب مصوب 
وزارت صمت برای کنسانتره، گندله و آهن 

اســفنجی افزایــش پیدا کنــد، افزود: 
فولادســازان مدعی بودند که با توجه به 
اســتخراج ضرایب بر اساس تحلیل ها و 
نظرات کارشناســی و افزایش قابل توجه 
قیمت شمش، نیازی به افزایش ضرایب 
وجود ندارد. خوشــبختانه بــا توجه به 
فرصتی که وزارت صمت برای کارشناسان 
مهیا کرد، فعلا افزایش ضرایب از دستور 
کار وزارت صمت خارج شده است.در سال 
جاری باید هریــک از واحدهای تولیدی 
تنها محصــولات خود را به زنجیرۀ فولاد 
عرضه کند تــا از ورود مجدد دلال ها به 
خرید کنسانتره و گندله جلوگیری شود و 
قیمت صادراتی واحدهای معدنی بعد از 
کســر هزینه های حمل ونقــل داخلی، 
هزینه های انباری و پرِت، قطعا با قیمت 
کنسانتره و گندله با مدل سرمایه گذاری 

انطباق خواهد داشت.

 در حال بررسی پهنه های معدنی 
موجود در کشور هستیم

مدیر خرید مواد اولیه و انرژی فولاد 
مبارکه همچنین به رویکرد شرکت های 
معدنی در سال های اخیر و سرمایه گذاری 
آن ها در حوزۀ پایین دســتی اشاره کرد و 
افزود: با توجه به اینکه در سال های اخیر 
شرکت های معدنی به جای اکتشاف بیشتر 
و توسعۀ معادن خود به سرمایه گذاری در 
حوزه های پایین دستی روی آوردند، فولاد 
مبارکه ناچار شد از سال گذشته وارد حوزۀ 
معدن شود. در حال حاضر همکاران ما در 
معاونــت معدنی فــولاد مبارکه در حال 
بررســی پهنه های موجود در کشورند تا 
بتوانند با شناســایی و اکتشــاف معادن 
سنگ آهن بخشــی از کسری مواد اولیۀ 

فولاد مبارکه را تأمین کنند.
 راهکار مدیریت کسری مواد 
اولیه، استخراج تولید همۀ 

واحدهای معدنی توسط وزارت 
صمت است

حیدری همچنین به ارائۀ راهکاری 
اساسی برای مدیریت کسری مواد اولیه 
اشــاره کرد و گفت: پیشــنهاد ما برای 
مدیریت کســری مواد اولیۀ شرکت های 
فولادســاز این اســت کــه تولید همۀ 
واحدهای معدنی توســط وزارت صمت 
به صورت ماهانه استخراج شود و خریداران 

واحدهای معدنی نیز به صورت شــفاف 
معرفی شــوند.  اگر این گونه شود، قطعا 
تولیدکنندگان کنسانتره، گندله و آهن 
اســفنجی محصولات خــود را فقط به 
فولادســازها خواهند فروخت و دســت 
دلال ها و واســطه ها از این بــازار کوتاه 
می شود. با این اتفاق قطعا کسری مواد در 
داخل کشــور جبران می شود و کنترل 
قیمت ها توسط وزارت صمت نیز میسر 

خواهد شد.
اگر شرکت های فولادساز بتوانند در 
خریــد کالاهای اساســی بــا همدیگر 
هماهنگ شوند، قطعا هزینه و زمان تأمین 
کالا کاهش زیــادی پیــدا می کند. در 
خصوص بومی سازی و تأمین داخلی اقلام 
وارداتی باید تجارب به اشتراک گذاشته 
شود. به عنوان مثال، تجارب فولاد مبارکه 
در بومی سازی وایرهای مغزدار و ساخت 
»کافی و کازی« موردنیاز خط تولید که 
پیش  از ایــن از خارج از کشــور تأمین 

می شد، به اشتراک گذاشته شود.
حیدری در بخش پایانی ســخنان 
خود با تأکید بر اینکه همچنان مشــکل 
کسری مواد اولیه شامل کنسانتره و گندله 
پابرجاســت اظهار داشت: علی رغم همۀ 
مشکلات در سال جدید هر روز رکوردهای 
بیشتری در عرصۀ تولید در این شرکت به 

ثبت رسیده است.

ضرورت حذف دلالان از چرخۀ مواد اولیه

برای اولین بار در کشور انجام شد؛

طراحی و تولید ورق های فولادی گرم به ضخامت های 12 و 14 میلی متر،  
ASTM A204GR.B گِرید تفاهم نامه ۱۰۰۰میلیارد ریالی بانک 

کشاورزی و معاونت توسعه روستایی 
و مناطق محروم ریاست جمهوری

بانک کشاورزی و معاونت توسعه روستایی و مناطق 
محروم ریاست جمهوری برای پرداخت تسهیلات قرض 
الحســنه در مناطق روستایی تفاهم نامه همکاری امضا 

کردند.
بــه گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی همکاری 
های بین الملل بانک کشاورزی،این تفاهم نامه صبح روز 
چهارشنبه2۶شهریور ماه به امضای روح اله خدارحمی 
مدیرعامل این بانک و دکتر محمد امید معاون توســعه 

روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوری  رسید.
بر اســاس این گزارش،در قالب این تفاهم نامه مبلغ 
1۰۰۰میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه برای حفظ 
و توســعه اشتغال،توانمندسازی،کارگشایی امور و... در 
مناطق روستایی اختصاص یافته است که با نرخ۴درصد 

به متقاضیان واجد شرایط پرداخت خواهد شد.
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من اعظم الشقاوه القساوه؛ از بزرگ ترین بدبختی ها، سخت دلی و بی رحمی  است.امام علی)ع(:

در معرفی شهدا کوتاهی کرده ایم

خبر

سید محمدحسین شهریار، شاعری که شیفته اهل بیت و انقلاب اسلامی بودعکس نوشت

تیتر

ادامه از صفحه اول
پدیده نامطلوب دیگر در مسیر اتکاء به درآمدهای نفتی، عدم توفیق دولت 
در تحقق هدف مصرف درآمد نفت برای سرمایه گذاری کارآ بوده است . همچنین 
این معضل سبب گردیده تا هرگونه افزایشی که در درآمدهای نفتی ایجاد می 
شده ، صرف تأمین هزینه های جاری گردد ، لذا سهم بودجه عمرانی از درآمدهای 
مزبور کاهش یافته و آهنگ توسعه ظرفیتهای تولید و زیربنایی را کند ساخته 
است . مسئله مهم دیگر ، از بررسی سهم منابع مالیاتی مشخص می گردد . در 
ابتدا باید اشاره گردد که مالیات و درآمد مالیاتی در اکثر کشورهای جهان از سه 

نظر مورد توجه قرار می گیرد : 
1 - درآمد برای تأمین هزینه خدمات دولتی

2- وسیله و ابزاری جهت حرکت به سوی قسط و عدالت اجتماعی
 ۳ - ابزار مهم سیاستگذاری اقتصادی 

نهایتا نقش مالیات به عنوان ابزاری جهت برقراری قسط و عدالت اقتصادی، 
می باید به تصاعدی بودن نرخهای مالیاتی اشاره نمود ویژگی مزبور سبب می 
گردد تاطبقات مرفه جامعه به دلیل اینکه از خدمات عمومی استفاده بیشتری 
می نمایند لذا درتأمین هزینه های آن نقش بیشــتری ایفا خواهند نمود و یا به 
عبارتی ، بار مالیاتی بیشــتری  را به دوش می کشــند . ویژگی دیگر استفاده از 
سیاستهای مالیاتی جهت بهبود بخشیدن به اوضاع اقتصادی می باشد، به طوری 
که اگر این کار به طرز صحیح صورت پذیرد می تواند در رونق بخشیدن به توسعه 

اقتصادی ، نقش بسزایی ایفا نماید .

رئیس صدا و سیما در رونمایی از 
آثار تولید شــده رادیویی به مناسبت 
پاسداشت مقام شهید، گفت: زندگی 
شهدا در سازندگی نسل و جوانان ما مؤثر 
اســت، حتما در ایــن زمینه کوتاهی 
کرده ایم و امیدواریم از این پس این حق 

را ادا کنیم.  عبدالعلی علی عســکری در آییــن رونمایی از آثار رادیویی 
پاسداشت مقام شهید با اشاره به اینکه در معرفی شهدا کوتاهی کرده ایم، 
تأکید کرد: ایران توانست ایستادگی اش را اثبات کند. قله این عظمت و 
ایستادگی در وجود مردانی بود که به جبهه ها رفتند و مردمی که با بصیرت 
و دانش ســختی ها را تحمــل کردند. همان شــهدایی کــه از همه 
دلبستگی های شان دل کندند و به جبهه ها روانه شدند. چقدر مشکل 
است ترسیم آن شرایط و کسی نمی تواند همه ابعاد آن لحظات را که آنها 
نترسیدند و به شهادت رسیدند، نمایش دهد. زندگی شهدا در سازندگی 
نسل و جوانان ما مؤثر است و اگر بتوانیم این زندگی را به عنوان اسوه های 
این ملت معرفی کنیم، در زندگی دختران و پسران ما مؤثر است. ما حتما 
در این زمینه کوتاهی کرده ایم و امیدواریم از این پس این حق را ادا کنیم.  

سرمقاله -2
پرداخت مالیات ،اظهارنامه مالیاتی ، 

مهلت قانونی

نارنجی های جاده مخصوص سال ها خود و بازار خودرو 
و مشــتریان را با تولید پراید ســرگرم کردند، خودرویی که 
توانست به پرتیراژترین محصول تاریخ خودروسازی کشور 

بدل شود. 
تیراژ بالا، هزینه تولید نسبتا پایین، خوش فروش بودن 
و البته ســهولت دسترسی به قطعات سبب شد سایپایی ها 

سال های سال از پراید میزبانی کنند و این موضوع در سطح 
جامعه و افکار عمومی برای آنها گران تمام شد.

با توجه به کیفیت نازل پراید و نقش زیاد آن در تصادفات 
و سوانح رانندگی، سایپا همواره در این سال ها بابت تولید این 
محصول مورد انتقاد بود و در برابر فشارهای وارده بابت حذف 
آن، مقاومت می کرد. این در حالی بود که میرجواد سلیمانی 

مدیرعامل حال حاضر سایپا سرانجام به چرخه تولید پراید 
پایان داد تا سایپا روزگاری جدید را تجربه کند. 

پراید در انتهای تیر ماه امسال و بنابر وعده ای که سایپا 
داده بود، از خط سبد تولیدات این شرکت وداع کرد تا دومین 
خودروساز بزرگ ایران از زیر فشار وحشتناکی که بابت ادامه 
تولید این خودرو کم کیفیت تحمل می کرد، خلاص شود. 
هرچند پراید با توجه به سطح کیفی ، بهتر بود سال ها پیش 
حذف می شد، با این حال گزاف نیست اگر بگوییم حذف آن 
در این دوران ســخت تحریم و بی پولی، جسارت بالایی را 

می طلبیده است.
به هر حال کنار گذاشتن خودرویی که طی 20 سال اخیر 
همواره پرتیراژترین محصول خودروسازی کشور بوده و بنابر 
آمارها، در مقاطعی 80 درصد از تولید سایپا را به خود اختصاص 
داده است، کار راحتی نبود. با این حال اما مدیران فعلی سایپا 
این ریسک را پذیرفته و در یکی از سخت ترین دوران صنعت 
خودرو کشــور، پراید را برای همیشــه از خطوط تولید این 

شرکت حذف کردند.
کنار گذاشتن پراید اما تنها حذف یک خودرو قدیمی نبود، 
بلکه در واقع سایپایی ها با تفکری کهنه و با یک تکنولوژی 
قدیمی خداحافظی کردند. شاهد مثال این موضوع نیز عرضه 
محصولات جدید با سطح تکنولوژی و فناوری پیشرفته و 
بسیار متفاوت با پراید و امثال آن است. سایپا همزمان با حذف 
پراید، بالاخره از محصول جدید و لوکس خود به نام "شاهین" 

رونمایی کرد تا نشان دهد با کنار گذاشتن این خودرو، تفکر 
تولید محصولات از این قبیل را هم دور انداخته است.

 در طرح های فروش اخیر سایپا، نام شاهین نیز گنجانده 
شد تا این محصول نو طی چند ماه آینده رسما ورود خود به 
بازار را جشن بگیرد. سایپایی ها البته از کراس اوور شاهین 
هم رونمایی کرده اند و این موضوع نشان می دهد نارنجی 
های جاده مخصوص حسابی از قالب یک "پرایدساز" خارج 
و می خواهند واقعا خودروساز باشند، آن هم خودروسازی قابل 
قبول و قابل اعتماد. در مجموع، سایپا پس از سال ها تغییر 
رویه داده و با حذف پراید از یک ســو و معرفی محصولات 
جدید از ســوی دیگر، قدم در راه تغییر و تحولاتی اساسی 

گذاشته است.
با رویکردی که سایپا در پیش گرفته، احتمالا امثال تیبا 
و ساینا )مدل معمولی این خودرو( به سرنوشت پراید مبنی بر 
تولید طولانی مدت دچار نخواهند شد. به عبارت بهتر، سایپا 
نمی خواهد تجربه پراید را تکرار و به واسطه تولید طولانی 
مدت محصولات، خود را در معرض انتقاد افکار عمومی قرار 
داده و صرفا از "پرایدساز" به "تیباساز" و "سایناساز" تغییر 
وضعیت دهد. به نظر می رسد سایپا با محصولات جدیدش 
عمری دوباره را در خودروسازی کشور آغاز کرده و در آینده 
اگر بتواند با شرکایی معتبر نیز دست دوستی بدهد، به یکی 
از شــرکت های قابل قبول و قابل اعتماد در منطقه تبدیل 

خواهد شد.

جسارت  حذف  پراید  در دوران  سخت  تحریم
 سایپا همواره در این سال ها بابت تولید پراید مورد انتقاد بود و در برابر فشارهای وارده 

بابت حذف آن، مقاومت می کرد. این در حالی بود که میرجواد سلیمانی مدیرعامل حال حاضر سایپا 

سرانجام به چرخه تولید پراید پایان داد تا سایپا روزگاری جدید را تجربه کند. کنار گذاشتن پراید 

اما تنها حذف یک خودرو قدیمی نبود، بلکه در واقع سایپایی ها با تفکری کهنه و با یک تکنولوژی 

قدیمی خداحافظی کردند.

ســایپا خودروســاز بزرگ ایران که تا همیــن چند وقت لقب 
“پرایدســاز” را یدک می کشید، حالا وارد فصل جدید از زندگی خود 

شده، آن هم بدون پراید و با محصولاتی بسیار متفاوت از گذشته.


